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شهردار قم با تاکید بر اینکه هیچ پروژه  شهری نباید به دلیل پایان دولت یا پایان دوره 
فعلی شورا متوقف شود گفت: ما به خدا و مردم تعهد دادیم که در مسیر خدمت 
حرکت کنیم و نباید نگاهمان به این مسائل باشد. دکترسیدمرتضی سقائیان نژاد روز 
چهارشنبه  در جلسه شورای مدیران شهرداری قم، با تأکید بر ضرورت زیباسازی ویژه 
شهر قم به مناسبت عید غدیر قم اظهار کرد: باید با اقدامی شایسته و در خور، عید 
بزرگ غدیرخم را در قم گرامی بداریم. وی با اشاره به روزهای پایانی دوره فعلی شورا 
و مدیریت شهری تصریح کرد: شهرداری با تمام توان در این روزهای پایانی خدمت ، 

استاندار قم با اشاره به اهمیت پیشتازی قم در موضوع واکسیناسیون کرونا گفت: 
این امر را باید در عمل ببینیم و آیده آل و مطلوب ما نیز همین است، تکلیفی را برای 
دستگاه ها مشخص و ابلاغ می کنیم، تا این استان در بحث واکسیناسیون هم مانند 
سایر مباحث دیگر سرآمد و الگو باشد.  بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه 
ستاد هماهنگی، پیشگیری و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران قم در تالار کرامت 
استانداری اظهار داشت: با توجه به افزایش آمار مبتلایان و فوتی های کرونایی در 
استان، نظارت های بهداشتی بیشتر شود تا رعایت پروتکل ها از سوی شهروندان 

شهردار قم :
هیچ پروژه  شهری نباید متوقف شود 

استاندارقم:  
قم در واکسیناسیون کرونا سرآمد باشد

یکی از مراجع عظام تقلید گفت: دستگاه قضا باید در جایگاه 
واقعی خودش قرار بگیرد تا بر اجرای قوانین مصوب مجلس 
که طبق قانون اساسی باید منطبق با شرع باشد، نظارت کند 
که آن قوانین توسط مجریان به درستی اجرا شود. آیت الله 

انتخاب  با تبریک  جوادی آملی در دیدار رئیس قوه قضائیه 
قوه  ریاست  به  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
قضائیه و آرزوی موفقیت برای وی در این مسئولیت خطیر، 

به بیان توصیه هایی برای تعالی و ارتقاء نظام قضایی پرداخت.
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رئیس جامعه مدرسین در دیدار رئیس پلیس راهور قم :

شهرقم باید در زمینه فرهنگ ترافیکی الگو باشد

آنها با تفسیر به مطلوب قانون، حق را ناحق می کند 
دستگاه قضا باید در جایگاه واقعی  اش قرار بگیرد

عکس:مهدی بخشی
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد:

هیچ یک از معیارهای منطقه قرمز کرونایی رعایت نمی شود

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم خبرداد:

اجرای طرح فراگیر ومستمر رفع تجاوز
 از حریم های جاده ای 

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم با اشاره 
به معضل ساخت و سازهای غیر مجاز و حضور دستفروشان 
دستگاه  صریح  دستور  به  باتوجه  گفت:  ای   جاده  درحرایم 
حرایم  از  تجاوز  رفع  مستمر  و  فراگیر  طرح  بزودی   ، قضایی 

 . شود  می  آغاز  انتظامی  نیروی  مشارکت  با  استان  راههای 
محمدحسن کلهری در بازدید ازمرکز 110 و مانیتورینگ نیروی 
انتظامی استان قم اظهارداشت: باوجود کاهش اعتبارات ، طی 
یکسال گذشته ، ۲۵ پروژه عمرانی ، با هزینه ای افزون بر هزارو 

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی: 

اولویت دولت سیزدهم حل چالش های 
تنش آفرین است

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه 
اســلامی، اولویت دولت سیزدهم 
را عبــور از چالش های تنش آفرین 
عنوان کرد و گفت: رییسی مسائل 
را  اخیــر  روزهــای  مشــکلات  و 
پیگیری می کند و به طور مستمر 
نظــرات خــود را در همــه حوزه ها 
بیــان می کنــد و بــا وزاری فعلــی 
2جلسه تشــکیل می دهد و گزارش 

سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی:

دولت نگاه سیاسی به کارشناسان
 و مدیران نداشته باشد

رهبرمعظم انقلاب در آخرین دیدار دولت دوازدهم:

نباید برنامه های داخلی را به همراهی 
غرب موکول کرد

کارگزاران  حزب  سخنگوی 
سازندگی، اولویت ایران را توسعه 
معتقد  و  می داند  ایران  اقتصادی 
عدالت  دنبال  به  اگر  که  است 
رشد  باید  هستیم،  اجتماعی 
اقتصادی ما بالای ۸ درصد و تورم 
زیر 10 درصد برسد.  حسین  به 
تعادل  مساله  بیان  با  مرعشی 
درآمدها مبنی بر اینکه هر چقدر 

اینکه  بر  تاکید  با  اسلامی  انقلاب  رهبر 
به  را  داخلی  برنامه های  نبایستی  مطلقاً 
همراهی غرب موکول و منوط کرد، گفتند: 
در این دولت معلوم شد که اعتماد به غرب 
جواب نمی دهد.  به گزارش ایرنا از پایگاه 
رهبری،  معظم  مقام  دفتر  اطلاع رسانی 
روز  صبح  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
چهارشنبه ششم مرداد در آخرین دیدار 
رییس جمهور و دولت دوازدهم با ایشان، با 
7تبریک عید سعید غدیر به عموم مسلمانان  2

همزمان با روزعیدسعیدغدیرخم درقم برپاشد؛

کاروان جشن خودرویی غدیر تا ظهور

گهی: 1168257 شناسه آ
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توصیه آیت الله جوادی آملی به قاضی القضات:

 مراقب »غارتگران ِ قانون« باشید 
یکی از مراجع عظام تقلید گفت: دستگاه قضا باید در جایگاه واقعی خودش قرار 
بگیرد تا بر اجرای قوانین مصوب مجلس که طبق قانون اساسی باید منطبق با شرع 

باشد، نظارت کند که آن قوانین توسط مجریان به درستی اجرا شود.
آیت الله جوادی آملی در دیدار رئیس قوه قضائیه با تبریک انتخاب حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای به ریاست قوه قضائیه و آرزوی موفقیت برای وی در این 

مسئولیت خطیر، به بیان توصیه هایی برای تعالی و ارتقاء نظام قضایی پرداخت.
این مرجع عالیقدر اصل تفکیک قوا را از اصول مترقی قانون اساسی دانست که 

مبتنی بر فطرت انسان و برای جلوگیری از استبداد طراحی شده است.
آیت الله جوادی آملی افزود: مجلس وظیفه قانونگذاری  دارد و دولت وظیفه اجرا 
یا قانونگذار خودش مجری قانون باشد،  و اگر قرار بود مجری قانون وضع کند 

مشکلات فراوانی به وجود می آمد.
این مرجع عظام ادامه داد: دستگاه قضا باید در جایگاه واقعی خودش قرار بگیرد 
تا بر اجرای قوانین مصوب مجلس که طبق قانون اساسی باید منطبق با شرع باشد، 

نظارت کند که آن قوانین توسط مجریان به درستی اجرا شود.
این مرجع عالیقدر در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به پیچیدگی های کارِ قضا، 
بر لزوم تقویت نظارت دستگاه قضا بر عملکرد کارکنان و مرتبطان با این مجموعه و 

همچنین روند دادرسی ها تأکید کرد.
آیت الله جوادی آملی تصریح کرد: گاهی اوقات وکلا با استفاده از مغالطه و تفسیر 

به مطلوب قانون و با سوءاستفاده از برخی خلاء هایِ قانونی حق را ناحق می کنند.
این مرجع عالیقدر، از این افراد با عنوان "غارتگران  قانون" یاد کرد و به رئیس 
دستگاه قضا توصیه کرد مراقب چنین افرادی در نظام قضایی باشد و آنها را شناسایی 
و برخورد کند. آیت الله جوادی آملی با بیان این که »خیلی ها از وطن و مردم دم 
می زنند اما وقتی به مسئولیت می رسند مردم را فراموش می کنند«، به بیان خاطره ای 
از حضور خود در جبهه ها غرب و جنوب و از خودگذشتگی مردم در آن دوران اشاره 
کرده و گفت: مردمی که در راه خدا از جان خود گذشتند، در برابر دشمن ایستادند و 
همیشه در صحنه دفاع از نظام قرار دارند، شایسته خدمتند و باید قدر دانسته شوند.

نیازمند رهنمودهای علما برای حل مسائل پیچیده  قضایی هستیم
 رئیس دستگاه قضا  نیز در این دیدار گفت: قوه قضائیه در دوره تحول و تعالی برای 

حل مسائل پیچیده  و نوظهور نیازمند کار بیشتر در حوزه و حمایت  علماست.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای ، با تبیین مأموریت های دستگاه قضا 
در عرصه های مختلف، به بیان موانع و دشواری های انجام این مأموریت ها پرداخت.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای یکی از این دشواری ها را پدیده های 
نوظهور در عرصه جامعه و قضا عنوان کرد و خواستار رهنمودهای علما برای حل این 
مسائل شد. رئیس دستگاه قضا یکی از راهکارهای مهم حل این مسئله را ورود جدی 
حوزه های علمیه به تربیت قضات از بین روحانیون دانست که می توانند با تسلط به 
مباحث تخصصی فقهی و حقوق اسلامی نظام قضایی را در حل چالش های موجود 
یاری دهند. حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با طلب دعای خیر علما و 
اهل معرفت، تأکید کرد که دستگاه قضایی در دوره تحول و تعالی بیش از پیش تلاش 

خود را برای خدمت به اسلام و مردم به کار خواهد گرفت.

 وزیر آموزش و پرورش خبرداد:

بازگشت دوباره به مدارس از مهر ماه 
وزیر آموزش و پرورش با اشاره آغاز فرآیند واکسیناسیون معلمان و کادر اجرایی 
مدارس، گفت: جمع بندی جهانی بر بازگشایی مدارس است و معلمان از امروز برای 

بازگشت دوباره به مدرسه از مهرماه آماده می شوند.
طرح  افتتاحیه  مراسم  حاشیه  در  پنجشنبه   روز  میرزایی  حاجی  محسن   
واکسیناسیون معلمان در مجموعه ورزشی فاطمه الزهرا )س( شهرری، افزود: به 
نظر من کرونا عیار مجموعه بهداشت و درمان کشور را آشکار کرد، آن ها سختی های 
زیادی را به جان خریدند و من از وزیر بهداشت به عنوان نماینده کادر درمان نهایت 

تشکر را دارم.
وزیر آموزش و پرورش افزود: امسال نظام آموزشی کشور در یک چالش بزرگ قرار 

گرفت و شیرازه آن با این تعطیلی ها از هم پاشیده شد.
حاجی میرزایی بیان داشت: معلمان ما فعالیت در این بستر را نیاموخته بودند 
و این برای بسیاری از معلمان چه در ایران و چه در جهان برای بار اول بود و تجربه 
آموزش در این بستر را نداشتند. وزیر آموزش و پرورش اضافه کرد: بنابر آمار نمونه 
گرفته شده از ۲۰۰ هزار دانش آموز، ۹۰ درصد معلمان هر روز و یا در اکثر موارد کار 
پیگیری از دانشآموزان را انجام دادهاند و ۸۴ درصد آن ها پای کار تدریس بودهاند 
در این بین حدود ۹۰ درصد از این دانش آموزان نیز گفتهاند دوست داریم دوباره به 
مدرسه بازگردیم. حاجی میرزایی گفت: جمعبندی جهانی امروز این است که باید 
از هر طریقی مدارس را بازگشایی کنیم، و از امروز معلمان آماده میشوند تا از مهرماه 

دوباره به مدرسه ها بازگردند.
وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: امروز دوری دانش آموزان از مدارس نگران 
کننده است و باید با کمک یکدیگر در راستای شروع سال تحصیلی هر چه باشکوهتر 

بکوشیم.
  

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی:  

اولویت دولت سیزدهم حل چالش های 
تنش آفرین است

از  عبور  را  سیزدهم  دولت  اولویت  اسلامی،  موتلفه  حزب  مرکزی  شورای  عضو 
چالش های تنش آفرین عنوان کرد و گفت: رییسی مسائل و مشکلات روزهای اخیر 
را پیگیری می کند و به طور مستمر نظرات خود را در همه حوزه ها بیان می کند و با 
وزاری فعلی جلسه تشکیل می دهد و گزارش می گیرد.  »حمیدرضا ترقی« ، درباره 
سیاست خارجی دولت سیزدهم و استفاده از ظرفیت روابط با کشورها برای بهبود 
اقتصاد، خاطرنشان کرد: در حال حاضر نمی توانیم به خارجی ها تکیه کنیم. تا امروز 
که به خارج تکیه کردیم، چه دستاوردی داشتیم و برجام و سیاست های کنونی دولت 

آمریکا چه خاصیتی برای ایران دارد؟  نه سرمایه ای آمد و نه پول ما را می دهند.
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی ادامه داد: توقع نداشته باشیم تکیه 
به خارج، مشکلات ما را حل کند. می توانیم به ظرفیت هایی چون قراردادهای 
اقتصادی با چین، روسیه و توافقات با دیگر قدرت های اقتصادی امیدوار باشیم. آنها 
در دوران تحریم به ما کمک کردند. به هیچ وجه نمی توان به غرب و آمریکا تکیه کرد. 
از طرفی ظرفیت های داخلی فراوانی داریم که اگر این بستر فراهم شود، بسیاری 
از مشکلات حل می شود. ترقی، درباره مشورت درون جریانی با رییس جمهوری 
منتخب برای تشکیل کابینه سیزدهم، گفت: در این باره مشورتی صورت نگرفته 

است و این کار از طریق سایت و سامانه اعلام شده انجام می شود.
وی افزود: سید ابراهیم رییسی برای هیچ حزبی استثنا قائل نیست و حزب موتلفه 

هم کسی را برای ورود به کابینه سیزدهم پیشنهاد نکرده است.

روابط عمومی دفتر رییس جمهوری منتخب :

کابینه سیزدهم پیش از پایان موعد
 قانونی نهایی می شود

روابط عمومی دفتر رییس جمهوری منتخب، با اعلام اینکه کابینه سیزدهم پیش از 
پایان موعد قانونی نهایی می شود، از ارائه مدیران پیشنهادی کارگروه های تخصصی 

به رییس جمهوری منتخب خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی دفتر رییس جمهوری منتخب، در ادامه فرآیند انتخاب 
خود  پایانی  مراحل  به  تخصصی  کارگروه های  فعالیت  سیزدهم،  کابینه  اعضای 
نزدیک شده و این کارگروه ها پس از انجام بررسی های دقیق و ارزیابی کارشناسی 
توانمندی های مدیریتی و صلاحیت های تخصصی نفرات پیشنهاد شده، ارزیابی 
برنامه ارائه شده از سوی هر یک از افراد، تحقیق از صاحبنظران ذیصلاح درباره ایشان 
و نیز انجام مصاحبه با افراد مدنظر، به زودی لیست نفرات پیشنهادی برای هر جایگاه 

مدیریتی را به دفتر رییس جمهوری منتخب ارائه خواهند کرد.

سخنی با مجلس انقلابی؛

اولویت ها فراموش نشود!
نمایندگان مجلس یازدهم که خود را انقلابی می نامند 
و در تمام این سال ها در مقابل دولت روحانی و مجلس 

یازدهم، فریاد می زدند که مردم غریبه نیستند و باید آنها در جریان همه امور قرار 
بگیرند.

یاللعجب که همین نمایندگان در مورد  طرح ساماندهی پیام رسان های اجتماعی 
جلسه غیرعلنی برگزار می کنند و تصمیم گیری در مورد آن را به کمیسیون ویژه 
واگذار می کنند تا به صورت خیلی رسمی مردم را در حاشیه قرار بدهند و نشان 
بدهند مردم فقط در زمان اصلاح طلبان و اعتدال گرایان محرم هستند و گرنه 
وقتی خودشان سر قدرت هستند، مردم لازم نیست آنقدرها هم در جریان مسائل 
ممکلتی به ویژه مسئله اینترنت که به صورت رسمی به زندگی و تفریح آنها بستگی 

دارد، باشد.
رفتن این طرح به کمیسیون مشترک یعنی اینکه تعدادی به راحتی و بدون 
نظارت مردم تصمیم می گیرند و فضای اجتماعی و شبکه های اجتماعی را محدود 

می کنند.
ببید در این طرح گفته شده که شبکه های اجتماعی خارجی باید در عرض ۴ 
ماه درداخل کشور دفتر راه اندازی کنند و خود را پاسخگو کنند. این یعنی اینکه 
نمایندگان دوست ندارند این شبکه های اجتماعی در داخل ایران فعال شوند 
و هرچه زودتر دستور فیلتر شدن آنها را صادر کنند. یک ایرانی بخواهد در داخل 
کشور دفتر بزند، یک سال اداره ها را بالاو پایین می رود و چگونه ممکن است یک 
دفتر خارجی در عرض ۴ ماه همه کارهایش را انجام دهد و در داخل ایران دفتر 

هم بزند.
آنهم ایرانی که بنا بر تحریم های ظالمانه آمریکا توان جابه جایی مالی با جهان را 
ندارد. همانگونه که نتوانستیم پول واکسن های خریده شده از کواکس را پرداخت 
کنیم. تازه کرونا را هم باید در نظر گرفت. خیلی از خارجی ها حاضر نیستند به 
خاطر این بیماری وارد کشور شوند، چون هنوز سیستم واکسیناسیون در کشور 

انجام نشده است.
بماند که راه اندازی شبکه های اجتماعی داخلی که بتواند با تلگرام و اینستاگرام 
آنقدر  ماه،  عرض ۴  در  می شود  مگر  دارد.  کار  سال ها  به  احتیاج  کند،  رقابت 
شبکه های اجتماعی راه انداخت که جامعه از حضور در فضای مجازی سیراب 

شویم.
مردم نگران کسب و کار خود هستند. آنها تازه با فضای مجازی توانسته اند کمی 
به خرید و فروش خود سروسامان بدهند. برخی ها که به خاطر کرونا، وضعیت 
اجتماعی  به کمک شبکه های  بود،  بن بست  به  آستانه رسیدن  در  زندگی شان 

توانستند راهی تازه برای خود باز کنند.
مردم به اندازه کافی مشکلات دارند، بهتر است نمایندگان محترم باری بر روی 
بارهای مشکلات مردم نگذارند. آنها اگر خود را مردمی می دانند بهتر است به سراغ 

تصمیم هایی بروند که وضع زندگی مردم را بهتر کند.
تاریخ نشان داده است که نمی شود با پراید و سمند به رقابت بنز و بی ام و رفت. 

کاش بشود از این معنا درس گرفت و اجازه داد مردم زندگی عادی داشته باشند.

مذاکره ، تحریم و آینده 
تا این لحظه هیچ یک از اعضای تیم مذاکره کننده 
ایرانی یا منابع داخلی اظهارنظری در خصوص ادعای 
برای  ایران  درخواست  بر  مبنی  ژورنال  استریت  وال 
تائید  و  اجازه  به  برجام  از  اعضا  خروج  شدن  منوط 

سازمان ملل متحد، در پاسخ به این سوال که با توجه به آشنایی ایران با ساختار 
سیاسی ایالات متحده و البته با توجه به این مساله که تهران همواره خواستار اخذ 
تضمین از واشنگتن بوده تا در صورت بازگشت این کشور به برجام مجددا اتفاق 
دوران ترامپ در خروج یکجانبه از توافق رخ ندهدانجام نداده اند و من به شخصه 
اطمینان ندارم ادعای وال استریت ژورنال صحت داشته باشد.  اینکه ایران به دنبال 
تضمین است بارها از سوی مقامات ایران مطرح شده اما اینکه این تضمین چگونه 

باشد را طرف ایرانی روشن نکرده است.
نکته دوم این است که این خواست ایران به حق است و ایران و آمریکا که در این 
۴۲ سال هیچ اعتمادی به هم نداشتند و با اقدام ترامپ در خروج یکجانبه از برجام 
و حتی پیمان مودت که در حکومت قبلی ایران به تصویب مجالس دو کشور نیز 
رسیده بود، این دیوار بی اعتمادی بیشتر شد. امروز ایران باید اطمینان پیدا کند که 
این مساله دیگر تکرار نخواهد شد و در حال حاضر تنها نحوه حصول این اطمینان 

و تضمین مورد بحث است. 
آن چیزی که وال استریت ژورنال نوشته این گونه است که اگر آمریکا بخواهد 
از برجام خارج شود، این مساله باید به تائید سازمان ملل برسد اما در این خبر 
عنوان نشده که کدام نهاد در سازمان ملل مسئول تصمیم گیری خواهد بود و نحوه 
رای گیری چگونه است. اگر آمریکا این را بپذیرد تا حدودی می تواند اطمینان بخش 
باشد اما مساله این است که اساسا آمریکا چنین موضوعی را نخواهد پذیرفت و البته 
با قوانین داخلی این کشور هم مغایرت دارد چرا که آمریکا هیچ گاه سیاست خارجی 
خود را به تصمیم یک کشور یا جمعی از کشورها یا سازمانی بین المللی گره نمی زند. 
همچنین هیچ دولتی در آمریکا نمی تواند برای دولت بعد از خود محدودیت ایجاد 

کند و هر دولتی براساس مصلحت سنجی های خودش تصمیم می گیرد. 
در نتیجه این پیشنهاد به این دلیل که با قوانین داخلی آمریکا مغایرت دارد، قطعا 
از سوی آن ها رد خواهد شد و بایدن اساسا اجازه ندارد حضور ایالات متحده در 
این توافق را منوط به تصمیم سازمان ملل متحد کند. از این جهت بنده حتی 
تردید دارم که چنین پیشنهادی از سوی ایران مطرح شده باشد و اگر ارائه شده 
باشد نیز پذیرشش را محال می دانم مگر اینکه رئیس جمهور آمریکا بخواهد دست 
به یک انتحار سیاسی بزند.  واضح است که همه طرف ها به دنبال توافق هستند 
و هیچ کس حتی بازیگران منطقه خاورمیانه نیز نمی گویند توافق نمی خواهیم 
بلکه نوع توافق برای آن ها مهم است و تعریف خودشان را از توافق دارند اما اینکه 
چه اتفاقی افتاد که فاصله دور ششم و هفتم اینقدر طولانی شد، هر یک از طرف 
دیگر را متهم می کند. ایرانی ها معتقد هستند که ایالات متحده وقت کشی کرده و 
آن ها می دانستند که ما انتخابات داریم و انتقال دولت صورت خواهد گرفت و در 
طرف دیگر آمریکا، ایران را متهم به زیاده خواهی و طولانی شدن روند مذاکرات 
می کند. در این میان اروپایی ها هم حرف خودشان را می زنند و تهدید می کنند که 
البته اساسا در این دوره از مذاکرات خیلی نمی توان نقشی برای آن ها قائل شد و 
مساله تنها میان ایران و آمریکا است.  بنابراین می توان گفت مجموعه ای از عوامل 
از جمله فاصله زیاد میان خواسته های دو طرف باعث شده تا پس از دور ششم، 
مذاکرات به حال تعلیق درآید و حالا همه چیز به تصمیم دولت سیزدهم وابسته است 
که البته معتقد هستم مذاکرات ادامه خواهد یافت اما قطعا با گذشت زمان شانس 
حصول توافق کاهش می یابد.  هر پدیده ای دارای نقاط قوت و نقاط ضعف است؛ 
در پس هر تصمیمی، کشور چیزی را از دست داده و چیزی را به دست می آورد؛ 
سیاست ورزی هم توازن و تعادل برقرار کردن میان همین موضوعات است. اگر 
ایران نتواند به توافق برسد، قطعا تحریم ها ادامه خواهد یافت و من به این دلیل که 
اقتصاددان نیستم نمی توانم پاسخ دهم که آیا اقتصاد ایران تاب تحمل این تحریم ها 
را دارد یا خیر و این سوالی است که مسئولان باید پاسخ آن را مدنظر داشته باشند. 

از طرف دیگر هم باید بدانیم که اگر مذاکرات به نتیجه نرسد نیز پایان همه چیز 
نخواهد بود. برخی معتقد هستند که یکبار برای همیشه باید اقتصاد ایران از 

وابستگی به نفت رها شود و بتواند روی پای خودش بایستد. 
قطعا کلیه مسائل میان دو کشور هیچ گاه حل نخواهد شد چرا که نزدیک ترین 
متحدها هم اختلافاتی با هم دارند، بنابراین ساده سازی این موضوع اندکی دشوار 
است. نکته بعدی نیز یک واقعیت تلخ است که اساسا از جانب آمریکا موثرترین، 
مخرب ترین و ویرانگرترین سلاحی که در زرادخانه این کشور وجود دارد تحریم است 
و تا آینده قابل پیش بینی، این سلاح را زمین نخواهند گذاشت. در نتیجه هرگونه 
توافقی صورت بگیرد و ایران حتی مانند لیبی تمام پیچ و مهره های تاسیسات 
هسته ای خود را نیز باز کرده و تحویل آمریکا دهد باز هم زیر انواع تحریم های غیر 
هسته ای خواهد بود. بنابراین هرگونه توافقی قادر نخواهد بود تا همه تحریم ها را 
لغو کند و تصور دنیای بدون تحریم های آمریکا قطعا تصور غلطی است. در این 
شرایط تنها راه حل کشورها این است که خود را در برابر تحریم های آمریکا تا جایی 

که می توانند ایمن کنند.   
کارشناس ارشد مسائل آمریک

اخبار

امیر علی ابوالفتح*

 
رهبر انقلاب اسلامی با تاکید بر اینکه مطلقاً نبایستی 
برنامه های داخلی را به همراهی غرب موکول و منوط 
کرد، گفتند: در این دولت معلوم شد که اعتماد به غرب 

جواب نمی دهد. 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 
رهبری، رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح روز چهارشنبه 
دولت  و  جمهور  رییس  دیدار  آخرین  در  مرداد  ششم 
دوازدهم با ایشان، با تبریک عید سعید غدیر به عموم 
به  ایران، فرصت خدمت  به ویژه ملت عزیز  مسلمانان 
مردم را نعمتی الهی دانستند و گفتند: برای شکر این 
انقلاب  اهداف  پیشبرد  برای  توان  همه  از  باید  نعمت 
استفاده کرد. رهبر انقلاب اسلامی، حادثه غدیر را از 
وقایع غیرقابل تردید برشمردند و گفتند: علاوه بر علمای 
شیعه بویژه علامه امینی که روایت غدیر را از ۱۱۰ نفر از 
صحابه و با سندهای معتبر نقل کرده، برخی علمای بزرگ 
و روشنفکران اهل سنت نیز بر غیرقابل تردید بودن این 

واقعه تأکید کرده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس خطاب به اعضای 
دولت دوازدهم گفتند: هر کاری که در جهت خدمت 
به مردم و با نیت الهی و اخلاص انجام شده باشد، قطعاً 
در دیوان الهی فراموش شدنی نیست و ذخیره واقعی 
دوران مسئولیت چنین کارها و تلاش هایی است. ایشان 
در ارزیابی عملکرد دولت  گفتند: عملکرد دولت آقای 
روحانی در بخش های مختلف یکسان نبوده است، در 
برخی موارد بر طبق انتظارات بود اما در برخی موارد 
اینگونه نبود. رهبر انقلاب با تأکید بر اینکه فرصت خدمت 
به مردم یک نعمت بزرگ است و باید آن را قدر دانست، 
خاطرنشان کردند: شکر این نعمت آن است از همه توان 
برای پیشبرد اهداف انقلاب استفاده شود زیرا ما یک 
کشور انقلابی هستیم و مردم برای رسیدن به اهداف 

انقلاب فداکاری زیادی کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای لزوم استفاده از تجربه های 
خاطرنشان  را  آینده  در  دوازدهم  و  یازدهم  دولت های 
این دوران  افزودند: یک تجربه بسیار مهم در  و  کردند 
عبارت است از بی اعتمادی به غرب که آیندگان باید از آن 
استفاده کنند.در این دولت معلوم شد که اعتماد به غرب 
جواب نمی دهد و آنها کمک نمی کنند و هرجا که بتوانند 
ضربه خواهند زد و اگر جایی هم ضربه نمی زنند به این 

دلیل است که نمی توانند.
نباید  مطلقاً  کردند:  تأکید  اسلامی  انقلاب  رهبر 

زیرا  به همراهی غرب منوط کرد  را  برنامه های داخلی 
حتماً شکست خواهد خورد. هر جا که کارها را منوط به 
غرب و مذاکره با آن و آمریکا کردید ناموفق بودید و هر جا 
که بدون اعتماد به غرب، حرکت و از آنها قطع امید کردید 

موفق بودید و پیش رفتید.
ایشان به مذاکرات اخیر وین نیز اشاره کردند و ضمن 
خوب  عملکرد  و  دیپلمات ها  زحمات  از  رضایت  ابراز 
بعضی از آنها در این مذاکرات، گفتند: آمریکایی ها در این 
مذاکرات، بر سر موضع عنادآمیز خود محکم ایستادند و 

یک قدم هم جلو نیامدند.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: آمریکایی ها 
اما  بر می داریم  را  تحریم ها  وعده می گویند  و  زبان  در 
تحریم ها را برنداشتند و برنمی دارند، ضمن آنکه شرط هم 
می گذارند و می گویند که باید در همین توافق جمله ای 
بگنجانید که بعداً درباره برخی موضوعات صحبت شود و 
گرنه توافقی نخواهیم داشت. حضرت آیت الله خامنه ای 
گفتند: آنها می خواهند با گذاشتن این جمله، بهانه ای 
برای دخالت های بعدی خود درباره اصل برجام و مسائل 
موشکی و منطقه ای فراهم کنند و اگر ایران حاضر به 
بحث درباره آنها نشود بگویند توافق را نقض کرده اید و 
توافق، بی توافق. ایشان با تأکید بر اینکه آمریکایی ها 
می کنند،  برخورد  آلود  خباثت  و  ناجوانمردانه  کاملًا 
افزودند: آمریکا هیچ ابایی از نقض قول و تعهدات خود 
ندارد همان طور که یکبار توافق را نقض کردند و کاملًا هم 
بی هزینه بود. اکنون هم که به آمریکایی ها گفته می شود، 
تضمین دهید که توافق را در آینده نقض نخواهید کرد، 

می گویند تضمین نمی دهیم.
خود  سخنان  از  بخش  این  جمع بندی  در  ایشان 
تأکید کردند: این یک تجربه بسیار مهم  برای دولت و 
دولتمردان آینده و همچنین برای همه فعالان در صحنه 

سیاسی است، البته این تجربه همواره از اول انقلاب 
وجود داشته اما در این دولت بیشتر از گذشته بوده است.
رهبر انقلاب اسلامی در پایان خطاب به رئیس جمهور 
و اعضای دولت گفتند: امیدوارم خداوند کمک کند، هر 
جا که هستید بتوانید به وظایف دینی و انقلابی خود 

عمل کنید.
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، آقای روحانی 
رئیس جمهور با تشکر از حمایت ها و هدایت های رهبر 
انقلاب از دولت در طول دوره هشت ساله، گزارشی از 

اقدامات و فعالیت های دولت بیان کرد.
جمله  از  را  تورم  کاهش  و  اقتصادی  رشد  روحانی، 
تا ۹۶  سال های ۹۳  در  دولت  درخشان  دستاوردهای 
سال  در  اقتصادی  توطئه  با  دشمن  گفت:  و  دانست 
۹۷ به دنبال فروپاشی اقتصاد و کشور بود که شکست 
خورد. رییس جمهوری، تشکیل شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی در خرداد ۹۷ با دستور رهبر انقلاب اسلامی را 
از جمله مهمترین کمک ها به دولت برشمرد و گفت: در 
مقابل تحریم نفت و مبادلات بانکی، توانستیم با افزایش 
تولید در پتروشیمی، صنایع معدنی و فرآورده های نفت و 

گاز، ارز مورد نیاز کشور را تأمین کنیم.
دولت  دستاوردهای  برخی  به  همچنین  روحانی 
مانند افزایش برداشت از مخازن نفت و گاز، رشد تولید 
محصولات کشاورزی، گسترش شبکه ریلی و افزایش 
تخت های بیمارستانی اشاره کرد و گفت: در دو مقطعِ 
جنگ اقتصادی و کرونا این واقعیت را تجربه کردیم که 
فقط باید روی پای خود بایستیم و با تکیه به امکانات 
را برطرف کنیم چرا که  نیازها  و ظرفیت های داخلی، 
هیچ کس به ما کمک نکرد و فقط پس از آنکه توانایی 
ایران در زمینه ساخت واکسن را دیدند، گشایش ناچیزی 

ایجاد کردند.

رهبرمعظم انقلاب در آخرین دیدار دولت دوازدهم:

نباید برنامه های داخلی را به همراهی غرب موکول کرد
 دراین دولت معلوم شد اعتماد به غرب جواب نمی دهد

جانشین فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: دشمنان به برکت 
خون شهدا حتی تصور حمله به ایران اسلامی را ندارند زیرا نیروهای مسلح کشور 

در آمادگی کامل به سر می برند. 
دریادار پاسدار علی فدوی روز چهارشنبه در آیین تودیع و معارفه فرمانده سپاه 
خراسان شمالی در بجنورد با بیان اینکه ۴۲ سال است که دشمنان تلاش زیادی 
برای شکست جمهوری اسلامی انجام داده اند گفت: تاکنون دشمنان در این 
زمینه موفق نبوده اند و هم اکنون نیز قدرت کشور قابل قیاس با گذشته نیست.

وی تصریح کرد: بیش از ۲۰۰ هزار شهید در کشور گواه عزم و ایستادگی مردم 
در مقابل دشمن است و مردم همواره پای نظام ایستاده اند  و از کیان نظام دفاع 
می کنند. سردار فدوی در ادامه  انتخابات را نقطه قوت نظام دانست و گفت: 
تلاش خبیثان برای منصرف کردن مردم در پای صندوق های رای بی نتیجه ماند 

در ضمن آنها امیدوار بودند که تنها ۲۰ درصد مردم مشارکت کنند اما مردم برگ 
زرینی دیگر را در انقلاب رقم زدند.

وی افزود: امیدواریم با تغییر دولت مشکلات جامعه  هم حل شود و خداوند نیز 
عنایت خواهد کرد مردم در کنار دولت سختی های گذشته که شیاطین برای 

ملت ایجاد کردند فراموش کنند.
 جانشین فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی همچنین خدمتگزاری به 
مردم را عبادت دانست و گفت: همه باید در موقعیتی که قرار دارند باید خدمت 

به مردم را از یاد نبرند و برای موفقیت نظام تلاش کنند.
وی نقش سپاه استانی را بسیار ارزنده عنوان کرد و گفت: فرماندهان سپاه 
و  بین مسئولان همدلی  و هرچقدر  اول همدلی قرار دارند  همواره در صف 

همراهی باشد مشکلات مردم بهتر حل می شود.

سردار فدوی: 

دشمنان حتی تصور حمله به کشور را ندارند

 نماینده مردم کهنوج، فاریاب، رودبارجنوب، قلعه گنج 
و منوجان در مجلس ضمن انتقاد از آنچه سیاه نمایی 
در اطلاع رسانی از طرح مجلس درباره فضای مجازی 
همه  داخلی  نرم افزارهای  که  زمانی  تا  گفت:  خواند 
ارائه  بین المللی  شاخصه های  با  لازم  سرویس های 

نکنند، پیام رسان های خارجی فعال هستند. 
صیانت  لذاطرح  اظهارداشت:  شکرالهی  منصور 
اینستاگرام،  مسدودکردن  به دنبال  کاربران  حقوق  از 
واتساپ و در مجموع شبکه های اجتماعی و پیام رسان 

های خارجی نیست.
با توسعه شبکه های داخلی غرض ورزی ها 

کاهش می یابد
وی در ادامه به شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی 
رسان  پیام  و  ها  شبکه  متاسفانه  گفت:  و  کرد  اشاره 
و رشادت های  را که تصاویر  های خارجی صفحاتی 
شهید سلیمانی را بارگذاری کرد، مسدود و اکانت های 

موردنظر را از دسترس خارج می کردند.
شکرالهی افزود: این موضوع با هدف نرسیدن صدای 
آزادی خواهی به گوش جهانیان انجام شد ولی با توسعه 
شبکه ها و پیام رسان های داخلی این غرض ورزی ها به 

حداقل می رسد.
نماینده مردم برخی شهرستان های جنوب استان 
کرمان در مجلس در ادامه بر توسعه و تقویت شبکه 
با کمک  تاکید کرد و گفت:  پیام رسان داخلی  های 

متخصصان حوزه فناوری و شرکت های دانش بنیان 
علاوه بر توسعه و تقویت شبکه های داخلی مالکیت 

معنوی کاربران نیز حفظ می شود.
وی ادامه داد: همچنین با تصویت پیام رسان های 
داخلی کسب و کارها توسعه و رشد خواهند یافت و 

مردم از درآمدزایی ایمن و پایداری برخوردار می شوند.
طرح برای منافع مردم برنامه ریزی شده است

شکرالهی با بیان اینکه طرح صیانت از حقوق کاربران 
فضای مجازی در راستای منافع مردم برنامه ریزی شده 
است، زمان اعلام وصول این طرح را سال گذشته اعلام 
و تصریح کرد: این طرح با کمک همه افراد، نخبگان 
و نمایندگان دستگاه های تصمیم گیر در کمیسیون 
فرهنگی مجلس بررسی شد و پس از آن به دلیل اهمیت 
موضوع در مرکز پژوهش های مجلس نیز مورد بازبینی 

قرارگرفت.
فاریاب،  کهنوج،  های  شهرستان  مردم  نماینده 
رودبارجنوب، قلعه گنج و منوجان در مجلس شورای 
اسلامی افزود: در نشست اخیر مجلس این طرح نیز 
توسط  ایرادهایی که داشت،  و  ها  اشکال  به  توجه  با 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی به منظور انجام کار 
کارشناسی و بررسی بیشتر و استفاده از همه ظرفیت 
به کمیسیون مشترک متشکل  ملی  و  های کشوری 
از نماینده همه نهادهای تصمیم گیر مجلس و دولت 

ارجاع داده شد.

فقط نحوه بررسی طرح تصویب شد
وی در ادامه با بیان اینکمه طرح مجلس در زمینه 
صیانت از حقوق کابران در فضای مجازی در اذهان 
مردم سیاه نمایی شده از این رو مردم باید در جریان 
جزییات این طرح قرار گیرند تصریح کرد: این طرح 
تصویب نشده است؛ مجلس شورای اسلامی فقط نحوه 

بررسی این طرح را تصویب کرد.
از  این نماینده مجلس بر حساسیت طرح صیانت 
حقوق کاربران در فضای مجازی تاکید کرد و گفت: با 
توجه به حساسیت طرح صیانت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی این طرح توسط صاحب نظران، فعالان 
فضای مجازی و کارشناسان دولت و بخش خصوصی 

مورد بررسی  قرار می گیرد.
از  صیانت  طرح  زمینه  در  آنچه  داشت:  اظهار  وی 
به تصویب مجلس  کاربران در فضای مجازی  حقوق 
رسیده صرفاً تعیین نحوه بررسی طرح در مجلس بوده 
که به اشتباه در برخی از رسانه ها به عنوان تصویب طرح 

فضای مجازی منعکس شده است.
شکرالهی ادامه داد: متاسفانه اطلاع رسانی ها در این 

زمینه اشتباه و سیاه نمایی بوده است.
از  اینکه طرح صیانت  بیان  با  نماینده مجلس  این 
حقوق کابران در صورت تصویب و موافقت مجلس و 
شورای نگهبان به صورت آزمایشی اجرا می شود، گفت: 

گمانه زنی ها در زمینه این طرح ادامه دارد.

نماینده مجلس ضمن انتقاد از نحوه اطلاع رسانی طرح فضای مجازی:

پیام رسان های خارجی تا توانمندسازی نرم افزارهای داخلی فعال هستند

رییس جمهوری منتخب توجه به موضوع آسیب های اجتماعی را از وظایف دولت 
دانست و گفت: دولت باید با استفاده حداکثری از ظرفیت نهادها و موسسات 

مردمی برای از بین بردن آسیب های اجتماعی تلاش کند. 
به گزارش روابط عمومی دفتر رئیس جمهوری منتخب، حجت الاسلام والمسلمین 
دکتر سید ابراهیم رئیسی صبح امروز پنج شنبه همزمان با عید سعید غدیر با حضور 
در یک موسسه خیریه نگهداری و مهارت افزایی »کودکان کار«، با کودکان و نوجوانان 

حاضر در آن، دیدار و گفتگو کرد.
 رئیسی در این بازدید با تبریک عید سعید غدیر، این عید را روزی بسیار بزرگ و 
مهم توصیف کرد و افزود: ملاطفت، مهربانی و مهرورزی با هم نوعان از آموزه های 
اهل بیت علیهم الاسلام است و در این زمینه به طور خاص هم سیره فردی هم سیره 
حکومتی امیرالمومنین علی علیه السلام باید الگوی آحاد جامعه ما و کارگزاران نظام 

اسلامی باشد.
رئیس جمهور منتخب با تاکید بر اینکه کودکان و نوجوانان حاضر در این مرکز 
قدردان مربیانی هستند که نقش پدر و مادر و معلم را برای آنها توأمان ایفا می 
کنند، افزود: اینکه همت کرده اید و در اینجا هم به آموزش اهتمام دارید و هم به کار 

تولیدی، اقدام بسیار خوب و ارزشمندی است.
 رئیسی با اشاره به اینکه باید از فرصت فراهم شده آموزش و مهارت آموزی حداکثر 
با امید و اراده قوی شما و تفضل  استفاده را ببرید، تاکید کرد: مطمئن باشید 

پروردگار، آینده روشنی برای خود خواهید ساخت و انشالله در حل مشکلات کشور 
نقش آفرین خواهید بود.

رئیس جمهور منتخب ضمن تقدیر از اقدامات و تلاش های خیرخواهانه مدیران 
و مربیان موسسه در رسیدگی و ساماندهی کودکان کار و نیز نوجوانان بی سرپرست 
یا بدسرپرست، تاکید کرد: توجه به موضوع آسیب های اجتماعی بسیار مهم و از 
وظایف دولت است به نحوی که در گام اول باید مانع به وجود آمدن آسیب ها شد و 

در مرحله بعدی برای از بین بردن آنها تلاش نمود.
 وی افزود: البته در این مسیر، باید از ظرفیت گروه ها و نهادهای مردمی و موسسات 

خیریه بهره حداکثری برد.
آیت الله رئیسی با انتقاد از اقدامات باندهای سازماندهی شده برای سوء استفاده 
و بهره کشی از کودکان کار، اظهار داشت: این کودکان و نوجوانان، فرزندان ایران 
هستند و ضمن تلاش برای حراست از کرامت آنها و صیانت از فرهنگ ایرانی اسلامی 

جامعه، با آموزش مهارت های مختلف آنها را برای حضور موثر در جامعه آماده کرد.
در ابتدای این بازدید رئیس جمهور منتخب از کارگاه های تولیدی این موسسه 

بازدید و در جریان فعالیت های آن قرار گرفت. 
کودکان و نوجوانان نیز با ابراز خوشحالی از دیدار و گفتگوی مستقیم با رئیس 
جمهور منتخب، درخواست هایشان از جمله حمایت دولت از طرح »کودک کار 

کارآفرین« را با دکتر رئیسی در میان گذاشتند.

رییس جمهوری منتخب:
 توجه به موضوع آسیب های اجتماعی از وظایف دولت است

مصطفی داننده*
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چرا دچار سوءتفاهم می شویم؟ ۷ نوع بیماری، ارتباط مستقیم با فقر 
ویتامین دی دارند 

ویتامین دی از ویتامین  های محلول در چربی است، که به رشد و استحکام 
استخوانها از طریق کنترل تعادل کلسیم و فسفر کمک می  کند. این ویتامین با 
ایجاد افزایش جذب فسفر و کلسیم از روده  ها و کاهش دفع از کلیه به متابولیسم 

استخوان  ها نیز کمک می نماید. 
در سراسر جهان در حدود یک میلیارد نفر در معرض سطوح ناکافی ویتامین 
دی در خون شان هستند. برآورد می شود که ۴۰ تا ۷۵ درصد از تمام بزرگسالان 
دچار کمبود ویتامین دی باشند. ویتامین دی از راه مصرف برخی مواد غذایی 
یا قرار گرفتن در معرض نور خورشید جذب بدن می شود. نیاز روزانه برای این 
ویتامین برای هر فرد بالغ ۱۰ میکروگرم یا حداکثر ۲۰۰۰ واحد در روز و در دوران 

کودکی و پیری این میزان بالاتر است.
منابع ویتامین دی از این قرارند:

آفتاب: تابش پرتو فرابنفش به پوست انسان باعث می  شود که ماده  ای به نام 
دهیدروکلسترول با طی مراحلی در بدن در کلیه به ویتامین دی تبدیل شود. 
افراد با پوست روشن  تر نسبت به تیره  ترها می  توانند در مدت کمتری که زیر 

آفتاب مانده  اند نیاز خود به این ویتامین را تامین کنند.
منابع گیاهی: قارچ، غلات و برخی سبزیجات و میوه  جات.

منابع حیوانی: کره، روغن کبد ماهی، زرده تخم مرغ، خامه، جگر، ماهی 
ساردین.

در اینجا برخی از شایع ترین بیماری های مرتبط با فقر ویتامین دی بیشتر 
معرفی شده اند:

بیماری قلبی: افراد مبتلا به فقر ویتامین دی، ۳۲ درصد بیشتر از سایرین در 
معرض خطر ابتلا به بیماری های قلبی هستند. ویتامین دی به بهود عملکرد 
سیستم ایمنی بدن و کنترل التهاب و در نتیجه کاهش خطر ابتلا به بیماری 

های قلبی کمک می کند.
بیماری التهابی روده: مطالعات انجام شده در اروپا و ایالات متحده ارتباط 
بین سطوح پایین ویتامین دی و میزان بالای ابتلا به بیماری های التهابی روده 
را نشان داده است. بیماری التهابی روده در جمعیتی که کمترین میزان نور 

خورشید را دریافت می کنند، بیشتر است.
زوال عقل و آلزایمر: بزرگسالانی که در معرض کمبود ویتامین دی هستند، 

۵۳ درصد نسبت به سایرین بیشتر در معرض خطر زوال عقل قرار دارند.
بیماری کلیوی: یک مطالعه نشان داده کسانی که دچار فقر ویتامین دی 
هستند، دو برابر بیشتر در معرض آلبومینوری یا آلبومین بالا در ادرار قرار دارند. 

آلبومینوری از نشانه های اولیه آسیب کلیوی است.
پوکی استخوان: ویتامین دی از آنجا که منجر به جذب کلسیم و فسفات از 
رژیم غذایی می شود، به طور مستقیم با پوکی استخوان ارتباط دارد. کمبود 
این ویتامین منجر به دردهای استخوانی و پوکی استخوان می شود و خطر 

شکستگی های استخوانی را چند برابر می کند.
دیابت نوع ۲: مطالعات حاکی از آنند که قرار گرفتن روزانه ۲۰ دقیقه در 
معرض نور خورشید و یا استفاده از مکمل های ویتامین دی، خطر ابتلا به دیابت 

نوع ۲ را کاهش می دهد.
اختلال در نعوظ: اگرچه اختلال در نعوظ می تواند ناشی از دیابت و سرطان 
پروستات ایجاد شود ولی مطالعات جدید نشان داده اند که موارد شدید اختلال 

در نعوظ با سطوح بسیار پایین ویتامین دی رابطه مستقیم دارد.

اگر بهترین قسمت از روزتان، زمان نوشیدن یک فنجان قهوه گرم در هنگام 
صبح است، انتظار برای دم کشیدن آن احتمالًا یکی از بدترین یا طولانی ترین 
بخش های روز شماست. به همین دلیل برخی افراد به جای آن به یک فنجان 
قهوه فوری سریع و راحت روی می آورند؛ اما آیا انتخاب پودر قهوه فوری، به دلیل 

راحتی بیشتر، برایتان فایده دارد یا ممکن است مضر باشد؟
متخصصین تغذیه معتقدند قهوه فوری یک روش مناسب برای تهیه یک فنجان 
سریع قهوه در صبح های پرمشغله، هنگام مسافرت یا در زمانی که در حال حرکت 

هستید، می باشد.
مصرف این نوع قهوه در حد اعتدال، کاملًا می تواند در یک رژیم غذایی سالم 

بگنجد و در لیست انواع مواد مفید برای سلامتی قرار بگیرد.
ما با متخصصان تغذیه صحبت کردیم و به تحقیقاتی که در مورد نکات مرتبط با 
قهوه فوری و اثرات آن بر سلامتی است، نگاهی انداختیم. در اینجا به حد مجاز 
مصرف قهوه فوری، مواد موجود در آن، فواید احتمالی و تفاوت آن با پودر قهوه 

معمولی پرداخته شده است:
قهوه فوری چیست؟

قهوه فوری در واقع کریستال هایی است که پس از خشک شدن قهوه دم کرده 
تشکیل می شود.

این فرآیند شامل دم کردن دانه های قهوه آسیاب شده است، درست مثل قهوه 
معمولی. سپس آب از عصاره خارج می شود تا یک پودر خشک یا کریستال 

متراکم ایجاد شود.
کریستال های بدون آب را می توان با آب جوش بازسازی نمود و یک فنجان قهوه 

فوری تهیه کرد.
فروشگاه ها، قهوه فوری را به صورت گرانول یا به صورت بسته های کوچک یا 
پاکت های یک وعده ای به فروش می رسانند. اگر گرانول را انتخاب می کنید، یک 
قاشق چای خوری پودر را به یک فنجان آب داغ اضافه کنید، قهوه فوری شما 
آماده است. ماندگاری پودر قهوه فوری بیشتر از دانه های قهوه بوده و ارزان تر 

است.
قهوه فوری چگونه تهیه می شود؟

دو روش برای تهیه قهوه فوری وجود دارد: خشک کردن با اسپری و یا با فریز 
کردن.

روش خشک کردن با اسپری شامل اسپری کردن عصاره قهوه درون هوای داغ 
است، بنابراین قطرات به صورت پودر خشک می شوند.

خشک کردن به روش فریز کردن، با قطعات خرد شده و کوچک عصاره ی یخ 
زده شروع می شود. آن ها سپس در دمای پایین خشک می شوند.

قهوه فوری در مقایسه با پودر قهوه
کافئین

قهوه های فوری و دم کرده ی معمولی دارای مشخصات تغذیه ای تقریباً یکسانی 
هستند.

تفاوت میزان سلامت این دو قهوه، به جز محتوای کافئین آن ها، به قدری ناچیز 
است که قابل چشم پوشی می باشد.

تفاوت اصلی در میزان کافئین آن هاست: یک فنجان قهوه فوری هشت اونسی 
حدود ۶۲ میلی گرم کافئین دارد، در حالی که یک فنجان قهوه دم کرده عادی 

هشت اونسی حاوی ۹۶ میلی گرم کافئین است.
پودر قهوه به دلیل افزایش فرآوری لازم برای تهیه قهوه فوری، حاوی کافئین 

بیشتری نسبت به نوع فوری است.
سازمان غذا و دارو )FDA( اعلام کرده است که برای اکثر بزرگسالان سالم، 
مصرف حداکثر ۴۰۰ میلی گرم کافئین در روز، بی خطر است، برای برخی، این 

تفاوت ممکن است قابل توجه باشد.
مصرف بیشتر از ۴۰۰ میلی گرم کافئین در روز برای اکثر افراد بی خطر است. 

این یعنی حدود ۴ فنجان قهوه دم کرده یا ۶ فنجان قهوه فوری.
بی قراری،  به  منجر  می تواند  حد  از  بیش  کافئین  باشید،  داشته  خاطر  به 
اضطراب، دردهای شکمی و مشکلات دیگر شود. بنابراین کنترل مصرف کافئین 

کاری عاقلانه است.
اگر به کافئین حساس هستید یا اضطراب و یا بیماری قلبی دارید، ممکن است 

لازم باشد قهوه معمولی یا فوری بدون کافئین را انتخاب کنید.
آکریل آمید

قهوه فوری حاوی اکریل آمید محدود بیشتری است. این ماده شیمیایی بالقوه 
مضر در بعضی از غذاها در طی مراحل پخت وپز در دمای بالا، مانند سرخ کردن، 
بو دادن و پختن، تولید می شود. بنابراین ممکن است بعد از تفت دادن دانه های 

قهوه، ایجاد شود.
۴۲ نمونه تجاری قهوه بوداده و فوری و جایگزین های قهوه در تحقیقاتی مورد 

بررسی قرار گرفتند.
محققان بالاترین میانگین غلظت آکریل آمید را در جایگزین های قهوه و پس از 
آن در قهوه فوری و سپس قهوه بو داده پیدا کردند. قهوه بو داده تقریباً به اندازه 

نیمی از آکریل آمید موجود در قهوه فوری را در خود جای داده بود.
یک مطالعه ی دیگر نشان داد که تجمع آکریل آمید در بدن شما باعث نوروپاتی 
یا آسیب عصبی می شود. همچنین انجمن سرطان آمریکا خاطرنشان کرد که قرار 
گرفتن بیش از حد در معرض آکریل آمید با افزایش خطر ابتلا به سرطان ارتباط 

دارد.
البته گزارش های دریافتی از جوامع علمی این گونه به نظر می رسد که آکریل 
آمید دریافتی از مواد غذایی )و همچنین قهوه( آن قدری نیست که نگرانی جدی 
برای سلامت افراد داشته باشد، با این حال تحقیقات بیشتری در این مورد نیاز 

است. 
طعم

یکی دیگر از تفاوت های قهوه فوری با قهوه دم شده، طعم و مزه آن ها است. از 
آنجا که علاقه به طعم، امری بسیار شخصی است، یعنی آنچه شما دوست دارید 
لزوماً آن چیزی نیست که دیگران دوست دارند، احتمالًا باید قهوه فوری را امتحان 

کنید تا ببینید بر روی شما اثرگذار است یا خیر.
همان طور که گفته شد، قهوه فوری به طور کلی از نظر طعم، امتیاز کمتری را 
به خود اختصاص می دهد و معمولًا در مقایسه با قهوه دم کرده، تلخ تر و فاقد عطر 
و طعم است. البته کیفیت دانه های استفاده شده برای تهیه قهوه فوری می تواند 
در طعم آن تفاوت ایجاد کند. برخی از تولیدکننده ها بر بهتر کردن طعم قهوه 

فوری متمرکز شده اند.
نکات دیگری که باید در مورد قهوه به خاطر بسپارید

آنچه تأثیر بیشتری در افزایش یا کاهش اثر قهوه بر سلامتی دارد، همان چیزی 
است که ما به آن اضافه می کنیم که شامل شیرین کننده ها، کِرِم ها و شیر است. 
لبنی و گیاهی و هم شیرین کننده ها و شکر، کالری  به علاوه، هم کرم های 

غیرضروری به قهوه تان اضافه می کنند.
انتخاب شیرین کننده  های کم کالری مانند میوه مانک و استویا، موارد دیگری 

است که باید در نظر گرفته شود.

این نکات را باید در مورد قهوه به خاطر بسپارید ؛

عادت هایی که با رفتن کرونا قهوه فوری مفید است یا مضر؟
نباید ترک شوند

یکی از عاداتی که در دوران کرونا فراگیر شد شستن دست ها است که باید است 
بعد از پایان همه گیری هم آن را حفظ کنیم. 

ماسک زدن و شستن دست ها برای بسیاری از افراد تجربۀ جالب توجهی بوده 
است. بسیاری از افراد بیان می کنند که کمتر از سال های قبل از شیوع کرونا مریض 
شده اند و از این حیث سالمُ تر بوده اند. اما در برخی از کشورها که موج  همه گیری 
کنترل شده است و واکسیناسیون انجام شده است تعداد سرماخوردگی ها بالاتر 
رفته است چراکه افراد عادات بهداشتی خوبی که در دوران کرونا آموخته بودند را 
کنار گذاشتند. این به ما هشدار می دهد که شستن دست ها را باید جدی بگیریم.

دست های ما روزانه با صدها سطح تماس دارند و صدهاهزار میکروارگانیسم را به 
خود جذب می کنند. البته بیشتر این میکروب ها مضر نیستند اما با توجه به اینکه 
در هر ساعت ۱۶ بار به طور میانگین صورت خود را لمس می کنیم احتمال ورود 

میکروب های عفونی به بدن بالاتر می رود.
سال گذشته تأکید اصلی بهداشتی روی شستن دست ها به عنوان یکی از 
راه های مؤثر جلوگیری از ابتلا بود. در یک نظرسنجی آنلاین از ۱۰۰۰ بزرگسال 
آمریکایی در سال ۲۰۱۲، ۷۱ درصد از پاسخ دهندگان گفتند که به طور منظم 
دست خود را می شستند، هر چه این ممکن است معنی یک بار در روز را داشته 
از  بدون شستن دست  پژوهش دیده اند دیگران  این  افراد  از  باشد. ۵۸ درصد 
دستشویی خارج می شوند. بیش از نیمی از آن ها گفتند که پس از حمل و نقل 
عمومی، استفاده از تجهیزات اشتراکی یا جابه جایی پول دستانشان را نشسته اند 
را  روی دست دست ها  یا سرفه  از عطسه  که پس  داشتند  اظهار  و ۳۹ درصد 
نشسته اند. برخی از دیگر از داده ها نشان می دهند که تا قبل از همه گیری، رعایت 
دستورالعمل های بهداشت دست در بین پرستاران در کشورهای مختلف تنها ۴۰ 

درصد بوده ست.
اهمیت شستن دست در بهداشت فردی بسیار بالا است. برای مثال یک گرم 
از مدفوع انسان حاوی یک تریلیون میکروب است. لذا بعد از توالت رفتن حتماً 
باید دست ها را شست. تحقیقات نشان می دهند که شستن دست ها تا ۴۰ درصد 
احتمال ابتلا به انواع اسهال را کاهش می دهد. شستن دست ها قبل از غذا 

خوردن یکی از ضروریات است.
نوزدهم  قرن  در  است.  بسیار ضروری  بسیار  برای جراحان  شستن دست ها 
ابتلای  احتمال  جراحی  از  قبل  دست ها  کردن  ضدعفونی  که  شد  مشخص 
بیمار به عفونت را بسیار پایین می آورد به همین خاطر در ابتدای قرن نوزدهم 
باید رعایت شود.  به یک قاعده تبدیل شد که  شستن دست ها برای جراحی 
را نمی گیرند  انتقال میکروب ها  لزوماً جلوی  حتی دستکش های استریل هم 
چراکه سوراخ های ریزی دارند که میکروب از آن ها عبور می کند. همچنین حین 
عمل )وقتی عمل طولانی است و بیش از دو ساعت است( بیش از یک سوم 
دستکش های جراحان سوراخ می شوند پس دست باید ضد عفونی باشد تا موجب 

انتقال میکروب ها نشود.
به جراحان توصیه شده است به مدت ۵ دقیقه تا آرنج و زیر هر ناخن را دست 
بکشند تا خطر آلودگی را کاهش دهند. استفاده از آب گرم باعث افزایش اثر صابون 
می شود اما آب خیلی گرم موجب پاک شدن اسیدهای محافظ پوست می شود و 

این یک نکته مهم برای همه ما است.
شستن دست ها را نوعی آرامبخش عصبی نیز می توان توصیف کرد. شستن 
دست ها به شدت در مغز ما طنین انداز می شود و پیام هایی بهداشتی را به ما 
می فرستد. پس شستن دست ها را نباید فقط یک انتخاب بدانیم، بهداشت عمومی 
ما به شستن دست های ما وابسته است. اغراق نکرده ایم اگر شستن دست ها را 
بنیاد رعایت بهداشت عمومی بدانیم. هیچ عضوی به اندازۀ دست نمی تواند ناقل 
ویروس ها و باکتری ها باشد به همین خاطر است که پاکیزه نگه داشتن آن ها قدم 

اول برای حفظ سلامتی در برابر ویروس ها و باکتری ها است.

معاون کل وزارت بهداشت :

مردم به شایعات منفی 
تزریق واکسن توجه نکنند

معاون کل وزارت بهداشت گفت: تنها راه مقابله با ویروس کرونا واکسیناسیون 
است، بنابراین از مردم درخواست دارم که به شایعات مخرب و منفی در خصوص 

تزریق واکسن توجه نکنند. 
اساتید،  واکسیناسیون  آغاز  مراسم  حاشیه  در  پنجشنبه  روز  حریرچی  ایرج 
دانشجویان و کارکنان دانشگاه های کشور در جمع خبرنگارانا ظهارداشت:واکسن 
موجود است و سیستم اجرایی هم فعالیت مناسبی دارد اما مشکلی که در برخی 
مناطق وجود دارد این است که برخی از رده های سنی در استقبال نه چندان 
مناسب از واکسیناسیون ضعف مراجعه نکردن ۳۰ درصدی دارند که امر به معروف 

مدنی و اجتماعی ایجاب می کند که یکدیگر را برای تزریق واکسن توجیه کنیم.
حریرچی افزود: با ارائه مستندات علمی اعلام می کنم تنها راه موثر در مقابله 
با ویروس کرونا واکسیناسیون است، پروتکل های بهداشتی تنها کمک کننده به 
واکسیناسیون است، تاثیری که در سایر کشورها و حتی ایران دیده شده، کاهش 
۹۹ درصدی مرگ و میر با تزریق واکسن صورت می گیرد، بنابراین مردم به شایعات 
درباره واکسن توجه نکنند. وی گفت: گروه های هدف اعلام شده تا یک الی دو 
ماه آینده تمام می شود، نقطه اساسی این است که واکسیناسیون به مردم عادی 
که خطر سنی و شغلی ندارند، باید وارد شود. هدف اول کاهش مرگ و میر است 
که تا حدودی حاصل شده و اثر خود را در ماه های آینده نشان می دهد. معاون 
کل وزارت بهداشت هدف دوم را کاهش ابتلا و انتشار ویروس کرونا دانست و اظهار 
داشت: این امر با واکسیناسیون اکثرجامعه صورت میگیرد که امیدواریم در شش 

ماه آینده انجام شود.

انجمن علمی طب سنتی ایران مطرح کرد:

عضو خاصیت گوشت شتر 
متخصص آسیب شناسی سلولی و عضو انجمن علمی طب سنتی ایران گفت: 
برای تقویت سیستم ایمنی بدن بهتر است ما به جای گوشت گاو از گوشت شتر که 

طبع گرم تری دارد استفاده کنیم.
حسن اکبری گفت: سیستم ایمنی بدن انسان اولین سنگر مبارزه با کرونا است.
وی افزود: حدود ۸۵ درصد از افرادِ آلوده به ویروس کرونا ]حتی در جهش دلتا[ 

عوارضی ندارند و متوجه به ابتلا نمی شوند.
عضو انجمن علمی طب سنتی ایران تصریح کرد: فقط ۱۵ درصد از افراد آلوده 
به ویروس کرونا با علائم این بیماری درگیر می شود، در حالی که فقط ۳ درصد از 

این مقدار علائم و درگیری های شدیدی را تجربه می کنند.
وی با اشاره به این که ویروس کرونا به راحتی در اکوسیستم بدن حرکت می کند، 
اظهار داشت:  ویروس کرونا از زمان تولید اولین بشر در جهان روی زمین وجود 
داشته است، اما امروزه با جهش های جدیدی خودش را به وضعیت بحرانی نزدیک 

کرده است.
متخصص آسیب شناسی سلولی و عضو انجمن علمی طب سنتی ایران گفت: 
برای تقویت سیستم ایمنی بدن بهتر است ما به جای گوشت گاو از گوشت شتر که 

طبع گرم تری دارد استفاده کنیم.



 شنبه نهم مردادماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 45320
اجتماعی

آیت الله حسینی بوشهری:

 مراقب نفوذ فرهنگی دشمن باشیم
رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم نسبت به آنچه نفوذ دشمن در برخی از 

لایه های فرهنگی کشور، خواند، هشدار داد. 
آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری در دیدار جمعی از شورای ورزش و جوانان 
نهاد نماز جمعه و فعالان فرهنگی استان قم، لزوم مقابله با دشمن در امور فرهنگی 
را جزء اولویت ها برشمرد و نفوذ دشمن در فضاهای فرهنگی کشور را امری بسیار 

مهم ارزیابی نمود که نباید حتی لحظه ای از آن غفلت کرد.
گفت: دشمن اکنون در لایه هایی که کسی فکرش را نمی کند نفوذ کرده و با پول 
و امکانات جمهوری اسلامی، علیه ایران و انقلاب فعالیت می کند و این خیلی 

دردناک است.
رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم بدون توضیح بیشتر افزود: اگر راهکار 
صحیحی نیندیشیم و هدایت اجتماع را فراموش کنیم مردم آرام آرام به فضایی که 
توسط دشمن ایجاد شده است؛ عادت می کنند و دیگر برای جبران آن فرصتی 

باقی نمی ماند.
به باور وی، امروز فضا با اوایل انقلاب خیلی متفاوت است، آن روزها اگر کسی 
امر به  معروف می کرد ده ها نفر به کمک او می آمدند اما اکنون استقبالی که از افراد 

غیرموجه می شود از یک بانوی محجبه یا یک جوان متدین نمی شود.
وی کار فرهنگی را یک کار تدریجی و مستمر دانست و به روش پیامبر اسلام 
)ص( در ابتدای دعوت خود به اسلام اشاره کرد که حضرت توانست با تکیه بر 
اخلاق، افراد با ایمانی را در طی این مدت تربیت کند که در مقابل قدرت ها و 

دشمنان داخلی و خارجی آن زمان ایستادگی نمایند.
امام جمعه قم با اشاره به این واقعیت که جامعه الگو پذیر است افزود: با اصلاح 
و تربیت افرادی که الگوی جامعه محسوب می شوند، بقیه نیز خودبه خود تاثیر 

می پذیرند و زمینه اصلاح جامعه فراهم می شود.
حسینی بوشهری به عدم استفاده صحیح از ظرفیت های فرهنگی در دسترس 
اشاره کرد و افزود: متولیان امور فرهنگی از این ظرفیت ها خوب استفاده نمی کنند. 
بسیاری از ظرفیت ها شناسایی نشده است و از سایر ظرفیت ها نیز به درستی 
استفاده نمی شود. وی گفت: در شرایطی که این همه تبلیغات منفی به جامعه 
تزریق می شود، جوانانی دغدغه مند، پرشور، علاقه مند و پاک دل نیز هستند که 

می توانند تحولی شگرف و البته دست یافتنی در عرصه فرهنگی ایجاد کنند.
امام جمعه قم در ادامه با بزرگداشت عید سعید غدیر قم و ضرورت پرداختن به 
این روز بسیار مهم و با اشاره به ظرفیت های موجود خاطرنشان کرد: نباید مرعوب 
تبلیغات دشمن شویم. امیرالمؤمنین علیه السلام، می فرمایند:» لاتستوحشوا فی 
طریق الهدی لقلة اهله« یعنی حتی زمانی که مجموعه¬¬ شما کوچک است و به  
چشم نمی آید، با جدیت کار کنید. حال ما که در نظامی با این قدرت و عظمت و در 
زیر چتر هدایت مقام معظم رهبری به سر می بریم؛ - که وزیر خارجه اسبق آمریکا 
گفته بود: گاهی ما در رابطه با منطقه غرب آسیا، ماه ها برنامه ریزی می کنیم ولی 
با یک سخنرانی رهبر ایران هر چه بافته ایم پنبه می شود- نباید در زمان کنونی این 
 چنین منفعلانه عمل کنیم. وی اضافه کرد: جنگ کنونی، جنگ اراده هاست و 
در چنین جنگی مهم تر از امکانات مادی بحث اراده است. وی در ادامه با اشاره 
به اراده پولادین ملت ایران و نگاه بلند و اراده حضرت امام خمینی )قدس سره( 
در ابتدای انقلاب گفت: اکنون ظرفیت به  طریق  اولی بیش تر از زمانی است که 
در مقابل طاغوت قرار داشتیم گرچه به قول میرزای شیرازی: دشمن تا دیروز از 
جایگاه و توانایی های ما شناختی نداشت اما اکنون با شناختی که از ما پیداکرده 

توطئه های بیشتری خواهد اندیشید.

جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی قم:

آبرسانی به هفت روستای قم به اتمام رسید
جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی قم با اشاره به اینکه ۲۵ روستای این استان 
با مشکل جدی آب مواجه هستند، گفت: از ابتدای سال جاری آبرسانی به هفت 

روستا به اتمام رسیده و آبرسانی به بقیه روستاها در دست اقدام است. 
سرهنگ محمود داودآبادی روز چهارشنبه در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به 
اینکه کم آبی مشکلات زیادی را برای مردم به ویژه در گرمای تابستان ایجاد کرده 
است، اظهار کرد: سپاه پاسداران به عنوان اولویتی مهم در موضوع آبرسانی به 

روستاها ورود کرده و رفع این مشکل را جزو ماموریت های خود قرار داده است.
وی ادامه داد: با رصد و مطالعاتی که در استان قم انجام دادیم بالغ بر ۲۵ روستا 
با مشکل جدی کمبود آب مواجه هستند که مشکل برخی روستاها فرسودگی 
شبکه انتقال آب و برخی دیگر از جمله روستاهای جاده قدیم قم - تهران نبود 

شبکه است.
جانشین فرماندهی قرارگاه پیشرفت و آبادانی استان قم افزود: پیگیری هایی از 
سوی قرارگاه محرومیت زدایی سپاه و سپاه استان قم انجام شد و با هماهنگی و 
تعامل با شرکت آب و فاضلاب استان قم و حمایت خیری که در این عرصه ورود کرد 
قرار شد این ۲۵ روستا را به عنوان روستاهای هدف انتخاب کرده و گام به گام برای 

آبرسانی به مردم این مناطق حرکت کنیم.
داودآبادی گفت: چهار روستای قره سو، نایه، جیریک آغاج و اسپید نیازمند 
حفر چاه بودند که با تعامل با شورای برنامه ریزی استان این کار به عنوان پروژه 
های بسیج سازندگی تعریف شد. برای حفر سه روستا از خیر نیک اندیش آقای 
ابراهیمی کمک گرفتیم که حفر چاه دو روستای قره سو و جیریک آغاج به اتمام 

رسیده و روستای اسپید در حال اجراست.
وی با بیان اینکه در روستاهایی که شبکه انتقال آب آنها نیازمند اصلاح بود نیز 
ورود کردیم، ابراز کرد: در روستاهای قمرود، حسین آباد میش مست، ایلیخ بلاخی 
و ورزنه اصلاح شبکه انجام شده و برای روستاهای چاهک و ونارچ نیز تامین لوله 

شده که در حال پیگیری برای اصلاح شبکه این دو روستا هستیم.
وی با اشاره به اینکه کمک خیر در قالب تامین لوله از سایز ۲۰ تا ۱۲۵ به میزان 
بیش از ۲۰ میلیارد ریال و کمک نقدی به مبلغ بیش از یک میلیارد ریال برای 
اجرای پروژه بوده است، خاطرنشان کرد: ایجاد شبکه انتقال آب در روستاهای حد 
فاصل جاده قدیم قم - تهران از جمله فیض آباد، قوجه داغی و خیر آباد در دست 
اجراست که در صورت تامین قطعات و لوازم مورد نیاز این سه روستا نیز در اسرع 

وقت به شبکه آبرسانی متصل خواهند شد.
 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم:

گندم و آرد مورد نیاز قم تامین است
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: با وجود ذخیره سازی حجم 
مناسبی از گندم در استان مشکلی بابت تولید آرد و نان باکیفیت مورد نیاز مردم 

نداریم. 
سعید محمدی اظهارداشت: از ابتدای سالجاری تا پایان تیرماه ۵۰ هزار تن گندم 
وارد قم شد که این میزان از محل گندم  وارداتی و گندم  استان خوزستان و گلستان 
بوده است و باتوجه به تامین گندم کیفی، خوشبختانه در حال حاضر مشکلی بابت 

تولید آرد و نان باکیفیت در استان نداریم.
وی با اشاره به میزان خرید تضمینی گندم درقم طی سالجاری نیز افزود: امسال 
۹ هزار و ۴۰۰ تن گندم در استان خرید تضمینی شده است، همچنین برنامه حمل 

۲۳ هزار تن گندم به قم تعیین شده که در آینده نزدیک وارد استان خواهد شد.
وی در ادامه با بیان این که طی چهار ماه نخست سال جاری بیش از ۴۴ هزار تن 
آرد یارانه ای در سطح استان توزیع شده است،  گفت: پنج کارخانه تولید آرد در قم 
فعال است که محصول آن میان ۸۹۹ نانوایی استان که سهمیه دریافت آرد دارند، 
توزیع می شود. مدیر کل غله و خدمات بازرگانی قم همچنین از پرداخت تسهیلات 
بانکی به واحدهای نانوایی استان خبر داد و افزود: بین شرکت بازرگانی دولتی 
ایران و بانک سپه تفاهم نامه ای به امضاء رسیده که بر اساس آن به نانوایان استان 

برای به سازی یا خرید دستگاه های مورد نیازشان، تسهیلات پرداخت می شود.
وی بیان کرد: بر اساس تفاهم انجام شده حداکثر مبلغ تسهیلات به هر واحد 
نانوایی در سطح استان ۴۰ میلیون تومان با نرخ ۱۵درصد است. وی ادامه داد: 
نانوایان متقاضی دریافت این تسهیلات با مراجعه به اتحادیه نانوایان، معرفی نامه 
را دریافت و همراه مدارک مورد نیاز به بانک مراجعه کنند، همچنین شماره تلفن 
۲-۳۷۲۳۴۸۸۱ برای پاسخگویی به هر گونه مشکل در این رابطه معرفی می شود.

نماینده ولی فقیه در استان قم:

نماز جمعه تبلور تولی و تبری است
 نماینده ولی فقیه در استان قم، نماز جمعه را تبلور تولی و تبری دانست و گفت: 
دوری جستن از دشمنان خدا)تبری( و تلاش برای نزدیک شدن به یاران الهی)تولی( 

اصولی است که امروز جمهوری اسلامی درحال اجرای آن است. 
به گزارش پایگاه خبری حرم حضرت معصومه)س(، آیت الله سید محمد سعیدی 
روز چهارشنبه در دیدار با ائمه جمعه استان در سالن محراب حرم مطهر، ادامه داد: 
اقامه نماز جمعه از چنان اهمیتی برخوردار است که اولین کاری که پیامبر)ص( در 

هنگام آغاز حکومت اسلامی در مدینه انجام دادند، اقامه نماز جمعه بود.
وی، گفت: پس از انقلاب اسلامی، امام خمینی)ره( با درک صحیح اهمیت اقامه 

نماز جمعه، مرحوم آیت الله طالقانی را مامور اقامه نماز جمعه کردند.
تولیت حرم مطهر حضرت معصومه)س( نماز جمعه را عامل استحکام میان ملت و 
دولت دانست و ادامه داد: منافقان کور دل که می دیدند نماز جمعه رابطه میان مردم 

و حکومت را منسجم تر می کند همیشه مخالف این تریبون بودند.
 سعیدی با بیان اینکه نماز جمعه و خطبه های آگاهی بخش آن بسیاری از توطئه 
به دلیل اهمیت  های دشمن طی چند دهه اخیر را خنثی کرده است، گفت: 
نمازجمعه و نقش آن در خنثی کردن توطئه دشمنان، دشمنان همچنان به دنبال از 

بین بردن این تریبون هستند.
عضو شورای سیاست گذاری ائمه جمعه استان قم نیز در این جلسه با اشاره به 
جایگاه و اهمیت نماز جمعه گفت: نماز جمعه از چنان اهمیتی برخوردار بود که حتی 

قبل از انقلاب در نقاطی از کشور مانند شهر قم اقامه می شد.
حجت الاسلام والمسلمین حبیب الله غفوری، افزود: اگر چه در آن زمان مردم 
حضور حداکثری در مصلی و نماز جمعه نداشتند، ولی به مرور زمان در سال ۵۸ 
این جایگاه برای مردم بسیار ویژه و هفته به هفته این حضور با شکوه تر و چشم گیر 
تر  شد. وی بیان داشت: اگر چه برگزاری نماز جمعه در این ۴۲ سال با فراز و نشیب و 
افت و خیزهایی همراه بوده، ولی تاکنون ادامه داشته است، چرا که اقامه نماز جمعه 
در نظام جمهوری اسلامی از اهمیت ویژه ای در حوزه های مختلف از جمله مسائل 

سیاسی، اجتماعی و اقتصادی برخوردار است.
وی با بیان این که اقامه نماز جمعه برای کشور و نظام جمهوری اسلامی برکات 
زیادی داشته است، گفت: نماز جمعه نقش برجسته ای در خنثی سازی برنامه و 
فتنه های پیچیده دشمن در دوره های مختلف انقلاب داشته است که این نقش مهم 

باید به درستی تبیین شود.
  

مدیرکل کمیته امداد امام )ره( استان قم:

۳۲۱ فرزند یتیم سادات تحت پوشش 
کمیته امداد قراردارنذ

مدیرکل کمیته امداد امام )ره( قم با بیان اینکه ۳۲۱ فرزند یتیم تحت حمایت کمیته 
امداد قم سادات هستند گفت: این فرزندان نیازمند حمایت های بیشتر در قالب 

طرح اکرام ایتام و محسنین می باشند. 
به گزارش روز پنج شنبه روابط عمومی کمیته امداد قم اکبر میرشکار با اعلام اینکه 
اکنون ۲۷ هزار و ۶۱ حامی از حدود پنج هزار و ۶۰۱ فرزند نیازمند زیر ۱۸ سال 
حمایت می کنند اظهار داشت: یک هزار و ۶۹۴ هزار تَن از آنها یتیم و سه هزار و ۸۴۳ 
تَن نیز محسنین هستند که در بین این افراد ۳۲۱ فرزند یتیم و محسنین سادات 
وجود دارد. وی در ادامه گفت: هم اکنون شرایط اقتصادی کشور برای مردم به ویژه 
این خانواده ها سخت و دشوار شده است از این رو خواستار حمایت بیشتر از این 

فرزندان هستیم.
میرشکار با اشاره به لزوم توجه به این فرزندان در عیدغدیرخم افزود: فرزندان یتیم و 

محسنین سادات چشم انتظار کمک های مردم نیکوکار و خیران هستند.
مدیرکل کمیته امداد قم با اشاره به اینکه هر فرزند یتیم و محسنین دارای حساب 
بانکی اختصاصی است تاکید کرد: کمک های نقدی حامیان به صورت مستقیم 
به حساب فرزندان معنوی آنها واریز می شود. میرشکار ادامه داد مردم نوع دوست 
استان برای مشارکت در این طرح و پذیرش حمایت ایتام و فرزندان محسنین، می 
توانند با شماره تلفن ۳۶۱۵۷ تماس بگیرند و از طریق راهنمایی و مشاوره کارشناسان 

این طرح فرزند یا فرزندان معنوی خود را انتخاب و حمایت کنند.
وی بیان کرد: افرادی که قصد دارند در این کار خداپسندانه شرکت کنند، می توانند 
ekram. عدد یک را به ۳۰۰۰۳۳۳۳۲۵ ارسال نموده و یا با استفاده از پایگاه اینترنتی

emdad.ir به ثبت نام در این طرح ملی شرکت کنند. 
  

معاون مطبوعاتی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم:

مدیران رسانه اسامی خبرنگاران
 برای واکسیناسیون کرونا را اعلام کنند

معاون مطبوعاتی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم گفت: مدیران رسانه ای 
استان اطلاعات اصحاب رسانه و خبرنگاران فعال خود را جهت دریافت واکسن کرونا 

در اسرع وقت به این اداره کل ارسال نمایند. 
محمدجواد محرابی افزود: مدیران رسانه ای لیست تمام خبرنگاران و کارکنان 
مجموعه رسانه ای خود را برای قرار گرفتن در نوبت تزریق واکسن به اداره کل فرهنگ 

و ارشاد اسلامی قم ارسال کنند.
وی ادامه داد: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم برغم تعطیلات ۲ روزه پیش 
رو برای دریافت اسامی خبرنگاران و فعالان رسانه ای استان برای هماهنگی جهت 
دریافت واکسن فعال است. محربی اضافه کرد: به همین منظور مدیران نام و نام 
خانوادگی، شماره ملی و اطلاعات تماس خبرنگاران و سایر کارکنان مجموعه رسانه 
ای و اطلاع رسانی خود را به آقای براتی کارشناس این اداره کل جهت هماهنگی 
با دانشگاه علوم پزشکی ارسال کنند. معاون مطبوعاتی اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی قم ابراز داشت: خبرنگاران و اصحاب رسانه طبق سند ملی واکسیناسیون 
کشور جزء سومین گروه هدف در تزریق واکسن هستند. به گفته وی، خبرنگاران 
و اصحاب رسانه به دلیل نوع و مشغله کاری خود مجبور هستند به صورت میدانی 
در صحنه واقعی مبارزه با کرونا حضور یابند و بصورت دائم در معرض درگیری با این 
ویروس منحوس قرار دارند. محرابی عنوان کرد: طی دو هفته گذشته حدود ۱۰۰ 
خبرنگار و فعال رسانه ای قم که در روند برگزاری انتخابات حضور فعال و در میدانی 

داشته اند واکسن کرونا دریافت کردند.

معاون توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم :

بینایی ۲۷ هزار کودک قمی غربالگری شد
معاون توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم گفت: طی سال ۹۹ تعداد ۲۷ هزار 
و ۱۲۵ کودک مورد معاینه و غربالگری بینایی قرار گرفتند که ۱۳۷ کودک آمبلیوپ 
تشخیص داده شده و ۲۵۱ کودک نیز جهت دریافت عینک به چشم پزشک معرفی 

شدند. 
محمد علیمرادی در حاشیه برگزاری کارگاه آموزشی برنامه پیشگیری از تنبلی 
چشم ویژه غربالگران مراکز مثبت زندگی اظهار داشت: در این کارگاه آموزش های 
بینایی  غربالگری  برنامه  اندازی  راه  آموزشی جهت  ارائه جزوه های  به همراه  لازم 
کودکان ۳تا۶ سال در ۱۳ مرکز مثبت زندگی توسط کارشناس ناظر برنامه مطابق 
دستورالعمل های سازمان بهزیستی ارائه، و پس از اخذ آزمون از کلیه غربالگران و 
قبولی در آزمون تجهیزات لازم جهت آغاز به کار فعالیت غربالگری بینایی کودکان از 
جمله کارت های سلامت بینایی و ارجاع، فرم های مربوطه و چارت E به مراکز مذکور 
تحویل داده شد. معاون بهزیستی قم با اشاره به اجرای غربالگری بینایی در سال 
گذشته افزود: در سال ۹۹ تعداد ۲۷ هزار و ۱۲۵ کودک مورد معاینه قرار گرفتند که 
۱۳۷ کودک آمبلیوپ تشخیص داده شده و ۲۵۱ کودک نیز جهت دریافت عینک 

به چشم پزشک معرفی شدند.
وی افزود: ۶۹۱ کودک نیز دارای عیوب انکساری تشخیص داده شدند.

طرح  این  در  به خانواده ها  بهزیستی  مالی  مساعدت  به  اشاره  با  علیمرادی 
خاطرنشان کرد: کمک هزینه عینک به ۵۵ تَن و هر نفر یک میلیون و ۶۰۰ هزار ریال  

پرداخت شد و یکهزار و ۶۳۵ کودک نیز به صورت رایگان مورد معاینه قرار گرفتند.

 هفتمین آئین هفتگی افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی پروژه های 
شهری قم روز چهارشنبه طی آئینی با حضور استاندار این استان برگزار و در آن 
چهار طرح از جمله تله سیژ)کابل راه( بوستان علوی افتتاح و عملیات اجرایی 

آنها آغاز شد. 
افتتاح تله سیژ بوستان علوی، عملیات بازگشایی و تجهیز شهربازی بوستان 
فدک)۷۲تن( ، عملیات اجرایی پروژه تفریحی زیپ لاین و پل معلق بوستان کوثر 
و همچنین بهره برداری از شبکه روشنایی بوستان علوی و بوستان غدیر از جمله 

طرح هایی است که در این آئین افتتاح و یا عملیات اجرایی آنها آغاز شد.
استاندار قم :

مدیریت استان همواره حامی شهرداری است
استاندار قم با اشاره به اعتماد مردم قم به مدیریت شهری گفت: مدیریت استان 
هم همواره تاکید داشته که حامی وپشتیبان تمام این فعالیت ها هست و خواهد 

بود.
نظر  همواره  استان،  عمرانی  های  طرح  در  اینکه  بیان  با  سرمست،  بهرام 
کارشناسی متخصصین اصل بوده است افزود: تلاش شده است تا با کم کردن 
اختلاف ها و ایجاد تعامل بین سازمان های مختلف و استفاده از تمام ظرفیت 

های موجود زمینه ایجاد توسعه متوازن در قم محقق شود.
وی زائرپذیری را یکی از ویژگی های شهر قم دانست و افزود: بهره برداری از 

چنین پروژه هایی می تواند به ارائه خدمات بهتر به مجاوران و زائران کمک کند.
استاندار قم اجرای طرح های مرتبط با گردشگری، تفریحی و افزایش نشاط 
اجتماعی در قم را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: مدیریت استان نیز از اجرای 
چنین پروژه هایی که برای مردم از اولویت و اهمیت بالایی برخوردار است حمایت 

می کند.
سرمست بیان کرد: اجرای طرح های تفریحی و گردشگری در استان می تواند 
منجر به افزایش ماندگاری زائرین و گردشگری در استان شود که این موضوع 

علاوه بر اشتغال موجب افزایش سرمایه پذیری می شود.
رئیس شورای اسلامی شهر قم :

شعار »قم در مسیر تحول« به صورت عملیاتی محقق شد
رئیس شورای اسلامی شهر قم  نیز در این مراسم با اشاره به شعار قم در مسیر 
تحول گفت: این شعار یک حقیقت انکارناپذیر است و اگر گذشته های این شهر 
را مرور کنیم هیچ دوره ای به اندازه دوره پنجم مدیریت شهری، خدمت رسانی و 

اجرای پروژه های مهم و اساسی صورت نگرفته است.
عبدالله جلالی با اشاره به شعار قم در مسیر تحول اظهار داشت: این شعار یک 
حقیقت انکارناپذیر است و اگر گذشته های این شهر را مرور کنیم هیچ دوره ای 
پروژه های مهم  و اجرای  پنجم مدیریت شهری خدمت رسانی  اندازه دوره  به 
و اساسی صورت نگرفته است و دلیل این ادعا هم مجموعه آمار و اطلاعات و 

گزارش های موجود از بهره برداری پروژه های عمرانی است.
وی با بیان اینکه امروز در ابعاد مختلف توسعه شهری را شاهد هستیم اظهار 
کرد: امروز در حوزه تعریض و توسعه معابر بیشترین عملکرد را رقم زده ایم و 
مدیریت شهری به پروژه هایی ورود کرد که بیش از ۴۰ سال روی زمین مانده بود.
جلالی بیان کرد: امروز شاهدیم در حوزه آسفالت بیشترین توزیع آسفالت در 
معابر در قالب نهضت آسفالت صورت گرفته است؛ در زمینه توسعه فضای سبز 
در بهترین شرایط قرار داریم و نظافت شهری قم به حد بسیار خوبی رسیده است.
وی با اذعان به اینکه بیشترین حجم جذب سرمایه گذاری در سال های اخیر 
صورت گرفته است تصریح کرد: البته جای کار بسیار بیشتری در این بخش 
وجود دارد و اگر حوزه سرمایه گذاری همت بیشتری در این حوزه داشته باشند، 

اتفاقات درخشانی در آینده رخ خواهد داد.
رئیس شورای شهر قم با بیان اینکه در توسعه ترافیکی و تقویت حمل و نقل 
عمومی اتفاقات خوبی رقم خورده است گفت: در هیچ دوره ای چنین حجم 
پروژه های تفریحی، فرهنگی و ورزشی در شهر قم رقم نخورده آن هم در شرایطی 
که بدترین شرایط اقتصادی و تورمی در کشور به وجود آمده است. البته برخی 

کم لطفی ها هم در جلوگیری برخی پیشرفت های شهری موثر بود.
وی ادامه داد: یکی از معاونین وزیر راه و شهرسازی و سازمان ملی مسکن 
و  فرسوده  بافت  معوض  زمین های  اختصاص  زمینه  در  کردند؛  ظلم  قم  به 
سکونتگاه های غیررسمی و تجاری های پردیسان این آقایان تعلل کردند و جلوی 
پیشرفت شهر را گرفتند. اینکه یک مصوبه ۱۸ و ۱۴ سال روی زمین بماند قابل 
پذیرش نیست و این آقایان باید پاسخگوی مردم باشند. جلالی گفت: بافت 
فرسوده شهر قم می توانست شاهد اتفاقات شگرفی باشد و توسعه خوبی پیدا 
کند اما اجازه ندادند؛ با همه این سنگ اندازی ها شاهد رضایت نسبی مردم از 

مجموعه مدیریت شهری هستیم.
وی تصریح کرد: در زمینه حمل و نقل عمومی نیز با وجود تورم قابل توجه 
نوسازی  یافت وشاهد  و اختصاص  اعتبارات خوبی جذب  این بخش  ناوگان 

بخشی از ناوگان بودیم.
رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به تدوین و تصویب برنامه دوم شهر قم 
گفت: در این برنامه نکات قابل توجهی در خصوص توسعه و پیشرفت قم دیده 

شده است.
وی در ادامه سخنان خود با اشاره به امکانات قابل توجه بوستان علوی و غدیر 
تصریح کرد: در غرب شهر قم نیز بوستان جوان وسعت خوبی دارد اما امکانات 
لازم را ندارد و باید سرمایه گذاری مطلوب در آنها صورت گیرد تا بتوانیم شاهد 

استفاده بیشتر مردم از آن باشیم.
جلالی با اشاره به ظرفیت بسیار خوب بوستان ولایت گفت: این بوستان با 
سرمایه گذاری مطلوب با وسعت ۴۰۰ هکتاری می تواند یک ظرفیت تفریحی 

قابل توجه در شهر قم باشد.
 مدیرعامل شرکت عمران معصومیه  مطرح کرد:
اخذ تمام استانداردهای کابل راه بوستان علوی

مدیرعامل شرکت عمران معصومیه  نیز دراین مراسم گفت: اخذ استاندارد و 
تامین ایمنی های لازم یکی از محورهای اصلی پروژه کابل راه بوستان علوی بود 

که تمام تلاش خود را به کار گرفتیم تا این مهم محقق شود.
علی اکبر رحیمی با اشاره به بهره برداری پروژه های عمرانی، تفریحی، خدماتی 
در چهارشنبه  هر هفته اظهار کرد: پروژه شهربازی بوستان فدک با اعتبار ۸۰۰ 

میلیارد ریال در میدان ۷۲ تن کلنگ زنی خواهد شد.
وی با اشاره به توسعه و تکمیل شبکه برق بوستان های علوی و غدیر تصریح 
کرد: ۱۰۵ میلیارد ریال در این پروژه ها هزینه شده که از سال ۹۷ آغاز شده و 
هزار و ۲۵۰ پایه چراغ ۳ متری و ۶۷ پایه چراغ ۹ متری در این پروژه استفاده 

شده است.
با تاکید بر اینکه یکی از شاخص ترین  مدیرعامل شرکت عمران معصومیه 
پروژه های تفریحی شهر افتتاح تله سیژ بوستان علوی است افزود: این پروژه از 
سال ۹۶ آغاز شد و یکی از دلایل تاخیر در افتتاح پروژه مسائل و حواشی میان 
راه پروژه بود؛ این پروژه مشکلات متعددی داشت و با رفع آنها توانستیم شاهد 

افتتاح آن باشیم.
وی خاطرنشان کرد: در اجرای این پروژه یک دانش بومی را تجربه کردیم و 
شرکت عمران معصومیه به یک تجربه ارزنده در اجرای چنین پروژه هایی رسیده 

که می توان در اجرای چنین پروژه های خاصی در کشور از آن استفاده کرد.
رحیمی با اشاره به جزئیات پروژه کابل راه بوستان علوی گفت: در این پروژه که 
به طول حدود ۲ هزار و ۴۰۰ متر در مسیر رفت و برگشت با دو ایستگاه اجرا شده 

۱۲ پایه میانی با ارتفاع حداکثری ۱۵ متر پیش بینی شده است.
وی بیان کرد: ظرفیت اولیه ۱۱۰ صندلی بوده که در قم با ۵۰ صندلی دونفره 
اجرا شده است. اعتبار پیش بینی شده برای پروژه ۲۰ میلیارد تومان بوده اما 

ارزش واقعی آن بالای ۵۰ میلیارد تومان است.
رحیمی تصریح کرد: اخذ استاندارد و تامین ایمنی های لازم یکی از محورهای 

اصلی پروژه بود که تمام تلاش خود را به کار گرفتیم تا این مهم محقق شود.
 پروژه تفریحی تله سیژ )کابل راه( بوستان علوی که از سال ۱۳۹۶ آغاز شد، به 
طول ۲۴۰۰ متر به صورت رفت وبرگشت از جنوب به سمت شمال بوستان علوی 
با اعتباری بالغ بر ۲۰۰ میلیارد ریال اجرایی شده است.مساحتکل این پروژه ۱۳ 

هزار مترمربع است.
زیپ لاین و پل معلق بوستان کوثر در ضلع شمال غربی این بوستان تا جنوب 
شرقی میدان مفید به مساحت ۶۵۰۰ متر مربع شامل پارکینگ، کافی شاپ، 
ایستگاه آغاز، ایستگاه پایان، نظرگاه شهری و خط سبز زیپ لاین با ۱۰ متر 
حریم هوایی حول محور کابل اجرایی خواهد شد.هزینه اجرای این پروژه ۸۰ 
میلیارد ریال برآورد شده است. کلنگ زنی شهربازی فدک از دیگر طرح هایی 
است که امروز عملیات اجرایی آن آغاز شد این طرح واقع در میدان شهدای ۷۲ 
تن است که تا پایان سال جاری به بهره برداری خواهد رسید.مساحت این پروژه 
۴۵ هزار متر مربع است. دیگر پروژه ای که در هفتمین هفته افتتاحیه پروژه های 
شهرداری قم با عنوان »قم در مسیر تحول« افتتاح شد، شبکه روشنایی بوستان 
غدیر و بوستان علوی با ۱۰۵ میلیارد ریال بود.این پروژه در بوستان غدیر با نصف 
۳۵۰ عدد پایه روشنایی ۳ متری و در بوستان علوی با ۹۰۰ عدد پایه روشنایی ۳ 
متری، ۶۷ عدد پایه روشنایی ۹ متری، و ۶ عدد پایه روشنایی ۴ متری اجرایی 

شده است.

باحضور مسئولان شهری واستانی درقم صورت گرفت؛

افتتاح و آغازعملیات اجرایی چهار پروژه شهری 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با اشاره به کسری 
کمبود ها  رفع  برای  گفت:  قم  استان  در  ۱۰۰مدرسه 
نیازمند همکاری و کمک خیران و دستگاه های دولتی 

هستیم.
حمیدرضا شیخ الاسلام  عصر چهارشنبه در سومین 
اینکه در منطقه  به  اشاره  با  قم  استان  آموزش  شورای 
پردیسان معضل کمبود مدرسه مواجه نیستیم افزود: بر 
اساس مصوبه شورای آموزش و پرورش قرار بود ۲۳قطعه 
آموزشی  فضا های  ساخت  برای  قم  شهر  در  زمین 
اختصاص یابد گفت: ما امروز ۱۰۰مدرسه در شهر قم 
کسری داریم و این درحالی است که ۸۷درصد از مدارس 
ابتدایی ۲ شیفت هستند و از مسئولان می خواهیم برای 

کاهش این کمبود ها نظام آموزشی استان را یاری دهند.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با اشاره به مصوبه 
مجلس شورای اسلامی در خصوص راه اندازی سازمان 
مقام  اساس رهنمود های  بر  که  تربیت کودک  و  تعلیم 
معظم رهبری زیرمجموعه آموزش و پرورش قرار بگیرد 
قم  استان  مهد کودک های  کلیه  آمار  مقرر شد  گفت: 
احصا شود و آموزش و پرورش مربیان و مجوز ها و کلیه 
مواردی که در امر آموزش تولید محتوی تا سرفصل هایی 
که باید به کودکان اموزش داده شود به صورت هماهنگ 

در استان تحت نظر آموزش و پرورش راه اندازی شود.
شیخ الاسلام با اشاره به کاربری زمین های آموزشی 
آموزشی  فضای  کمبود  با  که  غدیر  بلوار  و  انسجام  در 
مواجه هستند افزود: بر اساس مصوبه سال۹۸ قرار بود 
با کاربری آموزشی در شهر را  شهرداری قم زمین های 

در خدمت سازمان نوسازی و مجمع خیرین مدرسه ساز 
قرار دهد تا کمبود مدارس جبران شود. مدیر کل آموزش 
حداقل  آینده  برای ۳سال  افزود:  قم  استان  پرورش  و 
نفری  افزایش ۱۰هزار  تا  داریم  نیاز  درس  ۳۰۰کلاس 
هر ساله را جبران کنیم و در مجموع با توجه پیش بینی 
افزایش سالیانه ۱۰ هزار نفر دانش آموز ۸تا۹ مدرسه برای 
دانش آموزان جدید نیاز است. شیخ الاسلام همچنین با 
اشاره به تهیه ۳هزار تبلت برای دانش آموزان محروم تبلت 
جمع آوری شده در طرح هدایت اشاره کرد و افزود: در 
قالب این طرح دانش آموزانی که توان مالی برای تهیه 
تبلت و گوشی همراه ندارند با همت خیران و با همکاری 
ارگان ها هر کسی که قصد کمک کردن دارد در چارچوب 

این طرح کمک ها هدفمند انجام می شود.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم اعلام کرد:
کمبود ۱۰۰مدرسه در استان قم

\ مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: از همه مشترکان 
درخواست داریم برای جلوگیری از خاموشی های احتمالی، دست کم ۱۰ درصد مصرف 
برق خود را کاهش دهند.  سهیل کیانی پور افزود: با توجه به پایداری هوای گرم در روزهای 

آینده در استان قم، نیازمند همکاری همه بخش ها در کاهش مصرف برق هستیم.
وی مشارکت همگانی در مدیریت و کاهش پیک بار را بسیار اثربخش دانست و اضافه 

کرد: با جابه جایی و انتقال مصارف غیرضروری برق به ساعات غیرپیک می توان میزان 
کسری تولید برق را جبران کرد و  از خاموشی های اضطراری نیز جلوگیری خواهد شد.

وی با اشاره به اختصاص سهمیه به هر استان، اضافه کرد: بر اساس میزان سهمیه ای 
که به هر استان اختصاص پیدا کرده، هر استان باید مدیریت بار شبکه را انجام دهد تا از 

خاموشی ها جلوگیری شود.

مدیر روابط عمومی شرکت برق استان قم:

کاهش ۱۰ درصدی مصرف برق مانع از خاموشی می شود
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وزیر راه و شهرسازی:

پرونده مسکن مهر به زودی بسته می شود 

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه پرونده مسکن مهر به زودی بسته می شود، 
گفت: عمده واحدهای مسکن مهر در دولت تدبیر و امید احداث شد. 

محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی در مراسم آغاز عملیات اجرایی احداث 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای کارمندان صدا و سیما، با ابراز امیدواری برای اینکه 
این پروژه در زمانبندی مقرر به ثمر برسد، به تشریح اقدامات انجام شده برای تولید 
مسکن در کشور پرداخت و گفت:  مسکن مهر یکی از بزرگترین پروژه های تولید 

مسکن در کشور بود، اما مشکلات فراوانی داشت.
وی افزود:  تامین نقدینگی این طرح که از طریق خط اعتباری از بانک مرکزی 
باعث خلق بیش از ۵۴ هزار میلیارد تومان شده بود، از جمله مشکلات این طرح 
بود. بسیاری از واحدهای مسکن مهر در مکان هایی احداث شده بوند که از هیچ 
زیرساختی و امکانات زیربنایی برخوردار نبودند و گاها ایجاد زیرساخت برای 
شهرک های احداث شده از ساخت کل شهرک پر هزینه تر بود. در کل  این پروژه 
هزینه هنگفتی را صرف خود کرد و منابع دولت نیز اجازه تامین مالی آن را نمی داد. 
اما با لطف الهی و تلاش همه همکاران این پروژه به اتمام رسید. تلاش گسترده ای 

شد که هم کاستی ها برطرف شود هم واحدهای نیمه تمام به مردم تحویل شود.
اسلامی با اشاره به مشکلات حقوقی واحدهای مسکن مهر ادامه داد: این 
پروژه مملو بود از قراردادهای متعددی که دچار تناقضات و مشکلات قراردادی 
بودند. عدم کیفیت و رعایت مشخصات فنی از دیگر مشکلات مسکن مهر بود. 
مجموعه ای از مسائل حقوقی قراردادی مالی اجرایی، فنی، تاسیسات زیربنایی در 
این واحدها وجود داشت. از سوی دیگر باید سرانه های لازم مانند مدرسه، بازارچه، 
خانه بهداشت، پارک، سرای محله، مسجد و سایر مراکزی که برای زندگی مردم 
جزو ضروریات است، در این شهرک ها ایجاد می شد. این اقدامات با صدها میلیارد 
تومان هزینه انجام شد. وی افزود: کسانی بودند که از آن ها پول دریافت شده بود 
اما پروژه برای آن ها تعریف نشده بود. بخش باقی مانده مسکن مهر تازه در پردیس 
شروع شده و انشاالله به سرعت پیش می رود. با همه این وجود، در همین ماه ها 
پرونده مسکن مهر در کشور بسته می شود. ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار واحد مسکونی 
در پروژه مسکن مهر تعریف شده بود که یک میلیون و ۴۰۰ هزار واحد در این دوره 
دولت تکمیل شده و به مردم واگزار شده است. وزیر راه و شهرسازی گفت: در 
امتداد این طرح و با برنامه ریزی دقیق و با ایجاد سازوکار مشخص، طرح مسکن 
ملی را آغاز کردیم که در سطح کشور و در ۵ مرحله مردم در این طرح ثبت نام 
کردند. اکنون در ۱۰ هزار نقطه ۵۳۴ هزار واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن 
در دست اجرا قرار دارد. پروژه ای که امروز عملیات اجرایی احداث آن آغاز شد، 
به این عدد افزوده می شود. وی ادامه داد: این ۱۰ هزار نقطه-پروژه برای مردم 
امید ایجاد کرده است. امیدوار هستیم که لطف الهی همچنان مستدام باشد و این 
همت همکاران ما و مشارکت خود مردم در تامین به موقع آورده ها باعت تکمیل 
پروژه ها در زمان بندی خود شود. اسلامی در پایان گفت: امیدواریم این چرخه 
فعال سازمان یافته و منسجم تولید و عرضه مسکن که یک خط تولید را تعریف کرده 
پایدار باقی بماند و مردم همواره بتوانند از طریق این سازوکار و با این شیوه از خانه 

دار شدن در یک زمان بندی مشخص مطمئن باشند.
 

معاون وزیر کار:

مشکل بیکاری با شعار و پول حل نمی شود
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از آغاز افتتاحیه مسابقات ملی مهارت 
آموزی در نهم مرداد خبر داد و با بیان اینکه بین ارزش مدرک با ارزش مهارت 
فاصله زیادی داریم، بر لزوم توجه به مقوله مهارت در سرفصل های بودجه و برنامه 

هفتم تاکید کرد. 
علی اوسط هاشمی در نشست خبری روز ملی کارآفرینی و آموزش های فنی و 
حرفه ای اظهار کرد: در بحث مهارت مهمترین مسئله این است که برای تحول در 
نظام آموزش رسمی و غیررسمی کشور از تجربه موفق جهانی کمک بگیریم حتی 
اگر نگاه دولت سیزدهم به ارزش مهارت فراتر و اراده اش بر عبور از فقر و بیکاری بر 

پایه ارتقاء مهارت و روی آوردن به توانمندی انسان باشد.
وی با بیان اینکه امروز نیاز به پوست اندازی داریم تصریح کرد: اگر این مسأله به 
شدت مورد توجه قرار نگیرد سخن گفتن از عبور از بیکاری آب در هاون کوبیدن 
است لذا نگرش برنامه های کشور باید به سمت جامعه توانمند باشد نه جامعه صرفاً 

برخوردار از زیرساخت.
رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای ادامه داد: جهت گیری کلان برنامه کشور 
باید معطوف به قابلیت انسانیت با مهارت شود. اگر بخواهیم به یک فضای متفاوت 
بر پایه تغییر و تحول دست پیدا کنیم شرطش این است که کسانی که در تصمیم 
گیری های کلان کشور نقش وافر، عمیق و اثرگذاری دارند به عمق ارزش مهارت 

روی آورند و مهارت را وزن دهند.
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه منظور از وزن مهارت، وزن 
شعاری نیست، اظهار کرد: بیکاری با شعار و پول قابل حل کردن نیست، هر چه 
پول در جامعه تزریق شود ولی به اهل آن سپرده نشود و بر پایه کارآفرینی، بازاریابی 

و اشتغال نباشد فرد را بدهکار و وامدار بانک کرده ایم.
هاشمی کم آموزشی در دانشگاهها را یک معضل بزرگ دانست و با بیان اینکه در 
نظام آموزش رسمی کشور یکپارچگی وجود ندارد خاطرنشان کرد تفاوت در نظام 
های آموزش رسمی و آشفتگی در نظام های آموزش غیررسمی و مهارتی ما را به 

این سو سوق داده است لذا باید این تفاوت را سامان بدهیم.
وی افزود: مجمع جهانی اقتصاد در سال ۲۰۲۱ در بحث اهمیت مهارت اعلام 
موضع کرده که اگر قرار است از تکنولوژی جهان استفاده کنیم و اثر آن را در بهره 

وری و شاخص اقتصاد نمایان کنیم شرط آن دستیابی به انسان ماهر است.
معاون وزیر کار خاطر نشان کرد: در حال حاضر با کاهش وزن اجتماعی مهارت 
در جامعه روبرو هستیم و باید توجه شود که بر چه اساسی حرکت کنیم به چه 
تغییری روی آوریم که شکاف ما با جهان عمیق تر نشود و بیش از این از جهان 
فاصله نگیریم. رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای با بیان اینکه تکنولوژی و 
تجهیزات امروزه ما پاسخگوی تقاضای بازار کار نیست گفت: هر کسی که جامعه 
باید در سرفصل های برنامه و بودجه  او اهمیت دارد  محور کردن مهارت برای 

مخصوصا برنامه هفتم توسعه به موضوع مهارت بها بدهد.
هاشمی تصریح کرد: باید تفاوت بین انسان با مدرک و انسان با توانمندی را با 
ارزش افزایی در جامعه مشخص کنیم، اکنون بین ارزش مدرک با ارزش مهارت 
فاصله زیادی داریم و کشور نیازمند بازآرایی ساختار نظام آموزش فنی و حرفه ای 

است و این بازار آیی باید صورت گیرد.
معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در بخش دیگری از سخنان خود بازنگری 
در استانداردهای آموزشی و تولیدات جدید، تغییر در نوع تربیت مربیان فنی 
و حرفه ای و ایجاد مراکز جوار کارگاهی و بین کارگاهی را از عمده ترین اقدامات 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای اعلام کرد و گفت: در بخش بودجه تغییر و تحولات 

خوبی ایجاد شده ولی کافی نیست و فاصله زیادی وجود دارد.
به گفته رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای دستور رئیس جمهوری مبنی بر 

تجهیز کارگاه های فنی و حرفه ای از محل فروش سهام هنوز عملی نشده است.
هاشمی در پایان با اشاره به تصویب طرح ملی آمایش سرزمین اظهار کرد: این 
طرح پس از چند سال مطالعه کارشناسی و پژوهش سرانجام در سازمان برنامه و 
بودجه به تصویب رسید و ما جزو اولین سازمان هایی بودیم که خود را با آن انطباق 
دادیم و سند توسعه مهارت مبتنی بر آمایش سرزمین را با سازمان برنامه و بودجه 

تصویب کردیم که می تواند مبنایی برای برنامه هفتم توسعه کشور به شمار آید.

آنچه باعث گرانی سیمان شد، کمبود عرضه بود اما دلایل متعددی دست به دست 
هم داد تا عرضه سیمان کاهش یابد که به گفته فعالان این صنعت، مهم ترین علتِ 

کاهش تولید سیمان و در نتیجه افزایش قیمت آن، قطعی برق است. 
در کمتر  از دو ماه خمیر مایه ساخت و ساز در کشور تا ۱۰۰ درصد افزایش قیمت 
پیدا کرد و حتی در مناطقی باعث زمین گیر شدن پروژه های عمرانی شد. در حالی که 
در ابتدای سال قیمت هر پاکت سیمان چیزی حدود ۳۲ تا ۳۵ هزار تومان بود امروز  
به ۸۰ هزار تومان رسیده و در برخی از شهرها هم از ۱۰۰ هزار تومان عبور کرده است 
و اگر این روند افزایش قیمت سیمان ادامه داشته باشد یا اینکه قیمت پایین نیاید، 
حساب و کتاب سازندگان به هم می خورد و به طور قطع شاهد توقف پروژه ها یا تاخیر 

در اجرا خواهیم بود.
آنچه باعث گرانی سیمان شد، کمبود عرضه بود اما دلایل متعددی دست به دست 
هم دادند تا عرضه سیمان کاهش یابد که به گفته فعالان این صنعت، مهم ترین علت 
کاهش تولید سیمان و در نتیجه افزایش قیمت آن، قطعی برق است. تابستان داغ و 
خشک امسال و همچنین عواملی چون استخراج رمزارز در کشور، باعث شد میزان 
مصرف برق از تولید جلو بزند و شاهد قطعی های دنباله دار برق خانگی و صنایع 
باشیم. هر چند که وزارت نیرو قول داده  به این خاموشی های سریالی خاتمه دهد اما 
بی برقی اثر خود را گذاشت و توقف خطوط تولید در برخی از صنایع مانند سیمان، 

باعث گرانی شد.
اما فقط قطعی برق متهم گرانی های سیمان در چند هفته گذشته نیست. فعالان 
بازار و مصرف کنندگان سیمان می گویند، از وقتی که سیمان بورسی شده و عرضه 

چندین شرکت بزرگ سیمانی از طریق بورس کالا انجام می شود، قیمت ها بالا رفت؛ 
به طوری که طبق گفته »مهرداد نظارت« رئیس کانون سراسری بتن آماده و قطعات 
بتنی ایران؛ در حالی که اوایل خردادماه امسال هر تن سیمان فله در بورس کالا ۳۰۸ 
هزار تومان بود، امروز به بیش از یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان رسیده و در حدود یک 

ماه شاهد افزایش ۳۰۰ درصدی قیمت سیمان بورسی بودیم.
وقتی دلایل افزایش نرخ سیمان در بورس کالا را جویا می شویم، گفته می شود 
عمده سیمان عرضه شده به دلالان فروخته می شود و از سوی دیگر عرضه سیمان 
در بورس کالا قطره چکانی شده است تا در روند کشف قیمت براساس عرضه و تقاضا 
در بورس اختلال ایجاد شود. عده ای هم می گویند در همین شرایط بازار که کمبود 
سیمان در برابر افزایش تقاضا منجر به گرانی شده، صادرات همچنان ادامه دارد. البته 
تولیدکنندگان سیمان و صاحبان این صنعت اعلام کرده اند که این افزایش قیمت ها 
ماندگار نیست و با پایان خاموشی ها و برگشت به روال قبل، تولید افزایش و در نهایت 

قیمت سیمان کاهش می یابد.  
خاموشی ها تولید سیمان را کاهش داد

در گفت  کارفرمایان صنعت سیمان  انجمن صنفی  دبیر  »عبدالرضا شیخان« 
وگویی درباره دلایل رشد ناگهانی قیمت سیمان در کمتر از دو ماه گذشته  و اینکه 
عرضه سیمان در بورس چه سهمی در دلایل گرانی سیمان داشته گفت: مهم ترین 
و اصلی ترین دلیل افزایش قیمت سیمان در بازار نبود برق است. باید توجه داشته 
باشیم که هنوز برخی از شرکت های سیمانی وارد بورس کالا نشده اند و خارج از 

بورس تولیدات خود را عرضه می کنند.

وی با بیان اینکه در حال حاضر ۳۸ شرکت سیمانی، تولیدات خود را در بورس کالا 
عرضه می کنند که این شرکت ها سهم ۶۵ تا ۷۰ درصدی از بازار را به خود اختصاص 
داده اند، افزود: اصل ماجرا این است که سیمان چه در بورس کالا عرضه شود و چه 
نشود، تاثیری در قیمت ها و بازار نخواهد داشت چراکه در حال حاضر دلیل افزایش 

قیمت سیمان کاهش شدید تولید است
شیخان با تاکید بر اینکه در حال حاضر مهم ترین مشکل قطعی برق است و تا زمانی 
که کارخانه های سیمان با خاموشی مواجه شوند، میزان تولید بالا نمی رود، ادامه 
داد: در بهمن ماه سال گذشته ۲۰ روز برق کارخانه های سیمان قطع بود و در همان 
مقطع هم شاهد بروز التهاباتی در بازار بودیم و برگشت به روال قبل و جبران کاهش 
تولید و در نهایت ایجاد تعادل در بازار تا پایان اردیبهشت ماه به طول انجامید بنابراین 

برق اهمیت ویژه ای برای کارخانه های تولید سیمان دارد.
دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت سیمان گفت: با این قطعی های مداوم 
میزان تولید سیمان در مجموعه شرکت های تولیدی به ۳۰ درصد رسیده است و فقط 

شرکت هایی در این شرایط می توانند تولید کنند که کیلنکر داشته باشند.
وی با اشاره به تبعات این افزایش قیمت سیمان اظهار داشت: سیمان به عنوان 
خمیر مایه توسعه کشور در ساخت انواع پروژه های عمرانی بسیار تاثیر گذار است و 
بدون سیمان عملا امکان ادامه ساخت و سازها وجود ندارد. هر چقدر هم در برخی 
از پروژه ها سهم کوچکی داشته باشد اما قابل حذف نیست. به همین دلیل است که 

حساسیت بسیار بالایی بر صنعت سیمان وجود دارد
شیخان با بیان اینکه اگر مشکل برق برطرف شود و تولید به میزان قبل برگردد به 
طور قطع قیمت سیمان پایین می آید،گفت:  نیاز سالانه کشور به سیمان حدود ۶۰ تا 
۶۵ میلیون تن است و میزان تولید صنعت سیمان به ۸۸ میلیون تن می رسد بنابراین 
اگر انرژی پایدار به ویژه برق در اختیار تولیدکنندگان سیمان قرار بگیرد، می توان 
میزان تولید را مدیریت کرد تا عرضه کاهش پیدا نکند اما در حال حاضر فقط ساعاتی 
در شب برخی از کارخانه های سیمان برق دارند و حدودا ۳۰ درصد مصرف مورد نیاز، 
برق در اختیار داریم طبیعی است که در این شرایط نتوانیم میزان تولید را بالا ببریم .

سرایت گرانی سیمان به ساخت وسازها   
هر چند که سیمان نسبت به سایر مصالح ساختمانی قیمت کمتری دارد اما به 
طور قطع رشد قیمت آن، در افزایش قیمت تمام شده انواع پروژه های عمرانی از 
جمله خانه سازی،  راهسازی و ... محسوس خواهد بود به طوری که انبوه سازها 
اعلام کرده اند که این افزایش حداقل ۱۰۰ درصدی سیمان در یک بازه زمانی کوتاه 
و به یک باره، قیمت تمام شده مسکن را بین ۲۵ تا ۳۰ درصد بالا می برد. از سوی 
دیگر این افزایش قیمت فقط اثر مستقیم ندارد بلکه در روزها که به دلیل نبود سیمان 
در بازار،  ساخت و ساز برخی از پروژه ها متوقف شده، تاخیر در اجرا خود باعث 
افزایش هزینه ها می شود که این اثر غیر مستقیم افزایش قیمت سیمان در بالا رفتن 
هزینه های ساخت و ساز است و تا زمانی که مشکل افت تولید حل نشود، کماکان این 

شرایط ادامه پیدا می کند.

دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت سیمان پاسخ می دهد؛

خمیرمایه پروژه های عمرانی چرا گران شد؟

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

ناصر  به  پرونده کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۴۳ مربوط  به  ۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۷۳۹ مربوط 
بختیاران فرزند غلامرضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۹۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۵۲۷/۱۱۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۶۸۶۳۲ 

مورخ ۱۳۶۶/۹/۲۵ دفترخانه ۳ قم )م الف۱۰۵۹۷(
۲-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۳۸۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۸۸ مربوط به کمندعلی 
جعفری فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۸۲/۶۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از باقیمانده ۱۹۳۹اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۱۹۳۹/۷۰۵ اصلی تغییر یافته واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین جعفری صفحه ۲۱۳ دفتر ۴۹۴)م الف۱۰۵۹۸(
۳-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۴۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۹۵ مربوط به ذکریا 
شریفی ریابی فرزند شریف در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۴/۷۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از سیدابراهیم شریعت صفحه ۱۹۴ دفتر ۵۱)م الف۱۰۵۹۹(
 -۴رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۴۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۰۲۵ مربوط به رقیه بکائی 
لشکاجانی فرزند حسن در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۴/۷۴ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از سیدابراهیم شریعت صفحه ۱۹۴ دفتر ۵۱)م الف۱۰۶۰۰(
به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۲۵ مربوط به جواد  ۵-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۱۸۸ مربوط 
محمدی باستان فرزند علیرضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۱/۸۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

۴۱۴ دفتر ۵۴۴)م الف۱۰۶۰۱(
۶-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۸۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۶۹ مربوط به سیدحبیب 
اله موسوی پور فرزند سیدحسین درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۶۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از غلامحسین پیشگر که به حجازی فرد تغییریافته صفحه ۱۱۲ دفتر ۲۱۶) الف۱۰۶۰۲(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۷۰ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۸۱ شماره  ۷-رأی 
سیدحسین موسوی پور فرزند سیدعزیز در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۶۶مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از غلامحسین پیشگر که به حجازی فرد تغییر یافته صفحه ۱۱۲ دفتر ۲۱۶ قم)م الف۱۰۶۰۳(
۸-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۷۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۹۵۵ مربوط به محسن 
نظری پور فرزند علی در قسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۵۶ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

جواد و انسیه زرین اقبال صفحه ۲۳۵ و ۲۵۳ دفتر ۳۳۰)م الف۱۰۶۰۴(
۹-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۷۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۹۵۴ مربوط به رقیه داودی 
فرزند محسن در قسمتی از چهاردانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۶ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۳۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جواد 

و انسیه زرین اقبال صفحه ۲۳۵ و ۲۵۳ دفتر ۳۳۰ )م الف۱۰۶۰۵(
۱۰-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۵۹۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۵۹ مربوط به محمد 
محمدی فرزند قربانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۳ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۱۷۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی بیگدلی 

آذری از ورثه رضا بیگدلی)م الف۱۰۶۰۶(
۱۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۵۰۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۵۵ مربوط به جابر 
جعفری فرزند فتاح در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۲/۳۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۳۰۵/۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از قربانعلی 

شکری صفحه ۵۲۹ دفتر ۳۴۶)م الف۱۰۶۰۷(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۷۹ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۹۳۳ شماره  ۱۲-رأی 
محمدرضائی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۸/۴۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲۸۱باقیمانده ۲۷۲۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از بتول زند صفحه ۱۹۶ دفتر ۳۰۶)م الف۱۰۶۰۸(
۱۳-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۵۸۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۷۱ مربوط به عسگر 
مردزاده فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۹۵۳/۲۱۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از امان 

الله جهاندوست دالنجان صفحه ۳ دفتر ۷۰۸)م الف۱۰۶۰۹(
۱۴-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۵۵۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۶۲ مربوط به ابراهیم 
دروگر فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۱۷۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدعلی 

نوروزی صفحه ۵۸۹ دفتر ۲۱۸)م الف۱۰۶۱۰(
۱۵-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۳۱۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۴۶ مربوط به ماجد 
رماوندی فرزند بابامراد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۳/۸۵ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲۷۷/۱۹۹اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسین خوش قیافه صفحه ۲۴۱ دفتر ۱۵۸)م الف۱۰۶۱۱(
۱۶-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۷۰۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۷۴ مربوط به فاطمه 
امیرآبّادی فرزند غلامرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۰/۹۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۹۴۰/۵/۱۵۹اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از فاطمه امیرآبادی صفحه ۵۹۵ دفتر ۳۰۶)م الف۱۰۶۱۲(
۱۷-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۳۶۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۶۸ مربوط به فاطمه 
عبداله زاده هارونیه فرزند محمدصالح در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۸۵۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

اکبر سلیمانی فر صفحه ۱۴۸ دفتر ۱۱۲)م الف۱۰۶۱۳(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۷۳۳ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۸۳۳ شماره  ۱۸-رأی 
محمدرضا براتی فرزند محمدباقر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۸ مترمربع 
پلاک شماره ۵ فرعی از ۲۳۰۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از ملیحه و محمدصادق عسگر صفحه ۱۴۴ دفتر ۳۲۹)م الف۱۰۶۱۴(
۱۹-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۹۶۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۴۲ مربوط به منوچهر 
رضائی فرزند بابا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۴/۵۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۳۷۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲۰۲ دفتر 

۱۵)م الف۱۰۶۱۵(
۲۰-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۴۶۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۷۲ مربوط به نجاتعلی 
صدقی فرزند شادعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۱/۸۸ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۹۴۹اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

محمدرضا شاکری صفحه ۳۵ دفتر ۶۱)م الف۱۰۶۱۶(
۲۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۷۸۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۳۷ مربوط به رضا 
قربانی فرزند علیرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۰۷/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۹۸۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ذبیح 

الله حمیدی صفحه ۵۱۶ دفتر ۳۳۶)م الف۱۰۶۱۷(
۲۲-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۳۶۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۸۹ مربوط به رضا 
رمضانی فرزند سهل علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۰۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی ازباقیمانده ۱۹۳۹اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۱۹۳۹/۷۰۵ اصلی تغییر یافته واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از نوروزعلی و صفیه و توران و پری و منصوره و سهل علی 

رمضانی)م الف۱۰۶۱۸(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۱۹ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۸۴۹ شماره  ۲۳-رأی 
محمدجهان بخشی بابانظری فرزند فتح اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۲۴ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۹۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه از حسین و جواد شریف زاده و صدیقه و احترام نصراللهی و شمسی شریف زاده وراث مرحوم ابراهیم نصراللهی)م 

الف۱۰۶۷۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان اقتصاد(
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/04/۲3 
تاریخ انتشارنوبت دوم:1400/0۵/09
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۶۷ شماره  ۱-رای 
در  ابوالقاسم  فرزند  ایرانی  حسن  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۴۹
شماره  پلاک  مترمربع  مساحت ۱۱۱/۹۴  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
۱۰۴۰۹/۱اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۵۳ صفحه ۲۱۳ به موجب سند قطعی به شماره 
۹۴۵۷۴ مورخ ۱۳۷۵/۰۹/۰۲ دفترخانه ۷ قم)م الف ۱۰۶۷۰(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 

پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان وجهان اقتصاد(
نوبت اول:1400/04/۲3
نوبت دوم: 1400/0۵/09
مهرداد میرشکرائی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



 شنبه نهم مردادماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65320
ورزشی

ملی پوش پرتاب دیسک کشورمان گفت: اگر شرکت نمی کردم کسی جایگزینم 
نمی شد و به احترام المپیک آمدم. 

احسان حدادی  روز جمعه پس از ناکامی در صعود به فینال مسابقات پرتاب 
دیسک در پاسخ به این سوال که چرا نتوانستی به فینال راه پیدا کنی، گفت: امروز 
، رکورد ۵۸ متر و ۹۸ سانتیمتر ، بهترین پرتاب من در المپیک بود، البته کار خیلی 
سختی بود، چرا که سال قبل بعداز اینکه من کرونا گرفتم، یکسال فصل مسابقات را 
از دست دادم، امسال هم با مصدومیت کمرم هیچ مسابقه ای ندادم، تنها حضورم 
مرحله اول لیگ بود. در صورتی که وقتی قرار است در المپیک پرتاب کنی باید چند 

مسابقه خوب شرکت کرده باشی، من مصدوم هم بودم، ولی خودم توقع پرتاب 
بالای ۶۲، ۶۳ متر را داشتم، اما متاسفانه نشد.

وی در پاسخ به این سوال که گفته بودی، اگر بالای ۶۳-۴ متر پرتاب نکنی، 
المپیک نخواهی آمد و حالا که آمدی بابت تکمیل رزومه ات بود؟، گفت: دوست 
داشتم چهارمین المپیکم نتیجه بهتری بگیرم. اما از من خواستند در چهارمین 
المپیکم شرکت کنم. از طرفی اگر من نمی آمدم و کسی هم جایگزینم نمی شد، 
حالت خوبی نداشت و من به احترام المپیک آمدم. حالا خیلی هم ناراحت نیستم.
حدادی در خصوص امکان حضورش در المپیک پاریس گفت: نمی دانم که 

توکیو آخرین المپیکم بود یا خیر. اگر بدنم جواب دهد دوست دارم شرکت کنم.
وی افزود: سال آینده در بازی های آسیایی چین شرکت خواهم کرد و به دنبال 
کسب پنجمین مدال طلا در این مسابقات هستم. اگر آنجا نتیجه خوب گرفتم و 

بدنم آماده بود در پاریس شرکت می کنم.
حدادی تصریح کرد: اگر این آخرین المپیک برای من باشد که واقعا بد تمام شد. 
المپیک یک سال عقب افتاد، کرونا گرفتم و متاسفانه در هیچ مسابقه بزرگی شرکت 
نکردم. وقتی مسابقه بزرگ شرکت نکنی نباید شانس مدال هم برای خودت متصور 
باشی. برای همین می دانستم که شاید نتیجه خوبی نخواهم گرفت ولی انتظار 

داشتم بالای ۶۲ متر پرتاب کنم که متاسفانه نشد.
وی خاطرنشان کرد: تلاش می کنم به ۶۲ متر تا پایان سال برسم. دوست داشتم 

بهتر از این پرتاب کنم ولی گاهی مواقع آدم چیزی که انتظار دارد به آن نمی رسد.
حدادی در پاسخ به این سوال که خیلی ها عنوان کردند که برای حدادی خرج 
زیادی شده ولی نتیجه مطلوبی نگرفته است، گفت: تنها مدال آور دو ومیدانی ایران 
در المپیک هستم. ۴ مدال طلای بازی های آسیایی دارم و سال آینده به دنبال 
کسب پنجمین مدال آن هستم برای همین مسئولان به این نتیجه رسیدند که 
سرمایه گذاری روی من اثرگذار خواهد بود. ورزش ایران اگر می دانست که من مدال 

نمی گیرم برای من هزینه نمی کرد.
وی افزود: الان هم به دلیل آسیب دیدگی که جزیی از ورزش است نتیجه خوبی 

نگرفتم. تمام تلاشم را کردم ولی به فینال راه پیدا نکردم.
حدادی در مورد اینکه قرار است عمل جراحی روی کمر خود انجام دهد، گفت: 
جراحی آخرین مرحله است. در تلاشم تا بازی های آسیایی این کار را انجام ندهم.

تصمیمم بر این بود در المپیک توکیو به دلیل مصدومیتی که داشتم، نباشم ولی 
چون ورودی کسب کرده بودم و تا سال آینده هم مسابقه بزرگی نداشتم باید در آن 

شرکت می کردم تا خودم را برای بازی های آسیایی ۲۰۲۲ محک بزنم.
وی تصریح کرد: همیشه آن چیزی که می خواهی، نمی شود، من تمام تلاشم 
را کردم تا در چهارمین حضورم در المپیک نتیجه خوبی بگیرم. من چهارمین 
ورزشکاری هستم که در ۴ المپیک حضور دارم و دوست داشتم نتیجه خوبی بگیرم 

اما این اتفاق نیفتاد.
پایان  به  حدادی در مورد قرارداد مربی اش گفت: قرارداد مک ویل کینز فردا 
می رسد و حسین توکلی هم در این چند وقت زحمت زیادی برای من کشید و 

می خواستم با یک پرتاب مناسب جواب زحماتشان را بدهم که این اتفاق نیفتاد.

حدادی: خیلی ناراحت نیستم!

دبیرهیات دوومیدانی استان قم خبرداد: اگر می دانستند مدال نمی گیرم برایم هزینه نمی کردند 

دوومیدانی کار قم روی سکوی سوم ایران 
اعزامی  تیم های  تلاش  حاصل  مدال  یک  گفت:  قم  استان  دوومیدانی  دبیرهیات 

دختران و پسران دوومیدانی  قم از حضور در مسابقات قهرمانی کشور بود. 
محمدرضا اسحاقی اظهار کرد: تیم دوومیدانی رده سنی نوجوانان استان قم در حالی 
به رقابت های قهرمانی کشور در شهرکرد اعزام شد که در ترکیب آن محمدرضا علیپور در 
مواد ۴۰۰ متر با مانع ، رله سوئیسی و ۱۱۰ متر با مانع به میدان رفت و پوریا حسنی در مواد 

۴۰۰ متر ۲۰۰ متر و رله سوئیسی رقابت کرد.
وی خاطرنشان کرد: همچنین ابوالفضل نصیری و محمد اناری دیگر نماینده های قم 
در مواد ۱۰۰ متر و رله سویئسی این دوره از مسابقات بودند و در ماده ۱۱۰ متر با مانع 
محمدرضا علیپور با زمان ۱۵ ثانیه و ۴۵ صدم ثانیه پنجم شد و پوریا حسنی در ۴۰۰ متر با 

زمان ۵۳ ثانیه و هشت صدم ثانیه به مقام ششم رسید.
این  افزود: همچنین تیم دختران نوجوان قم در  دبیر هیات دوومیدانی استان قم 
رقابت ها با ترکیب فاطمه صفری در مواد ۱۰۰متر، ۲۰۰ متر و رله سویئسی، عاطفه رضایی 
در مواد ۴۰۰ متر با مانع و رله سویئسی، فاطمه سادات حسینی در ماده پرتاب وزنه، مبینا 
چراغی در مواد پرش طول و رله سویئسی، لیلا دهستانی در ماده ۱۰۰ متر با مانع، فائزه 
عابدینی نژاد در ماده ۲ هزار متر با مانع و رله سویئسی به سرپرستی خانم دهپروری با 
حریفان شرکت کننده به رقابت پرداخت. وی در پایان اضافه کرد: از بین تمام نفراتی که 
در ترکیب هر دو تیم پسران و دختران نوجوان قم راهی این دوره از مسابقات دوومیدانی 
قهرمانی نوجوانان کشور شدند، بهترین عملکرد را یک دختر دوومیدانی کار به نام فائزه 
عابدینی نژاد داشت که توانست در ماده ۲ هزار متر با مانع با زمان ۹ دقیقه و ۵۶ ثانیه و ۷۵ 

صدم ثانیه رتبه سوم ایران و نشان برنز این رقابت ها را به ارمغان بیاورد.
 

اتحادیه جهانی کشتی:

 تیلور بزرگترین رقیب یزدانی در المپیک
اتحادیه جهانی کشتی در بررسی وزن های المپیکی کشتی در مورد وزن ۸۶ کیلوگرم 
کشتی آزاد نوشت: »حسن یزدانی« برای رسیدن به موفقیت تاریخی و کسب دومین مدال 

طلا، بزرگترین رقیب خود یعنی »دیوید تیلور« آمریکایی را پیش رو دارد. 
اتحادیه جهانی کشتی نوشت: یزدانی با کسب دومین طلای المپیک به نخستین 
کشتی گیر در ایران تبدیل خواهد شد که ۲ مدال طلای المپیک خواهد داشت. او در این 

مسیر حریفان قدرتمندی را پیش رو دارد که بزرگترین آنها »دیوید تیلور« از آمریکا است.
این ۲ فوق ستاره کشتی آزاد جهان احتمالا در سومین رویارویی در توکیو به مصاف هم 
خواهند رفت. تیلور در ۲ مبارزه گذشته پیروز شده بود. نخستین رویارویی این ۲ فوق ستاره 
در جام جهانی ۲۰۱۷ کرمانشاه در مقابل تعداد زیادی از تماشاگران بود. تیلور در آن زمان 
ناشناخته بود اما موفق شد یزدانی را شکست دهد. یک سال بعد و در پیکارهای جهانی 
۲۰۱۸ بوداپست تیلور در دومین رویارویی خود با یزدانی و پیروزی مقابل او نشان داد که 
پیروزی نخست در کرمانشاه یک اتفاق نبود. تیلور پس از مصدومیت پیکارهای جهانی 
۲۰۱۹ قزاقستان را از دست داد و یزدانی یکبار دیگر توانست عنوان قهرمانی جهان را 
کسب کند. یزدانی در المپیک رقبای دیگری همچون دیپاک پونیا از هند، مایلز آمینه از 
سنمارینو و آرتور نایفونوف از روسیه را نیز پیش رو خواهد داشت که البته تجربه پیروزی 
مقابل هر سه نفر را دارد. پونیا پدیده این روزهای کشتی آزاد هند است که با ۲۲ سال سن 
در المپیک حضور خواهد داشت. آمینه از سن مارینو به عنوان نخستین کشتیگیر از این 

کشور پای به بازیهای المپیک خواهد گذاشت.

ایران در میان ۵4 شرکت کننده ؛

فصیحی در رده ۵۰ المپیک قرار گرفت
میان ۵۴  در  ایران  دونده  توکیو،  المپیک  زنان  متر  ماده ۱۰۰  اول  مرحله  پایان  در 

شرکت کننده در این مرحله در مکان ۵۰ ایستاد. 
مرحله اول ماده دو ۱۰۰ متر زنان المپیک امروز برگزار شد و فرزانه فصیحی با رکورد ۱۱ 
ثانیه و ۷۹ صدم ثانیه در رده هشتم گروه خود قرار گرفت. فصیحی پیش از آن در مرحله 

مقدماتی هم رکورد ۱۱ ثانیه و ۷۶ صدم ثانیه را به دست آورده بود.
به این ترتیب فصیحی در میان ۵۴ دونده حاضر در مرحله اول مسابقات، پنجاهمین 

رکورد برتر را به نام خود ثبت کرد و فقط چهار نفر عملکردی ضعیف تر از او داشتند.
فصیحی برای حضور در المپیک رکورد ورودی مسابقات را به دست نیاورده بود بلکه 
به لطف سهمیه یونیورسالیتی و برای اجرای برابری جنسیتی میان ورزشکاران مرد و زن 

شانس حضور در المپیک را کسب کرد.

شاید بعد از این بخواهم وارد دنیای مربیگری بشوم ؛

احتمال خداحافظی نیکخواه بهرامی از 
تیم ملی بسکتبال

کاپیتان تیم ملی بسکتبال ایران گفت: هنوز تصمیم قطعی نگرفته ام اما احتمالا بازی با 
فرانسه آخرین مسابقه ملی من خواهد بود. 

»صمد نیکخواه بهرامی« در گفتگویی با اشاره به دیدارهای تیم ملی بسکتبال ایران در 
المپیک توکیو اظهار داشت: سطح تیم های حاضر در المپیک بسیار بالاست و ۱۲ تیم برتر 
دنیا اینجا جمع هستند. در جام جهانی ۳۲ تیم حاضر هستند و شما باید دو مرحله صعود 
کنید تا به جمع ۱۲ تیم برتر برسید پس در المپیک از همان شروع انگار در سومین مرحله 
جام جهانی هستید. او در خصوص صحبت های مطرح شده در رابطه با خداحافظی از 
بازی های ملی پس از بازی با فرانسه اظهار داشت: احتمال دارد این اتفاق بیفتد اما من از 
یه سری کارها مثل بوسیدن چهارگوشه زمین خوشم نمی آید. نیکخواه بهرامی تاکید کرد: 
هنوز تصمیم قطعی نگرفته ام اما شاید بعد از این بخواهم وارد دنیای مربیگری بشوم. صمد 

نیکخواه بهرامی پرچمدار کاروان ایران در بازی های المپیک توکیو بود.

باشگاه استقلال: 

پنجره نقل و انتقالاتی به زودی باز می شود
باشگاه استقلال از باز شدن پنجره نقل و انتقالاتی این باشگاه در ۷۲ ساعت آتی 
خبر داد.  باشگاه استقلال اعلام کرد ، با تلاش های صورت گرفته توسط مدیرعامل و 
هیات مدیره باشگاه، بدهی به شیخ دیاباته و نبوشا میلیچیچ لکیچ بر اساس آرای کمیته 
انضباطی فیفا پرداخت و اسناد پرداختی برای فیفا ارسال شد.  بدین ترتیب، پنجره نقل 
و انتقالاتی باشگاه که بدلیل این آرا بسته شده بود ظرف ۷۲ ساعت آینده باز خواهد شد 
تا خطری استقلال را برای ثبت قراردادها تهدید نکند. این در حالی بود که چندی قبل به 
خاطر این دو شکایت پنجره نقل و ذانتقالاتی بسته شده بود. باشگاه استقلال در شرایطی 
این خبر را اعلام کرد که احمد مددی مدیرعامل آبی پوشان اعلام کرده شیخ دیاباته در 

فهرست فصل بعد آبی پوشان جایی نخواهد داشت.

انصاری فرد پنالتی از دست داد ؛

آ.اک از رسیدن به اروپا بازماند 
آ.اک آتن شب گذشته در انتخابی لیگ کنفرانس اروپا مقابل نماینده بوسنی شکست 
خورد تا از رسیدن به این رقابت بازماند.  پنجشنبه شب گذشته در انتخابی لیگ کنفرانس 
اروپا و در بازی برگشت، آ.اک آتن به مانند بازی رفت به تساوی ۲ بر ۲ مقابل باشگاه 
»موستار« بوسنی و هرزگووین رسید تا کار به ضربات پنالتی کشیده شود. در ضربات 
پنالتی اما این تیم یونانی مقابل نماینده بوسنی با نتیجه ۳ بر ۲ شکست خورد تا نتواند در 
رقابت اروپایی امسال شرکت کند.  کریم انصاری فرد، ستاره ملی پوش کشورمان از دقیقه 
۶۲ برای آ.اک به میدان رفت ولی نتوانست گلی به ثمر رساند. او اولین پنالتی تیمش را نیز 
از دست داد تا به یکی از ناکامان بزرگ این مسابقه لقب گیرد. لیگ کنفرانس اروپا از امسال 
برای اولین بار آغاز خواهد شد. رقابتی که سطحی پایین تر از لیگ قهرمانان و لیگ اروپا 

دارد و قرار است تیم های سطح سوم اروپایی با هم در آن به رقابت پردازند.
 

ادعای رسانه قطری؛ 

کریمی به کایسری اسپور پیوست
یک رسانه قطری خبر از پیوستن بازیکن ایرانی تیم الدحیل به کایسری اسپور ترکیه داد. 
نشریه استاد الدوحه نوشت علی کریمی هافبک ایرانی تیم القطر به تیم کایسری اسپور 
ترکیه پیوست. علی کریمی از دو روز پیش در ترکیه در تمرینات تیم ترکیه ای حضور پیدا 
کرده بود. کریمی فصل گذشته از استقلال به تیم القطر پیوست اما الدحیل در نقل و 
انتقالات زمستانی این بازیکن را قرض گرفت و او نیم فصل در جمع قرمز پوشان قطری 

توپ زد. کریمی در جام جهانی باشگاه ها و لیگ قهرمانان نیز الدحیل را همراهی کرد.
کایسری اسپور امسال سیدمجید حسینی مدافع ایرانی نیز به خدمت گرفته است.

سرمربی تیم تیراندازی با تپانچه ایران گفت: از عملکرد ملی پوشان راضی هستم و باور دارم که حق ما ۲ مدال المپیکی در 
تیراندازی بود. 

»محسن نصراصفهانی« روزجمعه پس از پایان رقابت »هانیه رستمیان« در بخش سرعت ماده ٢۵ متر تپانچه اظهار داشت: 
مسابقات در تمام ماده ها خوب برگزار شد اما متاسفانه رقابت ٢۵ متر زنان را در سالن فینال برگزار کردند. این در شرایطی 
است که در تمام دنیا رقابت های این ماده در فضای باز برگزار می شود و در واقع تیرانداز در شرایطی که تمرین کرده، مسابقه 
می دهد. وی ادامه داد: درست است که همه ورزشکاران در شرایط یکسانی مسابقه دادند اما برگزاری مسابقات به این شکل 
خارج از استاندارد در دنیا بود. سرمربی تیم تیراندازی با تپانچه ایران با بیان اینکه مربیان سایر کشورها نیز به این موضوع 
اعتراض داشتند، تصریح کرد: به دلیل برگزاری مسابقات ۵٠ متر مجبور شدند رقابت های ماده ٢۵ متر را در سالن برگزار 

کنند. ژاپنی ها باید برنامه ریزی بهتری انجام می دادند و امکانات این کار را هم داشتند.
نصراصفهانی گفت: یک مسابقه نهایتا باید در دو راند برگزار شود اما این مسابقه در ۴ راند برگزار شد. شرایط زمانی و آب و 
هوایی برای ورزشکاران یکسان نبود. نصراصفهانی در خصوص عملکرد »هانیه رستمیان«، اظهار داشت: او عملکرد بسیار 
خوبی در المپیک ٢٠٢٠ داشت. در ایران با محدودیت فشنگ روبه رو بودیم. رییس فدراسیون تلاش کرد تا قبل از المپیک 
فشنگ مناسب در اختیار ما قرار گیرد. اردوهای زیادی هم داشتیم اما مشکل فشنگ همچنان پابرجا ماند. امیدوارم در آینده 
این مشکل حل شود. وی درباره اینکه رستمیان در مسابقات گذشته عملکرد بهتری داشت، خاطرنشان کرد: او در این 

مسابقه شروع خوبی داشت اما شرایط سخت بود و فشار مسابقه باعث شد تمرکزش را از دست بدهد.
نصراصفهانی افزود: فضای مسابقات المپیک روی همه ورزشکاران تاثیر می گذارد. حتی جواد فروغی هم که طلا گرفت 

تحت فشار مسابقات بود اما یک ورزشکار خیلی سریع خودش را ریکاوری می کند و ورزشکاری دیگر نیاز به زمان دارد.
سرمربی تیم تیراندازی با تپانچه ایران با ابراز رضایت از عملکرد این تیم گفت: بی سابقه ترین عملکرد تیم تپانچه در المپیک 
٢٠٢٠ رقم خورد. هم فروغی و هم رستمیان در اوج آمادگی گام به المپیک گذاشتند و من از آنها راضی هستم. حق  تیم ما 

کسب دو مدال بود، با این وجود من از عملکرد تیم راضی هستم.

رییس فدراسیون وزنه برداری گفت: قضاوت ها در المپیک عادلانه تر شده و اتفاقاتی که قبلا در پشت صحنه وزنه 
برداری رخ می داد را دیگر شاهد نیستیم. 

علی مرادی درباره ی شرایط رقابتهای وزنه برداری المپیک توکیو و شانس ایران برای کسب مدال، بیان کرد: رقابتها 
نزدیک بهم است و برای رسیدن به مدال خیلی تلاش می شود. البته مدال ها بین کشورها نیز پخش شده است. خود 
من در چند المپیک بودم تنش هایی از لحاظ قضاوت و اتفاقات  پشت صحنه وجود داشت اما اکنون  تا حدود زیادی 
نسبت به  گذشته تغییراتی ایجاد شده است و رقابتها عادلانه تر قضاوت می شود و مدال ها بین کشورها توزیع می شود.
او ادامه داد: کسب مدال برای هر کشور و ورزشکاری سخت است اما مدال ها عادلانه توزیع می شود و امیدواری بین 
کشورها بیشتر شده است. امید به کسب مدال به نظرم  هست امیدوارم نمایندگان ایران وزنه هایی که توسط کادرفنی 

گرفته می شود را بتوانند بزنند و در کل دسترسی به مدال امیدوار کننده است.
مرادی در مورد افزایش حساسیت ها نسبت به کنترل دوپینگ تاکید کرد: به شدت مورد توجه است و دوپینگ  توسط 
کمیته بین المللی المپیک، وادا و ITA کنترل می شود. تا قبل از آمدن به المپیک، تعدادی از ورزشکاران کشورهای 

دیگر محروم شدند. در طول برگزاری بازی ها نیز با سخت گیری کنترل دوپینگ انجام می شود.
رییس فدراسیون وزنه برداری در پاسخ به این پرسش که زمان تعیین تکلیف فدراسیون جهانی مشخص هست یا خیر، 
گفت: الان یک مقدار زیادی آرامش به فدراسیون جهانی برگشته است. قضاوت ها توسط کشورهای مختلف انجام می 
شود اما قبلا توسط گروه خاص انجام می شد. کنترل دوپینگ هم عادلانه است. همچنین اتفاقاتی که قبلا در پشت 
صحنه می افتاد دیگر شاهد آن نیستیم. این مسائل از جمله نکاتی است الان توجه بسیاری از کشورها را جلب کرده 
است. با توجه به  وضعیت فعلی،  به آینده وزنه برداری خوشبینم. در قوانین و مقررات فدراسیون جهانی اصلاحاتی 
انجام گرفت و تذکراتی توسط IOC  داده شد که تا جایی که مطلع هستم در اصلاحیه های جدید تر منظور می شود. 
یکی از نکات آن بحث جدی کنترل دوپینگ است. اگر این روند اصلاحات ادامه دار باشد می تواند  شخصیت قهرمانی  

وزنه برداری را حفظ کند.

سرمربی تیم ملی تیراندازی:

 حق ما ۲ مدال در المپیک بود
قضاوت ها در وزنه برداری المپیک عادلانه تر شد

مرادی: به کسب مدال امیدواریم

رئیس فدراسیون ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی 
گفت: ۲۰۰ زورخانه در کشور در حال تخریب و یا در حال 

تغییر کاربری است. 
 ۹۰۰ اینک  هم  داشت:  اظهار  چشمه  باران  مهرعلی 
زورخانه در سطح کشور وجود دارد که از این تعداد، حدود 

۲۰۰ زورخانه در حال تغییر کاربری و از بین رفتن هستند.
هیات  ریاست  انتخابات  مجمع  در  حضور  برای  که  وی 
گیلان به رشت سفر کرده ادامه داد:با این وجود باید چاره 
ای اندیشیده شود تا زورخانه های در حال تخریب ترمیم 
و همچنین این مکان های ورزشی با تغییر کاربری روبرو 

نشوند.
به  ها  زورخانه  درصد  تا ۶۰  حدود ۵۰  البته  افزود:  وی 
صورت شخصی اداره می شوند که با توجه به شیوع کرونا، 
آنان از نظر مالی دچار مشکلات زیادی شده اند اما زورخانه 
های دولتی به هر حال حمایت می شوند و با توجه به شرایط 
اقتصادی و همچنین هزینه های نگهداری، باید زورخانه 

های شخصی و خصوصی را از بحران خارج کنیم.
رئیس فدراسیون ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی 
در ادامه به گسترش این رشته در بین جوانان و نوجوانان 
اشاره و بیان کرد: از سوی دیگر ما هم اینک حدود ۱۸ هزار 

ورزشکار سازمان یافته در سطح کشور داریم که این امر به 
هیچ وجه زیبنده این رشته قدیمی نیست و یکی از اهداف 
مهم فدراسیون ،جذب مخاطب به ویژه در رده های سنی 

نوجوانان و جوانان است.
باران چشمه خاطرنشان کرد: ما برای اینکه قشر نوجوان 
نوآوری  و  ابتکار ، خلاقیت  به  نیاز  را جذب کنیم  و جوان 

و  نوجوانان  تا  داریم  جدید  عصر  مسابقه  برنامه  همچون 
جوانان با حفظ سنت های مربوط به این رشته اخلاق مدار، 

جذب ورزش زورخانه ای شوند.
وی در ادامه گفت: از سوی دیگر برای گسترش این رشته 
ورزشی قدیمی ایران، باید با بخش هایی همچون نیروهای 
کارگری  و  کار  عالی،  آموزش   ، پرورش  و  آموزش   ، مسلح 

پر  مراکز  این  در  این رشته  تا  کنیم  منعقد  را  قراردادهایی 
جمعیت نیز گسترش یاید و در آموزش و پرورش نیز در زنگ 

ورزش مدارس قرار گیرد.
رئیس فدراسیون ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی 
اضافه کرد: علاوه بر گسترش این رشته در بین آحاد مختلف 
جامعه باید توجه ویژه ای به مرشدان داشته باشیم چون 
درآمد خیلی از مرشدان  از همین ورزش زورخانه است و با 
وجود کرونا، این درآمد کاهش یافته و ما در بحث مالی و بیمه 
مرشدان و همچنین ورزشکاران ، اقداماتی را انجام خواهیم 

داد.
وی اظهار کرد: ما هم اینک حامیان مالی و اسپانسرهای 
قدرتمندی نداریم و در این بخش نیز سعی داریم تا از وجود 
اسپانسرها و حامیان مالی که به این ورزش علاقمندند، در 
این رشته استفاده کنیم تا بخشی از مشکلات مالی این رشته 

برطرف شود.
رئیس فدراسیون ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی 
در ادامه به قدمت زیاد این رشته ورزشی در ایران اشاره و بیان 
کرد: آیین مرام پهلوانی در ایران بیش از ۲ هزار سال قدمت 
دارد و این امر با سند موجود است و همچنین به ثبت یونسکو 

نیز رسیده است.

رئیس فدراسیون ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی:

۲۰۰ زورخانه در کشور در حال تخریب است

ملی پوش روئینگ ایران پس از پایان فینال B رقابت های المپیک گفت: خوشحالم نه برای خودم بلکه برای کاروان و زنان ورزش 
ایران زیرا با این کار توانستم دیدگاه دختران ایرانی را تغییر دهم؛ نتایج من در المپیک توکیو فراتر از انتظار بود. 

»نازنین ملایی« بعد از پایان فینال گروه B رقابت های رویینگ تک نفره زنان در بازی های المپیک در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
ما دختران هم می توانیم در المپیک بدرخشیم.خوشحالم که توانستم یازدهم شوم. این یک  رکورد خوب بود  و با شرایط تمریناتی 
که در تهران داشتیم، نتیجه ای فراتر از انتظار کسب کردیم. اردوهای زیاد خوبی نداشتیم، مسابقات جهانی نرفته بودیم و اصلا این 

رقبا را تا به حال ندیده بودیم.
ما دختران هم می توانیم در المپیک بدرخشیم

ملایی با اشاره به رقبای هلندی،آمریکایی و کانادایی اش که در رده اول تا سوم قرار گرفتند ادامه داد: همه آنها با تجربه بودند و 

هر کدام چند عنوان جهانی دارند. می خواهم بگویم که آنها هم با این تجربه در فینال B بودند و من هم در همین فینال پارو زدم. 
ما امکانات پایین تری داریم اما امروز اینجا حضور داشتیم. امیدوارم نگاه ویژه تری به قایقرانی بانوان شود. ما اگر مسابقات بیشتری 

داشته باشیم قطعا می توانیم برای رسیدن به مدال شانس داشته باشیم. 
ملایی که قبلا گفته بود هدفش المپیک ۲۰۲۸ لس آنجلس و درخشش در این رقابت ها است در این باره می گوید:من این را 
الان هم می گویم اما به این شکل نیست که المپیک بعدی را بی خیال شوم.قطعا تلاش خواهم کرد تا روز به روز تلاش و تجربه ام 

را بیشتر کنم.
نازنین ملایی صبح روز جمعه هشتم مردادماه در فینال گروه B رقابت های روئینگ تک نفره زنان ایران با قرار گرفتن در جایگاه پنجم 

به عنوان یازدهم المپیک توکیو در این رشته دست یافت. این بهترین نتیجه یک روئینگ سوار ایرانی در ادوار المپیک بود. 

نازنین ملایی: 
تا حالا رقیبان المپیکی را ندیده بودم

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 140004030011001467/1
بدین وسیله به ورثه مرحوم یاسر پناهی ، به نام های ۱(: هدی پناهی نام پدر :یاسر تاریخ تولد: ۱۳۹۴/۱۲/۱۹ 
شماره ملی: ۰۳۷۵۰۸۱۰۳۸ شماره شناسنامه: ۰۳۷۵۰۸۱۰۳۸  و ۲(: پروین سیرنگ تاجانی نام پدر: حسینعلی 
تاریخ تولد:۱۳۴۶/۰۶/۰۳ شماره ملی:۵۱۷۹۳۲۱۰۵۰ شماره شناسنامه :۹۶  و ۳(: محمد پرهام پناهی نام 
پدر:یاسر تاریخ تولد:۱۳۹۹/۰۳/۲۳ شماره ملی: ۰۳۷۶۰۷۵۳۶۸ شماره شناسنامه:۰۳۷۶۰۷۵۳۶۸  بدهکاران 
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۱۴۶۷/۱ )با شماره بایگانی ۱۴۰۰۰۱۵۳۷( که برابر گزارش مامور ابلاغ اداره 
پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند ازدواج :شماره سند:۴۹۱۰ تاریخ سند: ۱۳۹۰/۱۱/۲۷ 
،دفتر خانه صادر کننده:دفترخانه ازدواج شماره ۲۴ استان قم بین مورث شما )مرحوم یاسر پناهی( و خانم فاطمه 
جانی پور تعداد یکصدو شصت قطعه سکه تمام بهار طلای و باید عندالمطالبه بدهکار می باشید که براثر عدم 

پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در 
این اجرا مطرح می باشد لذا طبق مواد ۱۸ و ۱۹ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ می گردد از تاریخ 

انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد ظرف 
مدت ۱۰ روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق 

مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. 
لازم به ذکر است که طبق ماده ۱۸ اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در 
سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق 

و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف۱۴۲۹۷(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
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اختلافات بین ایران و عربستان که به قطع نیم دهه ای 
روابط آنها انجامید با تلاش های میانجیگرانه برخی بازیگران 
منطقه همچون پاکستان، عراق، عمان و قطر در حال رنگ 
از  می توان  را  مناسبات  ترمیم  نشانه های  است؛  باختن 
برگزاری مذاکرات دوجانبه و نیز مواضع اعلانی و اعلامی 

مقامات تهران – ریاض دریافت. 
از سال سال ۱۳۹۵ )۲۰۱۶( که کانال دیپلماتیک بین 
ایران و عربستان قطع شد، تا پارسال که »دونالد ترامپ« بازی 
سیاسی را به رقیب دموکرات واگذار کرد، روابط این دو کشور 
بسیار تیره بود. با ورود »جو بایدن« به کاخ سفید و تغییر 
رویکرد خاورمیانه ای آمریکا همچون کاهش شمار نظامیان 
این کشور در غرب آسیا و نیز پیشرفت در مذاکرات هسته ای، 

مقامات ریاض چاره را در تغییر بازی یافتند.
لحن آشتی جویانه آل سعود برخلاف مواضع قبلی مقامات 
ریاض از این تغییر رویکرد نشان داشت. نخستین مواضع 
نرم و آشتی جویانه عربستان را »محمد بن سلمان« ولیعهد 
سعودی اتخاذ کرد. وی روز چهارشنبه هشتم اردیبهشت در 
گفت  و گویی، در پاسخ به پرسشی پیرامون احتمال برقراری 
روابط بین ریاض و تهران گفت: در نهایت، ایران یک کشور 
همسایه است، همه ما امیدواریم که رابطه خوب و متمایزی با 
ایران برقرار کنیم. وی تصریح کرد که دو کشور منافع مشترک 

و متقابلی برای پیشرفت و بهبود منطقه و جهان دارند.
اظهارات شفاف ولیعهد سعودی برای میل به بهبود روابط 
با تهران با استقبال مقام های جمهوری اسلامی ایران مواجه 
شد و همان زمان »سعید خطیب زاده« سخنگوی وزارت 
امور خارجه در پاسخ به سوالی در خصوص اظهارات ولیعهد 
روش  و  سازنده  های  دیدگاه  با  داشت:  اظهار  عربستان، 
گفتگو محور، این دو کشور مهم منطقه و جهان اسلام می 
توانند با پشت سر گذاشتن اختلافات، وارد فصل تازه ای از 
تعامل و همکاری برای نیل به صلح و ثبات و توسعه منطقه 

ای شوند.
البته این رفتار مسالمت آمیز که بعدها نیز ادامه یافت، بی 
ارتباط با تلاش های میانجیگرانه برخی کشورهای دوست 

نبوده است که نام برخی بازیگران همچون پاکستان، عراق، 
عمان و قطر در این فهرست به چشم می خورند.

یکی از کشورهایی که نقش میانجی را به خوبی ایفا کرد، 
پاکستان بود. »عمران خان« نخست وزیر این کشور تکاپوی 
داشته  عربستان  و  ایران  روابط  بهبود  برای  توجهی  قابل 
است. او مردادماه پارسال در مصاحبه ای با »الجزیره« گفت 
که »ما تمام تلاشمان را می کنیم تا از رویارویی نظامی بین 
تلاش های  و  کنیم  جلوگیری  سعودی  عربستان  و  ایران 
داد:  ادامه  خان  عمران  است«.  بوده  موفقیت آمیز  نیز  ما 
نشده،   متوقف  عربستان  و  ایران  میان  ما  میانجی گری 

پیشرفت ها به صورت کند و آرام ادامه دارد.
عمران خان با هدف تنش زدایی در روابط تهران و ریاض 
سفر  بود.  کرده  سفر  ایران  به  بار  دو  سال ۱۳۹۸  در  تنها 
نخست وزیر پاکستان به ایران در اردیبهشت آن سال انجام 
شد. عمران خان مجددا مهرماه همان سال، پس از سفر به 
آمریکا و دیدار با ترامپ به ایران رفت. لازم به ذکر است که وی 

پیشتر به عربستان سعودی رفته بود.
قطر از دیگر کشورهایی است که از از ایفای نقش میانجی 
میان ایران و عربستان سعودی استقبال می کند و »لؤلؤة 
الخاطر« سخنگو و معاون وزارت امورخارجه قطر خردادماه 
امسال در گفت وگو با خبرگزاری »اسپوتنیک« تاکید کرد 
که دوحه آماده ایفای نقش میانجی گری میان قدرت های 
منطقه ای برای برقراری صلح و ثبات در خاورمیانه است. 
الخاطر همچنین در پاسخ به سوالی درباره احتمال میانجی 
و ریاض گفت که »تاکنون چنین  ایران  گری دوحه میان 
درخواستی از قطر مطرح نشده است اما ما از این مسئله 
استقبال می کنیم.« همچنین دی ماه پارسال بود که »محمد 
از کشورهای  ثانی« وزیر خارجه قطر  بن عبدالرحمن آل 
عربی حاشیه خلیج فارس خواست که با ایران گفت و گو 
کنند. او همچنین از آمادگی کشورش برای میانجی گری 
در راستای برگزاری نشستی میان ایران و اعضای شورای 

همکاری خلیج فارس خبر داد.
های  تلاش  کارامدترین  و  ترین  پربازده  اما  امروز  به  تا 

میانجیگرانه در کارنامه دولت عراق ثبت شده است. فروردین 
ماه امسال روزنامه انگلیسی »فایننشال تایمز« از مذاکرات 
برای  ایران و عربستان سعودی  مستقیم مقام های ارشد 
اصلاح روابط بین آنها در عراق خبر داد؛ خبری که متعاقبا 
از سوی مقام های تهران و ریاض تایید شد. این منبع اضافه 
از سوی  و عربستان  ایران  برگزاری مذاکرات  روند  که  کرد 
»مصطفی الکاظمی« نخست وزیر عراق که ماه گذشته در 
ریاض با ولیعهد عربستان دیدار داشت، تسهیل شده است.

برخی منابع آگاه بر این باورند که میانجیگری نخست وزیر 
عراق در روابط ایران و عربستان با دعوت عربستان انجام 
گرفته است. اردیبهشت ماه پارسال پایگاه خبری »میدل 
ایست آی« به نقل از منابع آگاه، مدعی شد که »اولین تماس 
تلفنی که مصطفی الکاظمی نخست وزیر جدید عراق پس از 
انتخاب شدندش دریافت کرد از محمد بن سلمان ولیعهد 
الکاظمی  از  سلمان  بن  و  است  بوده  سعودی  عربستان 
خواسته است میانجی گری میان ایران و عربستان سعودی 

را آغاز کند.«
در مجموع بسیاری از ناظران برگزاری ۲ نشست در بغداد 
را مفید ارزیابی می کنند و »علی ربیعی« سخنگوی رییس 
از  تیرماه  جمهوری در کنفرانس خبری روز سه شنبه ۱۵ 
پیشرفت در مذاکرات ابراز رضایت کرد اما  گفت که برخی 

مسائل پیچیده هستند و حل آن زمان خواهد برد.
اینک برخی رسانه ها از احتمال انتقال دور بعدی مذاکرات 
ایران و عربستان از بغداد به مسقط پایتخت عمان خبر می 
دهند. عمان کشوری است که بر حسب سنت، همواره برای 
اقدامات میانجیگرانه می کوشد و پیشتر میزبان مذاکرات 

هسته ای ایران نیز بوده است.
ماه گذشته )تیرماه( شاهد سفر »هیثم بن طارق« سلطان 
از  یکی  ایران  ناظران،  نگاه  از  بودیم.  عربستان  به  عمان 
محورهای این گفت وگوها بوده و مسقط به دنبال نزدیک 
کردن رویکردهای تهران و ریاض است زیرا اکنون مذاکراتی 
میان ایران و عربستان در حال برگزاری و توافق نهایی در 
خصوص پرونده هسته ای ایران نیز همچنان مهم ترین مساله 

است.
حال باید منتظر فرارسیدن ۱۴ مردادماه و روی کار آمدن 
رئیسی  دولت  در  ببینیم  تا  باشیم  ایران  در  جدید  دولت 
روند تنش زدایی به چه نحوی پیش خواهد رفت. پس از 
پیروزی رئیسی در رقابت های انتخاباتی، هر چند »فیصل 
بن فرحان« وزیر امور خارجه عربستان تاکید کرد که ریاض 
روابط خود را با تهران بر اساس واقعیات تنظیم می کند، اما 
ناظران پیش بینی کردند که همین روند تدریجی تنش زدایی 

در آینده ادامه خواهد یافت.

با تلاش های میانجیگرانه درحال تحقق است؛

ترمیم تدریجی روابط تهران – ریاض 

عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی می گوید: اصلاح طلبان و هر کس که 
دل در گرو سربلندی کشور دارد دوست دارد که کشور موفق شود اگرچه رقیب او 

دست اندر کار همه مسائل باشد.
محمدرضا خباز درباره در یکدست شدن حاکمیت حداقل برای چهار سال 
آینده در کشور اظهار کرد: اتفاقی که اکنون در کشور ما افتاده و یکدست شدن 
حاکمیت، هم می تواند نکته منفی باشد و هم نکته مثبت؛ مثبت از این جهت 
که مسئولان برای رفع مشکلات کشور و مردم از فرصت استفاده کنند و تمام 
تلاش و مساعی خودشان را بکار ببرند، این موضوع سبب می شود مردم خوش 

بین شوند و در نهایت نظام به یک پایداری نسبی برسد.
هم  زمان  آن  در  بود-که  هم  دهم  و  نهم  های  دولت  تجربه  اما  افزود:  وی 
حاکمیت یکدست بود و همه نهادهای انقلابی و انتصابی احساس می کردند 
که باید به دولتی که خودشان آن را روی کار آوردند، کمک کنند ولی متاسفانه 
دیدیم که نه تنها از فرصت استفاده نشد بلکه فرصت سوزی شد به این معنا که 
اگر درآمد نفت کشور را در طول بیش از ۹۰ سال یعنی نزدیک به ۱۰۰ سال، 
همه را در یک کفه ترازو قرار دهید در آن ۸ سال درآمد کشور به اندازه تمام طول 

عمر درآمد نفت کشور بود.
به گفته این فعال سیاسی اصلاح طلب، در آن زمان حدود هزار میلیارد دلار 
درآمد نفت و میعانات نفتی بود و دیدیم که این فرصت بدست آمده متاسفانه 
به ضد فرصت تبدیل شد و ارمغان آن برای کشور بیماری اقتصاد هلندی بود 
چون برای اینکه پولها را تلف کنند به نزدیکان خودشان دادند تا واردات انجام 
دهند، واردات هم کمر تولید داخلی را شکست و تولید کنندگان خرد و متوسط 
همه خانه نشین و ورشکسته شدند زیرا واردات از چین را با قیمت ارزان تر 
شروع کردند و انجام دادند و در نهایت نه تنها چیزی گیر ملت نیامد بلکه از نظر 
اقتصادی در همان زمان یکدفعه قیمت ارز از هزار تومان به ۳ هزار تومان و ۳ 

هزار و ۵۰۰ تومان رسید.
خباز تصریح کرد: این نخستین بار بود که این اتفاق فاحش داشت در کشور 
ما رخ می داد و مهمتر از همه اتفاقات سیاسی بود که انتظار نمی رفت مجموعه 
همدست در مقابل یکدیگر گارد بگیرند و عامل اصلی آن از نظر بنده آقای 
احمدی نژاد بود که از فرصت بدست آمده برای اینکه مجلس را تابع خودش کند 
و همه نهادها را زیردست خودش قرار دهد و خلاصه هم از نظر اقتصادی، هم از 

نظر فرهنگی، هم از نظر اجتماعی و سیاسی دوران نامناسبی بود.
آرزوی اصلاح طلبان موفقیت اصولگرایان است

وی در ادامه تاکید کرد: حرف ما این است که اصلاح طلبان و هر اصلاح 
طلبی، هر کس که دل در گرو سربلندی کشور دارد دوست دارد که کشور موفق 
شود اگرچه رقیب او دست اندر کار همه مسائل باشد، ما که از این بابت ناراحت 
نیستیم، در صورتی که اصولگراها در این ۸ سال دولت آقای روحانی این روش 
را داشتند، به هر نحوی چوب لای چرخ دولت گذاشتند تا نگذارند دولت موفق 
شود تا افتخاراتش به نام دولت تدبیر و امید ثبت نشود، این روش بدی است و ما 
نمی پسندیم یعنی آرزوی ما این نیست که اصولگرایان موفق نشوند، آرزوی ما 

این است که اصولگرایان موفق شوند چون موفقیت آنها موفقیت کشور است.
مهم این است که دوران احمدی نژاد تکرار نشود

این عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی ادامه داد: کشور که مال ما نیست، 
کشور مال مردم است. یک ملک مشاعی است که ۸۴ میلیون انسان مالک 
این کشور هستند و همه به اندازه یکدیگر سهم دارند. اگر یک عده ای بیایند 
و گرفتاری ها را برطرف کنند، چه بهتر! حتما اینکار را بکنند، اگرچه ما دست 
اندر کار نباشیم، عیبی ندارد بلکه مهم این است که کار کنند، مهم این است که 
اتفاقات گذشته دولت آقای احمدی نژاد و یکدستی گذشته اتفاق نیفتد. خباز 
ر گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین خاطرنشان کرد: اگر دست به رفع مشکلات 
و اصلاحات ریشه ای بزنند و بین خودشان مانند گذشته اختلافی نیفتد ما 
خوشحال هستیم و خدا را هم شکر می کنیم و ما به کار مطالعات، پژوهش و 
تحقیق خودمان می پردازیم ولی سابقه گذشته نشان داده است که وقتی کشور 
یکدست شد به دلیل وجود نفس اماره قوی که در بعضی از افراد وجود دارد و به 
دلیل تفوق طلبی و برتری جویی هایی که احساس می کنند به جای اینکه گره 
را باز کنند گره بر گره ها می افزایند، به جای اینکه اَبرو را درست کنند چشم ها را 

هم کور می کنند ولی این آرزوی ما نیست.
با یک جناح نمی شود کشور را اداره کرد

وی افزود: آرزوی ما این است که انشاالله دولت بتواند مشکلات کشور را 
حل کند اگرچه بدون حضور اصلاح طلبان، البته تجربه نشان داده است که 
با یک جناح نمی شود کشور را اداره کرد ولی اگر آقایان مدعی هستند که ما 
می توانیم با یک جناح کشور را اداره کنیم، این گوی و این هم میدان، حتما 
اینکار را بکنند! ما می خواهیم آخر امسال چند گرفتاری برطرف شود یعنی 
سال ۱۴۰۱ مقداری از فشار از روی مردم کم شود اما این در صورتی اتفاق می 

افتد که همدلی، هماهنگی، نگاه مثبت، استفاده از خرد جمعی، استفاده از 
کارشناسان خبره بدون در نظر گرفتن جناح های سیاسی باشد تا گرفتاری ها 

را برطرف کنند.
آغازِ دولت با دریافت نظر رقبای سیاسی کار خوبی است، اگر...

این فعال سیاسی اصلاح طلب با اشاره به تماس ابراهیم رئیسی و محسنی 
اژه ای با گروهی از منتقدان و اصلاح طلبان، با ارزیابی مثبت از نفس این 
کار، گفت: همین که از اصلاح طلبان و منتقدین دعوت کردند، اینکه به نظر 
منتقدین بها دهند یعنی نفس عمل خوب است اما اینکه انتقادات را چقدرعمل 
کنند یا نکنند را آینده نشان می دهد ولی اینکه شروع دولت با استفاده از 
نظرات رقبای سیاسی باشد از نظر من کار خوبی است البته اگر دنباله آن را هم 
بیاورند، اگر طرفداران تندرو اجازه دهند و بازی را بهم نزنند چون متاسفانه در تیم 
اصولگراها یک گروه تندی هستند که همه چیز دارند، هم پول دارند، هم قدرت 
سیاسی و هم رسانه و بسیار هم تند هستند یعنی از داغی آنها تمامی اطرافیان 
می سوزند. خباز اظهار کرد: این عده اگر دولت را تحت فشار قرار ندهند و دولت 
بتواند نظرات اصلاح طلبان را هم داشته باشد و آنهایی که مفید هستند را عمل 
کند، فی النفسه کار خوبی است، ولی عرض می کنم که یک مانع بزرگ سر راه 
دولت است و آن افراد تند بی منطقی هستند که همه چیز را در خودشان می 
بینند و تصورشان بر این است که آسمان سوراخ شده و همانها به زمین آمده اند و 

نظرات دیگران برایشان اهمیتی ندارد. این نگاه، نگاه خطرناکی است.
اگر تندروها تصمیم ساز و تصمیم گیر نشوند...

وی تصریح کرد: اگر دولت بر این تندروها فائق آید و اجازه ندهد که آنها تصمیم 
ساز و تصمیم گیر باشند ممکن است با یک شیب ملایمی بتواند از نظرات 
غیر اصولگرایان از جمله اصلاح طلبان و مستقلین و در نهایت اتاق بازرگانی 
و مجموعه کسانی که در خارج از دولت هستند ولی حرف منطقی و حرف 
حساب می زنند و راهکار برای اصلاح امور دارند استفاده کند، استفاده کند به 
نظر من می تواند آن قولهایی که قبل از انتخابات به مردم داد که »من دولت 

مستقل هستم« را انشالله عملی کند.
راه برای اصلاح طلبان بسته نیست

این عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی در پاسخ به این پرسش که برنامه 
اصلاح طلبان برای راهیابی دوباره به قدرت و عرصه حکومتداری چیست، 
نیستند  قدرت  در  اگر  یعنی  نیست  بسته  طلبان  اصلاح  برای  راه  گفت: 
خوشبختانه مخاطبین فراوانی در کشور دارند که بیشتر این مخاطبین افراد فکور 
و طبقه نخبه کشور هستند. آنها می توانند با استفاده از نظر آنها امر بازسازی 
کشور را بدون حضور در قدرت آغاز کنند یعنی به عنوان یک تئوری و یک برنامه 
و به عنوان یک هدف معین با استدلال قوی اینها را در اختیار افکار عمومی قرار 

دهند.

دیگر نمی توان اطراف کشور دیوار کشید
خباز خاطرنشان کرد: طبیعی است که امروز مثل ۲۰ یا ۲۵ سال پیش نیست 
که فقط یک رسانه باشد و آن رسانه هم در اختیار اصولگرایان و عملا دست 
اصلاح طلبان بسته باشد. امروز فضای مجازی این قدرت را به اصلاح طلبان 
می دهد که بتوانند مخاطبان خودشان را در کشور افزایش دهند، حتما نباید 
در قدرت بود و راهکار داد؛ آنها می توانند در قدرت نباشند اما راهکار ارائه کنند. 
مهم این است که راهکار آنها راهکار پخته ای باشد و این راهکار بتواند جامعه 
را قانع کند که طبیعتا به تبع آن دولت و قدرتمندان و دولتمردان هم مجبور به 
تمکین می شوند چون دیگر امروز نمی شود روی کشور را سقف زد و اطراف 
کشور را دیوار کشید. امروز فضای مجازی در اختیار مردم است و این خودش 
می تواند از رسانه ملی قوی تر هم باشد؛ بنابراین این در اختیار اصلاح طلبان 
و آنهایی که برنامه و انگیزه دارند و دلسوزند هست و کسی نمی تواند مانع آنها 

شود.
دولت در سایه برای مچ گیری نیست

وی همچنین در پاسخ به این پرسش که آیا اصلاح طلبان امکان تشکیل 
یک دولت در سایه را دارند و به دنبال چنین چیزی هستند یا خیر، گفت: من 
نمی دانم که دنبال آن هستند یا نیستند اما طبیعتا کار مرسومی در دنیاست؛ 
البته دولت در سایه برای مچ گیری نیست، دولت در سایه برای به زمین زدن 
دولت در صحنه نیست، دولت در سایه برای کمک است. البته در زمان آقای 
روحانی دولت در سایه نبود بلکه دولت در پنهان بود. این فعال سیاسی اصلاح 
طلب تصریح کرد: دولت در سایه در دنیا رسم است؛ دو رئیس جمهوری که با هم 
رقابت می کنند هر دو کابینه شان آماده است ولی یکی رای می آورد و دیگری 
رای نمی آورد، امکانات کشور به گونه ای است که مثلا در کنار وزیر آموزش و 
پرورش در صحنه یک وزیر آموزش و پرورش در سایه ای هم هست که کار وزارت 
آموزش و پرورش را رصد می کند و اگر نقص یا ایرادی داشت به آن تذکر می دهد 
که انحرافی جلو نرود و این کار پسندیده ای است ولی در کشور ما هنوز به آن 
جایگاه نرسیده ایم و اگر هم تشکیل شود مثل دولت در پنهان است که از همه 
امکانات می تواند استفاده کند ولی هیچ کجا پاسخگو نیست و این خیلی بد 
است که امکانات کشور در اختیار یک مجموعه ای باشد و هرکار دلشان خواست 

انجام دهند اما هیچ کس نتواند از آنها چیزی بپرسد.
حاکمان باید دولت در سایه را تحمل کنند، اما...

خباز افزود: آنها می گویند ما فقط به خدا جواب می دهیم و غیر از خدا به 
کسی پاسخگو نیستیم، این کار پسندیده ای نیست. این شرایط در دنیا محکوم 
به فناست، بنابراین دولت در سایه آن چیزی که الان در دنیا مرسوم است چیز 
بدی نیست اما در کشور ما پتانسیل آن وجود ندارد؛ ما هم بر مبنای آرزوهای 
خودمان سخن می گوییم نه بر مبنای واقعیتهایی که در داخل جامعه شکل می 
گیرد. ما آرزو می کنیم که این روحیه و سعه صدر در حاکمان به وجود آید که 
دولت در سایه را تحمل کنند و به آن کمک کنند چون این دولت در سایه مچ گیر 
نیست بلکه کمک کننده است و می خواهد از ظرفیت تخصصی خودش برای 
پیشبرد دستگاه اجرایی استفاده کند. در نهایت چو فردا شود فکر فردا کنیم، 

چرا کار بیهوده حالا کنیم.
همه نوع فعالیتی برای حسن روحانی ممکن و میسر است

وی درباره موقعیت حسن روحانی در دوران پساریاست جمهوری نیز اظهار کرد: 
آقای روحانی واقعا ظرفیت خوبی است؛ دولت اول ایشان دولت موفقی بود، در 
دولت اول ایشان تورم ۴۴ درصد را یک رقمی کرد، در دولت اول رشد اقتصادی 
منفی را مثبت کرد، در دولت اول تراز بازرگانی کشور مثبت شد و قدمهای بسیار 
مؤثری برداشتند، بنابراین این ظرفیت وجود دارد. طبیعی است که ایشان یک 
مدتی به دلیل اذیت و آزارهایی که منتقدین بی انصاف نسبت به ایشان انجام 
دادند باید استراحت و مطالعه کند تا از نظر روحی آمادگی فعالیتها را داشته 
باشند. این عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی خاطرنشان کرد: همه نوع 
فعالیتی برای ایشان ممکن و میسر است اما نمی دانم ایشان می خواهد چکار 
کند. من اطلاعی ندارم و اصلا ایشان را از زمانی که استاندار بودم ندیدم اما در 
کل این ظرفیت حیف است چون این ظرفیت برای فرد نیست و برای کشور است 
و می توان از این ظرفیت به نفع کشور استفاده کرد البته باید ببینیم شرایط زمان و 
مکان دولت بعدی چقدر اجازه فعالیت به جریانات سیاسی می دهد، آیا قصدشان 
انسداد است یا قصدشان باز شدن راه گفت و گو است؟ آیا دنبال مونولوگ هستند 
یا دنبال گفت و گو؟ دولتی که گفت و گو را سر لوحه کار خودش قرار ندهد حتما 
محکوم به شکست است. بنابراین تبعیت از مونولوگ و مخالفت با گفت و گو و 
استفاده از نظرات مخالفین شکست را در پی دارد. خباز در پایان تاکید کرد: 
امیدواریم همانطور که آقای رئیسی پیش از انتخابات قول دادند و مردم هم به 
استناد همان قول به ایشان رای دادند بتوانند شرایط مناسبی را در کشور به وجود 

آورند تا از همه ظرفیت های کشور برای پیشرفت کشور استفاده شود.

محمدرضا خباز: 

سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی:با یک جناح نمی شود کشور را اداره کرد

دولت نگاه سیاسی به کارشناسان
 و مدیران نداشته باشد

حزب  سخنگوی  مرعشی  حسین 
را  ایران  اولویت  سازندگی،  کارگزاران 
توسعه اقتصادی ایران می داند و معتقد 
است که اگر به دنبال عدالت اجتماعی 
هستیم، باید رشد اقتصادی ما بالای ۸ 

درصد و تورم به زیر ۱۰ درصد برسد. 
درآمدهای  کاهش  و  تحریم ها 
انقلاب،  از  پس  دوران  در  دولت ها 
فاصله  کاهش  برای  مانعی  همواره 
طبقاتی بوده اند و با وجود تلاش های 
صورت گرفته پس از پیروزی انقلاب 
قابل قبول قرار دارد.  از سطح  فراتر  اقتصادی  تعادل  اسلامی، همچنان عدم 
اهمیت موضوع در این است که نابرابری و حس تبعیض و شکاف طبقاتی از آنجا 
که به افراد حس مقایسه شدن و مقایسه کردن می دهد، می تواند خطرناک تر از فقر 
باشد، نتایج بررسی ها نشان می دهد که دولت ها در ایران از آنجا که موضوع شکاف 
طبقاتی را جدی نگرفته اند و پیامدهای نامطلوب آن مورد توجه آنها نبوده است، 
همه تلاش هایی که در قالب کمک ها و حمایت های اجتماعی برای فقرزدایی و 
کاهش شکاف طبقاتی تاکنون صورت داده اند، خنثی و بی اثر مانده است. همین 
مساله باعث شد تا پژوهشگر ایرنا به گفت و گو با »سید حسین مرعشی« سخنگوی 

حزب کارگزاران سازندگی بپردازد  که در ادامه متن گفت و گو را می خوانیم: 
راهبرد اصلاح شکاف طبقاتی

مرعشی با بیان مساله تعادل درآمدها مبنی بر اینکه هر چقدر کشورها فقیرتر 
و کوچک سازمان تر می شوند، شکاف های اجتماعی و عدم تعادل اجتماعی یا 
همان ضریب جینی وضعیت بدتری پیدا می کند، گفت: جمهوری اسلامی اگر 
بخواهد در سطح کلان وضع موجود را اصلاح کند باید اقداماتی چون افزایش 
توسعه  راهبرد  اینکه  و  پیش رو  اساسی  راهبردهای  تغییر  کشور،  در  کارآمدی 
اقتصادی و محوریت اقتصاد در ایران باید به راهبرد اصلی کشور تبدیل شود و 
بازسازی روابط با مردم را در دستور کار قرار دهد. در این  صورت برآوردهای ما نشان 
می دهد که ایران می تواند در ۲۰ سال آینده از یک اقتصاد تقریباً ۴۵۰ میلیارد 
دلاری کنونی به یک اقتصاد سه هزار و ۶۰۰ میلیارد دلاری شود و باید از دوستانی 
که ادعای انقلابی گری و اجرای کارهای خیلی مهم را دارند، این سوال را پرسید که 
آیا ایرانی با سه هزار و ۶۰۰ میلیارد دلار تولید ناخالصی می تواند بهتر از ارزش های 
انقلاب دفاع کند، در منطقه نفوذ داشته باشد، از نهضت های آزادی بخش حمایت 
کند و با رژیم صهیونیست مبارزه کند یا ایران ۴۵۰ میلیارد دلاری؟ بنابراین اولویت 
ایران توسعه اقتصادی ایران است اگر به دنبال عدالت اجتماعی هستیم، باید رشد 

اقتصادی ما بالای ۸ درصد و تورم زیر ۱۰ درصد برسد.
سیاست خارجی باید به سمت عادی سازی روابط برود

سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی تغییر استراتژی کلی را مهم دانست و اظهار 
داشت: سیاست خارجی باید به سمت عادی سازی روابط برود و اقتصاد و توسعه 
کشور به سیاست محوری جمهوری اسلامی ایران تبدیل شود چرا که ایران برای 
توسعه خود به خرید تکنولوژی از دنیا، ورود منابع ارزان  قیمت در اقتصاد و سهیم 
بودن در بازار جهانی نیازمند است. وی با تاکید بر اینکه بودجه کشور دچار عدم 
تعادل بسیار سنگین است و اوراق زیادی سررسیده و باید پرداخت شود، بیان 
داشت: یک سیستم پیچیدگی های زیادی توام با کارکردهای رفت و برگشتی و علت 
و معلولی دارد که با تغییر یک شاخص، کل سیستم ممکن است، دچار مشکل شود. 
این سیستم نمی تواند با تغییر یک جمع ۳۰ نفره هیأت دولت در کشور تحولات 
اساسی ایجاد کند. بنابراین اگر با واقعیت ها حرکت شود و دولت بتواند در تعامل 
با مقام معظم رهبری، سیاست ها و راهبردهای کلان و اصلی کشور را تغییر دهد 
و اینکه نگاه سیاسی و ایدئولوژیک به کارشناسان و مدیران نداشته باشد و حجت 
الاسلام رییسی بگوید که هر فردی می تواند برای مملکت کاری انجام دهد، حتی 
اگر من و سیاست هایم را قبول نداشته باشد، به میدان کار بیاید. با چنین رویکردی 

امید است که ملایم و نه معجزه  آسا شاخص ها به طرف بهبودی حرکت کند.  
مشکل کنونی کشور تورم بالا است

مرعشی با اشاره به اینکه حداقل ۶ دهک جامعه امکانات زندگی آنها هر روز کمتر و 
فشار بر آنها بیشتر می شود، تاکید کرد: مشکلی که کشور در حال حاضر با آن مواجه 
است، یکی تورم مزمن متوسط سالیانه ۱۸ درصد در ۴۰ سال گذشته است و دیگری 
رشد اقتصادی متوسط یک و نیم درصد. یعنی وقتی رشد اقتصادی به طور متوسط 
یک و نیم درصد باشد، سرانه تولید ناخالص داخلی به طور منظم کاهش می یابد. 
بنابراین در بخش اقتصاد باید جراحی های اساسی انجام شود که نخستین موضوع 
از نظر من مدیریت در سطح کلان در مورد استکبارستیزی است که از آن خیلی 

تجلیل می شود و این باید مورد تجزیه و تحلیل واقعی و آماری قرار بگیرد.
بخش زیادی از مشکلات ناشی از تحریم است نه مدیریت

وی با بیان این که کشور مخلوطی از نقاط مثبت و منفی است، گفت: باید یاد 
بگیریم و به مردم هم یاد بدهیم که آنچه را واقعیت است، ببینیم. اگر کار مثبتی 
در کشور انجام می شود آن را دید و چنانچه اقدام اشتباهی هم در مدیریت ها 
وجود دارد با آن مقابله کرد. به پیشرفت ها و نقاط مثبتی که در کشور وجود دارد، 
همواره توجه و افتخار کنیم و مملکت مان را دوست بداریم. در کشور جمعی هر 
کار مثبتی را تخطئه و نفی می کنند که این زننده و به ضرر کشور است. ما همه در 
یک کشتی سوار هستیم که باید نگاه واقع بینانه و درستی را پیشه کنیم تا بتوانیم 
موفق شویم. برخی افراد مشکلات کشور را فقط  ناشی از سوء مدیریت نه تحریم 
ها می دانند. لذا با روی کار آمدن دولت سیزدهم ببینیم، بدون نفت و مبادلات 
با بانک های آیا برای تامین نیازهای کشور می شود با مدیریت تنها، مشکلات را 
حل و فصل و جلوی رشد شتابنده قیمت ها را گرفت یا تنها با مدیریت می شود، ۶ 
میلیون تن گندم  تولید کرد در حالی که کشور دچار کمبود آب است. ما به عنوان 
رقیب خیلی خوشحال می شویم که دولت پیش رو بتواند این کارها را انجام دهد، 
کاری که ما نتوانستیم و البته ادعای انجام آن را هم نداشتیم که مثلًا اگر تحریم 
باشد ما می توانیم کشور را اداره کنیم. سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی در 
ادامه افزود: بنابراین شرط لازم برای اداره درست کشور رفع تحریم ها است، ما در 
بخشی از مسایل کشور نقصان مدیریتی را قبول داریم که بخشی از این مشکلات 
مدیریتی هم سیاسی است. وقتی برای بکارگیری اشخاص، افراد را با اعمال تنگ 
نظرانه سیاسی حذف می کنیم، مدیریت چطور درست می شود. مدیریت با آدم ها 
درست می شود و اگر آدم  ها را حذف و به کار نگیریم، مدیریت درست نخواهد شد.

شکاف طبقاتی با فرهنگ حل نمی شود
مرعشی تعادل فرهنگی در جامعه را تابع شرایط اقتصادی کشور دانست و 
تشریح کرد: ما اگر آموزش و پرورش خوب، تعلیم و تربیت صحیح، آموزش های 
اجتماعی سالم، فرهنگ اسلامی مناسب و سبک زندگی مطلوب را می پسندیم، 
بخش مهمی از اینها ریشه در اقتصاد ما دارد. در شرایط عدم تعادل، طبیعتاً هیچ 
کدام از این اتفاق های مثبت را نمی توان دنبال کرد. وقتی دخل و خرج دولت و 
خانواده ها دچار عدم تعادل است، تجارت خارجی با مشکل روبرو است، کسری 
منابع بانک ها و صندوق های بازنشستگی  جدی است در چنین شرایطی با نگاه 

ویژه به فرهنگ »شکاف طبقاتی« حل نمی شود.
ایران انقلابی باید ثروتمند باشد نه فقیر

سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی با تاکید بر اینکه در دولت سیزدهم نخستین 
سیاست هایی که باید به کار گرفته شود، احیای برجام و ادامه همکاری ها با دنیا 
جهت توسعه و تغییر کشور است، بیان داشت: ایران انقلابی باید فقیر نباشد و در 
رویکردهای  سیاسی آن تغییر و تحول ایجاد شود و منابع ارزان قیمت و تکنولوژی به 
داخل وارد کند تا به ایران انقلابی تجهیز شود. ما منتظریم چگونگی گرایش دولت 
سیزدهم را ببینیم و البته هیچ وقت ما در مسایل اقتصادی و اجتماعی تصور نمی 
کنیم که با تغییر دولت معجزه ای صورت بگیرد، چون میدان معجزه و استفاده 
از عصای حضرت موسی نیست که نیل را به ۲ بخش تقسیم کرد. ما همیشه 
گذشته را نگاه می کنیم، آینده را تحلیل. دولت هایی که مدعی بودند با سر کار 
آمدن، قدرت را یکپارچه می کنند و نهادهای قوای سه گانه با هم متحد می شوند، 
هیچ کدام تاکنون موفق نشده اند و چنین اتفاقی رخ نداده است و تنها با همت و 

همدلی همگان می توان بر مشکلات فائق آمد و جامعه را به تعادل رساند.
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هر کس این روزی را از حلالش بجوید تا آن 
را برای خود و خانواده اش فراهم آورَد ، مانند 

مجاهدِ در راه خداوند عز و جل است .

 شنبه -نهم مردادماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5320

الکافی : ج 5 ص 93 ح 3

 مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
قم با اشاره به معضل ساخت و سازهای غیر مجاز و 
حضور دستفروشان درحرایم جاده ای  گفت: باتوجه 
به دستور صریح دستگاه قضایی ، بزودی طرح فراگیر 
و مستمر رفع تجاوز از حرایم راههای استان با مشارکت 

نیروی انتظامی آغاز می شود .
و   11٠ ازمرکز  بازدید  در  کلهری  محمدحسن 
مانیتورینگ نیروی انتظامی استان قم اظهارداشت: 
باوجود کاهش اعتبارات ، طی یکسال گذشته ، ۲۵ 
پروژه عمرانی ، با هزینه ای افزون بر هزارو ۶۰۰ میلیارد 
ریال ، درسطح راههای استان قم ، عملیاتی و درحال 
انجامند.  کلهری افزود : باتوجه به این هدف مشترک 
، فرآیند پی گیری رفع نواقص جاده ای ،  احصاشده 
،  در  توسط پلیس راه، باجدیت و تا حصول نتیجه 

اولویت اقدامات  این اداره کل قراردارد.
اجرای ۲۵ طرح عمرانی درسطح راههای 

استان  قم
وی درادامه به معضل ساخت و سازهای غیر مجاز و 
حضور دستفروشان درحرایم جاده ای اشاره و خاطر 
نشان ساخت: باتوجه به دستور صریح دستگاه قضایی 
از حرایم  تجاوز  رفع  و مستمر  فراگیر  بزودی طرح   ،

راههای استان با مشارکت نیروی انتظامی آغاز می 
شود . کلهری در بخش دیگری از بیاناتش به افزایش 
سرقت تجهیزات ، تابلوها ، نرده پلهای عابر پیاده ، 
کابلهای سیستم روشنایی و ..پرداخت و خواستار شد 
: به منظور مقابله جدی و جلوگیری از خطرات ناشی از 
رویارویی عوامل راهدار باسارقان ، حضور دوچندان تیم 
های انتظامی در سطح راهها و نیز گشت های مشترک 
انتظامی و راهداری برقرار گردد. مدیرکل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای استان قم با یادآوری این مهم که 
باوجود کاهش اعتبار ات ، طی یکسال گذشته شاهد 
اجرای ۲۵ طرح عمرانی درسطح راههای استان بوده 
ایم ، عنوان کرد : هزینه اجرایی این پروژه ها بالغ بر یک 
هزار و ۶۰۰ میلیارد ریال است ،  که اهم آنها در مراحل 

تکمیلی قراردارند .
ضرورت دقت هرچه بیشتر در تنظیم کروکی 

حوادث جاده ای 
آسفالت  روکش  و  بهسازی  طرح  اجرای  کلهری 
اقدامات  زمره  در  استان  راههای  از  کیلومتر   ۱۴۰
یکسال گذشته برشمرد و تصریح کرد : بحمدالله در 
از  راهها،  سطح  در  روشنایی  سیستم  اجرای  حوزه 
دیگر استانها پیشی گرفته و هم اینک طرح تکمیلی 

قم-  سلفچگان،  راهجرد-  محور  روشنایی  سیستم 
قنوات و تقاطع شهرک صنعتی شکوهیه با محور قدیم 
قم- تهران با اعتباری ۱۱۰ میلیارد ریالی در حال اجرا 
می باشد . وی خاطر نشان کرد : از نکات موردتوجه ، 
افزایش اعتبارات درخواستی ) حتی تخصیصی ( مانند 
افزایش اعتبار اجرای طرح جایگزینی نیوجرسی های 
مفصلی با گاردریل های رفوژ آزادراه قم تهران ، می 
باشد که نشان از قابلیتهای فنی ، اجرایی و همچنین 
اهمیت استان قم میدهد . مدیر کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای استان قم درخصوص اقدامات صورت 
گرفته در حوزه احداث ، تجهیز و نگهداری از قرارگاه 
و پاسگاههای پلیس راه نیز اظهار داشت : طی سال 
۹۹ بالغ بر ۳۰ میلیارد ریال جهت تعمیر ، تجهیز و 
نگهداری از قرارگاه و پاسگاههای پلیس راه استان قم 
هزینه شده و امسال نیز ۲۰ میلیارد ریال به این امر 
پایان بر ضرورت  یافته است . کلهری در  اختصاص 
تنظیم کروکی حوادث جاده  بیشتر در  دقت هرچه 
ای توسط عوامل پلیس راه تاکید و یاد آور شد: طی 
سال گذشته عمده کروکی های تنظیمی ، که سهم 
تقصیری را متوجه این اداره کل ساخته بود در بازبینی 

وبررسی نهایی ملغی اعلام گردید .

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم خبرداد:

اجرای طرح فراگیر ومستمر رفع تجاوز از حریم های جاده ای 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با انتقاد از رعایت نشدن پروتکل های بهداشتی 
در این استان گفت: هیچ یک از معیارهای مربوط به منطقه قرمز کرونایی در قم 
رعایت نمی شود، ما فقط تخت های بیمارستانی را زیاد می کنیم، بدنه نحیف 

بهداشت و درمان پاسخگو نیست. 
و  پیشگیری  هماهنگی،  ستاد  جلسه  در  چهارشنبه  روز  قدیر  رضا  محمد 
فرماندهی عملیات پاسخ به بحران در تالار کرامت استانداری قم اظهار داشت: 
ما هنوز به قله پیک پنجم کرونا در قم نرسیدیم. وی با اشاره به وجود حدود ۷۰۰ 
بیمار بستری در مراکز درمانی قم افزود: ۱۲۰ بیمار نیز بدحال هستند و روزانه 

بین ۱۰۰ تا ۱۲۰ مورد جدید را نیز بستری می کنیم.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با تاکید بر اینکه درمان بیماری کرونا فقط 
به اضافه کردن تخت های بیمارستانی خلاصه و محدود نمی شود گفت: درمان 
کرونا در خیابان ها و کنترل تجمع ها و ورود اصناف، اداره کل ورزش و جوانان و 

سایر دستگاه ها است.
وی افزود: طبق دستورالعمل قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا، پلمب و برخورد با 

هر اتحادیه و صنفی باید توسط همان اتحادیه و صنف صورت گیرد.
احتمال راه اندازی بیمارستان صحرایی

 قدیر بیان داشت: باشگاه های ورزشی، سالن ها و مراکز تهیه و توزیع غذا همه 
کارشان را انجام می دهند، اتحادیه ها باید وارد عرصه شوند، ما باید یک جایی 
تولید بیماری را مهار کنیم، نه اینکه تخت اضافه کنیم الان ۲ هزار تخت هم اضافه 

کنیم ممکن است جواب ندهد.
وی یادآور شد: در پیک قبلی تعداد بیماران بستری حداکثر به ۶۰۰ تَن رسید 

ولی الان با این وضع شاید به بیمارستان صحرایی نیاز داشته باشیم.
وی ادامه داد: از بودجه هم خبری نیست ما تخت خالی می کنیم، بیماران 
غیرکرونایی آسیب می بینند، هلال احمر و آموزش و پرورش باید کمک کنند، 
فقط بحث واکسیناسیون نیست، دغدغه اصلی ما با این سیر صعودی بیماری، 

مساله درمان بیماران و ماندن آنها در راهروهای بیمارستان است.

وی افزود: نگرانی ما این است که بیمار کرونایی با درگیری شدید آسیب نبیند.
وی همچنین موضوع واکسیناسیون کرونا را از اولویت های بهداشت و درمان 
در مبارزه با کرونا ذکر کرد و گفت: واکسیناسیون یک امر ملی است و همه امور 

مربوط به آن در اختیار علوم پزشکی نیست.
انتقاد از عدم همکاری ها  در روند واکسیناسیون

وی افزود: در همه کشور نیرو و مرکز را برای واکسیناسیون در اختیار علوم 
پزشکی می گذارند، اما ما در قم برای گرفتن سالن باید با همه بجنگیم و نیرو تهیه 

کنیم.
 رئیس علوم پزشکی قم ادامه داد: مراکز را در اختیارمان بگذارند، تا ما هم ناظر 

بگذاریم که واکسیناسیون هر چه سریع تر انجام شود.
دپوی واکسن در قم وضعیت خوبی دارد 

وی با اشاره به ورود ۳۰ هزار دُز واکسن کووبرکت به قم بیان کرد: دپوی واکسن 
در قم وضعیت خوبی دارد، مشکل ما قطعی برق است، برق بیمارستان کامکار 

و همچنین بیمارستان کودکان در ۲ مرحله قطع شد و با مشکل مواجه شدیم.
وی بیان کرد: طبق مصوبه ستاد ملی کرونا برق بیمارستان ها نباید قطع شود، 

مصوبه ها باید اجرایی شود، کمک نمی کنند، آسیب هم نزنند.
حجم مراجعات به بیمارستان ها چند برابر شده است

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم نیز گفت: در ۲ روز گذشته با حجم 
زیادی از مراجعان به مراکز درمانی مواجه بودیم بنابراین هماهنگی لازم میان تمام 

مراکز درمانی قم صورت گرفته تا کادر درمان مورد نیاز مراکز تامین شود.
محمود پرهام افزود: برنامه ریزی کرده ایم که ظرفیت های پذیرش ایجاد شده در 
بیمارستان ها بتوانند وارد چرخه ارائه خدمت شوند تا به مردم با سرعت بیشتری 

خدمات رسانی شود.
این مقام علوم پزشکی قم خاطرنشان کرد: با توجه به افزایش تعداد بیماران 
بستری، توزیع ونتیلاتورها در سطح مراکز درمانی برحسب نیاز هر مرکز انجام 

می شود تا بیماران خدمات مورد نیاز را دریافت نمایند. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد:

هیچ یک از معیارهای منطقه قرمز کرونایی رعایت نمی شود

طرح:مهدی عزیزی

مرغ رو هم از سفره مردم دزدیدن!

صفحه اژه ای در اینستاگرام از دسترس خارج شد
 مرکز رسانه قوه قضائیه اعلام کرد که صفحه رییس قوه قضاییه در اینستاگرام از دسترس خارج 
شده است.مرکز رسانه قوه قضائیه در اطلاعیه ای اعلام کرد: در حالی که روزپنجشنبه و به مناسبت 
ایام مبارک عید سعید غدیر صفحه اینستاگرام حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای رییس قوه 
قضائیه رسما آغاز به فعالیت نموده بود تا امکانی برای ارتباط مستقیم با مردم شریف و فعالین فضای 
مجازی باشد، این صفحه از ساعاتی پیش و به دلایل اعلام نشده ای از سوی اینستاگرام از دسترس 
خارج شده است.در ساعات اولیه آغاز به کار اینستاگرام ejeii_org@ این صفحه با استقبال بسیار 
گسترده کاربران روبرو شده بود.مرکز رسانه در پایان اطلاعیه خود در این زمینه تاکید کرده پیگیری ها 
جهت اطلاع از دلایل از دسترس خارج شدن این صفحه و بازگرداندن آن آغاز شده و حتما تلاش 
خواهد شد این راه ارتباطی با مردم در فضای مجازی مجددا برقرار گردد همچنین صفحات دیگر 
ایشان در دیگر شبکه های اجتماعی هم به زودی جهت ارتباط دو سویه با مردم اغاز به کار خواهد کرد.

 
جزئیات و زمان واریز پاداش بازنشستگان آموزش و پرورش 

 معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش  و پرورش جزئیات و نحوه پرداخت پاداش پایان 
خدمت فرهنگیان سال ۹۹ را اعلام کرد.علی الهیار ترکمن در گفت وگو با ایسنا اظهارکرد: خوشبختانه 
با اقدام مساعد دولت و سازمان برنامه و بودجه اعتبار مورد نیاز برای پرداخت پاداش پایان خدمت 
بازنشستگان وزارت آموزش و پرورش در سال ۹۹ فراهم شده است. الهیار با اشاره به تلاش دولت 
برای تحقق منابع با توجه به مضایق و محدودیت های تامین بودجه اظهار کرد: برای بازنشستگان کار 
خوبی انجام شده است و تاکید ما از ابتدا همین بود که پاداش پایان خدمت همکاران بازنشسته ما در 
آموزش وپرورش باید به صورت نقدی و یکجا پرداخت شود که خوشبختانه محقق شده است.وی در 
پایان گفت: پیش بینی  ما این است که با توجه به وضعیت پیش رو طی کمتر از ۱۰ روز آتی پاداش پایان 

خدمت برای ۳۳ هزار بازنشسته پرداخت شود.
 

وزیر اطلاعات با مراجع عظام تقلید دیدار کرد
 سید محمود علوی وزیر اطلاعات روز پنجشنبه به دیدار تنی چند از علما و مراجع عظام رفت.دکتر 
علوی در این دیدار که با آیت  الله صافی گلپایگانی، آیت الله جعفر سبحانی، آیت الله علوی گرگانی و 
حجت الاسلام سیدجواد شهرستانی نماینده آیت الله سیستانی در ایران و بیت محترم آیت الله شبیری 
زنجانی انجام شد، پیام تشکر و قدردانی رئیس جمهور دکتر حسن روحانی را برای هشت سال حمایت 

و پشتیبانی این مراجع به آنان تقدیم کرد.

 ورود رئیسی به آمریکا ممنوع شود؟
به گزارش فارس ،در حالی که دولت رییسی هنوز آغاز به کار نکرده، شش سناتور جمهوری خواه سنا 
با ارسال نامه ای به بایدن خواستار جلوگیری از ورود رئیسی و دیگر مقام های ایرانی به نشست سالانه 
سازمان ملل شدند.این سناتورهای جمهوری خواه با تکرار ادعاهایی، رئیس جمهور منتخب ایران را 
به نقض حقوق بشر متهم کردند و نوشتند: ابراهیم رئیسی باید طبق قوانین آمریکا تحت تحریم باقی 

بماند.

 افشاگری محمود صادقی علیه صداوسیما درباره واکسن
 محمود صادقی در توئیتی نوشت: پس از ثبت نام و دریافت پیامک نوبت، دیروز به مرکز اعلام شده 
رفتم. پس از مدتی سرگردانی و مشاهده یک درگیری بین مراجعین و مسئول مربوط، واکسن زدم.
برخلاف تبلیغات صداوسیما فقط سینوفارم چینی تزریق می شد و خبری از واکسن ایرانی نبود. همین 

دروغ هاست که اعتماد مردم را سلب کرده.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :

عملکرد 6ساله شهرداری قم 
بصورت فیلم منتشر می شود

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: کتاب گزارش 
جامع عملکرد ۶ ساله شهرداری با محتوای ۲۴۰ مطلب، ۱۳۵ هزار 
کلمه و هزار و ۵۵۰ نفر ساعت فعالیت با توان داخلی شهرداری قم 

تدوین شده است.
مهدی کلانترزاده روز چهارشنبه در جلسه شورای مدیران شهرداری 
قم ، با اشاره به تدوین کتاب گزارش جامع عملکرد ۶ ساله شهرداری 
قم اظهار کرد: تهیه این گزارش جامع با محتوای ۲۴۰ مطلب و ۱۳۵ 
هزار کلمه و هزار و ۵۵۰ نفر ساعت فعالیت با توان داخلی شهرداری قم 

صورت گرفته است.
وی با اشاره به مشکلات و مسائل پیش روی تدوین این کتاب تصریح 
کرد: این کتاب شامل مقدمه و مؤخره، فصول ۱۴ گانه شامل سرفصل، 
اشاره و معرفی، متن مصاحبه و داده نماها، عکس نوشته ها و نگارخانه 
است. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با تاکید بر انجام 
۷۰ مصاحبه حضوری با معاونین، مشاورین، مدیران کل، مدیران مناطق 
و سازمان ها و مدیران کل مجموعه مدیریت استان به مدت ۵ هزار و 
۳۳۰ دقیقه خاطرنشان کرد: ۷۵۰ نفر ساعت فعالیت برای آماده سازی 
محتوای مصاحبه ها شامل انجام مصاحبه، پیاده سازی متن، تنظیم 
اولیه، ویرایش اولیه، نگارش مقدمه، پیشنهاد تیتر، ویراستاری، بررسی 

نهایی و انتخاب تیتر صورت گرفته است.
از  از ۴ هزار و ۶۰۰ دقیقه  و تصویربرداری بیش  وی مستندسازی 
مصاحبه ها با رویکرد ثبت تاریخ شفاهی شهرداری قم را مورد توجه قرار 
داد و افزود: ۶۱ عنوان داده نما در این گزارش عملکرد درج شده که 
۴۰۰ نفر ساعت فعالیت برای آماده سازی محتوای داده نماها، صورت 
گرفت. رئیس شورای تدوین عملکرد ۶ ساله شهرداری قم با اشاره به 
جمع آوری اطلاعات، ویرایش، خلاصه سازی و گزینش، انتخاب تیتر 
و بررسی نهایی برای تولید داده نماها تصریح کرد: ۱۰۰ نفر ساعت 
فعالیت برای تهیه سایر مطالب و ۵۳ عنوان گردآوری اطلاعات، نگارش، 
ویراستاری، انتخاب تیتر و بررسی نهایی در این گزارش عملکرد صورت 

گرفته است.
وی به انجام ۱۰۰ نفر ساعت فعالیت برای تهیه و انتخاب تصاویر اشاره 
کرد و گفت: بیش از ۴۰۰ قطعه تصویر از پروژه ها، فضاهای عمومی 
شهر، دیدارها، بازدیدها، جلسات، افراد و … در این کتاب درج شده 
است و ۴۰۰ نفر ساعت فعالیت نیز برای طراحی، گرافیک و صفحه آرائی 
نشریه جامع شامل صفحه آرائی متون و انجام چندین مرحله اصلاحات، 
جلد،  طراحی  نشریه،  قالب  و  ساختار  طراحی  داده نماها،  طراحی 

طراحی آرم و نشان ها در این مدت انجام شد.
کلانترزاده با بیان اینکه از اسفندماه که کار تدوین گزارش عملکرد آغاز 
شده ۳۵ جلسه کمیته های تدوین گزارش عملکرد داشتیم، اظهار کرد: 
ترجمه ۴ زبانه بخش هایی از کتاب عملکرد به زودی منتشر خواهد شد و 
همچنین تمام محتواها و مطالب تولیدشده در قالب این کتاب در سایت 

عملکرد شهرداری منتشر می شود.
و  معاونت ها  و  سازمان ها  مناطق،  از  هریک  برای  کرد:  بیان  وی 
به  و  تولید شده  مرتبط  و محتواهای  بخش های شهرداری کلیپ ها 
مرور منتشر خواهد شد. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
قم گفت: تمام اقدامات انجام شده در قالب این گزارش عملکرد نیز به 

صورت یک فیلم ۲۵ دقیقه ای تولید شده و به زودی منتشر می شود.
 

با حضور دکتر سقائیان نژاد صورت گرفت :

رونمایی ازگزارش جامع عملکرد
 6 ساله شهرداری قم 

گزارش جامع عملکرد ۶ ساله شهرداری قم با عنوان »قم در مسیر 
تحول« رونمایی شد.

به گزارش شهرنیوز؛ در آستانه عید سعید غدیر خم، گزارش جامع 
عملکرد ۶ ساله شهرداری قم با عنوان »قم در مسیر تحول« در جلسه 
امروز شورای مدیران و با حضور دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد شهردار 

قم رونمایی شد.
با محتوای گزارش عملکرد جامع  مجموعه »قم در مسیر تحول« 
۶ ساله شهرداری قم، شامل تشریح و تبیین اقدامات، دستاوردها، 
راهبردها و تجربیات اجرایی مجموعه بزرگ شهرداری قم از خردادماه 
۱۳۹۴ لغایت مردادماه ۱۴۰۰است که باهمت و تلاش مجموعه اداره 
کل ارتباطات و امور بین الملل در طول مدت ۵ ماه با همکاری سایر 

بخش های شهرداری قم، جمع بندی و به رشته تحریر درآمد.
تدوین این مجموعه باهدف مستندسازی و ایجاد زمینه استفاده از 
تجربیات، دستاورد ها و مجموعه اقدامات ماندگار و ارزشمندی که در 
شهر مقدس قم و در طول مدت مدیریت دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد 
در شهرداری قم و برای زائرین و مجاورین بارگاه منور کریمه اهل بیت 
علیهم السلام توسط خادمین شهر قم به انجام رسیده است از اسفند 

ماه ۱۳۹۹ در دستور کار قرار گرفت.
برای انجام امور اجرایی این پروژه جامع با محوریت اداره کل ارتباطات 
و امور بین الملل، کمیته اجرایی تدوین عملکرد ۶ ساله شهرداری قم و ۷ 
کارگروه تخصصی آن تشکیل شد و با بیش از ۲۲۵۰ نفر ساعت فعالیت 

تخصصی اجرایی در طول ۵ ماه، به مرحله انتشار رسید.
اجرای این پروژه با تکیه بر توان داخلی مجموعه اداره کل ارتباطات و 
امور بین الملل شهرداری قم پیش رفت که این رویکرد موجب کاهش 

قابل توجه هزینه های آن در مقابل نمونه های مشابه شده است.

شهردار قم :

هیچ پروژه  شهری نباید متوقف شود 
شهردار قم با تاکید بر اینکه هیچ پروژه  شهری نباید به دلیل پایان دولت 
یا پایان دوره فعلی شورا متوقف شود گفت: ما به خدا و مردم تعهد دادیم 

که در مسیر خدمت حرکت کنیم و نباید نگاهمان به این مسائل باشد.
دکترسیدمرتضی سقائیان نژاد روز چهارشنبه  در جلسه شورای مدیران 
شهرداری قم، با تأکید بر ضرورت زیباسازی ویژه شهر قم به مناسبت 
عید غدیر قم اظهار کرد: باید با اقدامی شایسته و در خور، عید بزرگ 

غدیرخم را در قم گرامی بداریم.
وی با اشاره به روزهای پایانی دوره فعلی شورا و مدیریت شهری تصریح 
کرد: شهرداری با تمام توان در این روزهای پایانی خدمت ، کارها را 
پیگیری خواهد کرد و هیچ پروژه و کاری در شهر قم متوقف بر تشکیل 
شورای جدید و ادامه خدمت و یا انتخاب تیم جدید مدیریت شهری 

نمی شود.
شهردار قم با تاکید بر اینکه هیچ پروژه  شهری نباید به دلیل پایان دولت 
یا پایان دوره فعلی شورا متوقف شود خاطرنشان کرد: ما به خدا و مردم 
تعهد دادیم که در مسیر خدمت حرکت کنیم و نباید نگاهمان به این 

مسائل باشد.
پروژه های  توسعه  ضرورت  بر  تاکید  با  همچنین  سقائیان نژاد 
نهضت  به  اعتقاد  کرد:  تصریح  شهری  مناطق  در  پارکینگ سازی 

پارکینگ سازی باید در دستور کار ویژه مدیران مناطق قرار گیرد.

رئیس جامعه مدرسین در دیدار رئیس پلیس راهور قم :

شهر قم باید در زمینه فرهنگ ترافیکی الگو باشد 
رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم بر لزوم افزایش فرهنگ ترافیکی در قم تاکید کرد و گفت: 
شهر قم باید در این زمینه الگو باشد چه برای سطح کشور و حتی برای زائرینی که به این شهر سفر می کنند. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در دیدار رئیس پلیس راهور قم با اشاره به ارزش بالای جان انسان 
افزود: گاهی به خاطر عدم رعایت قوانین توسط یک فرد، یک خانواده داغدار می شود. وی پلیس را مساوی 
بانظم در یک کشور دانست و با اشاره به لزوم فعالیت فرهنگی-آموزشی در این زمینه خاطرنشان کرد: من 
معتقدم کار فرهنگی و آموزش در زمینه قوانین باید از آموزش وپرورش و سنین کودکی آغاز شود. امام جمعه 
موقت قم افزود: در حال حاضر در کتب آموزشی-تحصیلی به صورت بسیار جزئی به این مطلب پرداخته شده 
است. وی ضمن اشاره به لزوم استفاده از آموزش عملی علاوه بر آموزش نظری خاطرنشان کرد: باید علاوه 
بر آموزش این مطالب به دانش آموزان در کتب درسی، دوره های آموزش عملی نیز از طرف پلیس راهور به 
این منظور برگزار شود. حسینی بوشهری ضمن تأکید بر بهره گیری از ظرفیت سخنرانان معروف کشوری که 
عمدتاً از شهر قم هستند، گفت: سخنرانان معروف باید این مطالب را با خمیرمایه های دینی مانند اهمیت 
حفظ جان خود و دیگران، یا تحت عنوان نظم و انضباط و مسائل این چنینی، از طریق تریبون هایی که در 
اختیاردارند، مانند برنامه سمت خدا که در سطح کشور بیننده زیادی نیز دارد، مطرح کنند. وی کمک گرفتن 
از ائمه جماعات و استفاده از ظرفیت مساجد را نیز در افزایش بیش ازپیش فرهنگ ترافیک مؤثر دانست و 
ضمن اشاره به ظرفیت نماز جمعه و مبلغین حوزه علمیه افزود: با هماهنگی از طریق معاونت جامعه و مردم 
جامعه مدرسین با ائمه جمعه و جماعت سراسر استان به صورت منظم در مساجد حاضر شوید و مسائل مربوط 
به تردد و ترافیک را به نمازگزاران انتقال دهید. در ایام تبلیغی و فعالیت های تبلیغی طلاب و روحانیان می توانند 
در افزایش آگاهی مردم در این زمینه کمک فراوانی داشته باشند. عضو هیات رئیسه مجلس خبرگان رهبری 
فضای مجازی را یکی دیگر از راهکارهای انتقال مفاهیم و فرهنگ ترافیک دانست و افزود: از طریق نرم افزارها 
و دیگر روشهای در دسترس می توان زمینه سازی آموزش مناسبی به قشرهای مختلف جامعه ارائه نمود. وی 
ضمن اشاره به بحث اصلاح زیرساخت ها افزود: اصلاح جاده ها و ایمن سازی معابر نیز از اموری است که از 
اهمیت بالایی برخوردار است و شهرداری باید در این زمینه همکاری لازم را با پلیس راهور داشته باشد. رئیس 
جامعه مدرسین در پایان بر لزوم افزایش فرهنگ ترافیک در قم تاکید کرد و گفت: شهر قم باید در این زمینه 

الگو باشد چه برای سطح کشور و حتی برای زائرینی که به این شهر سفر می کنند.

معاون فضای مجازی دادستان عمومی و انقلاب قم :

طرح صیانت فضای مجازی
 از چاله درآمدن و درچاه افتادن است

معاون فضای مجازی دادستان عمومی و انقلاب شهرستان قم گفت: طرح صیانت از کاربران در فضای 
مجازی مصداق از چاله درآمدن و درچاه افتادن است. 

حجت الاسلام ابوالفضل تحریری در نشست هم اندیشی کارگروه فناوری اطلاعات مجمع نمایندگان 
قم با فعالان اجتماعی همچنین افزود: تصویب طرح صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی به صورت 
قانون گذاری در حوزه فضای مجازی، گفت: طرحی  بر ضرورت  تاکید  با  بود. وی  کنونی شتاب زده 
به این گستردگی که تولید محتوی، رگلاتوری پهنای باند، تجارت الکترونیک، پیام رسان ها و شبکه های 
اجتماعی، شرکت های ارائه دهنده خدمات دسترسی و میزبانی و دیگر حوزه ها را تحت الشعاع قرار 
می دهد باید جامع و کامل باشد. اعضای کارگروه فناوری اطلاعات و ارتباطات مجمع نمایندگان قم با 
ارائه نظرهای کارشناسی خود از مخاطره های اجرایی شدن این طرح در سطح کشور، با معاون دادستان 
و جمعی از فعالان اجتماعی و فناوری به بحث و تبادل نظر پرداختند. طرح صیانت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی و ساماندهی پیام رسان های اجتماعی، دوباره در دستور جلسه این هفته مجلس قرار گرفته 
و حالا زمزمه هایی شنیده می شود که قرار است این طرح براساس اصل ۸۵ قانون اساسی به تصویب برسد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم خبرداد:

تصویب طرح احداث یک هتل پنج ستاره در قم 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: طرح احداث یک هتل پنج ستاره در کمیته 
 فنی سرمایه گذاری استان مصوب شد.  به گزارش سه شنبه شب روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی قم سرمایه گذاری و طرح های این اداره کل، اظهار کرد: دو طرح گردشگری، 
یک واحد پذیرایی در جاده قم – اراک و یک هتل پنج ستاره در شهر قم با حجم سرمایه گذاری حدود سه هزار 
و ۲۸۰ میلیارد ریال در کمیته  فنی سرمایه گذاری، موافقت اصولی گرفتند. وی ادامه داد: با احداث این 
هتل پنج ستاره برای ۸۰ نفر و با ایجاد واحد پذیرایی برای ۱۳ نفر، جمعاً برای حدود ۹۳ نفر اشتغال مستقیم 
ایجاد می شود. ارجمندی گفت: وجود حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س(، مسجد مقدس جمکران، 
بقاع متبرک امامزادگان و حوزه های علمیه، شهر قم را به یکی از مراکز مهم جهان تشیع تبدیل کرده،از آن جا 
که توسعه اماکن گردشگری در چنین شهری از اهمیت زیادی برخوردار است بنابراین ساخت هتل های 

بزرگ و پنج ستاره برای رفاه زائران و مسافران از اولویت های برنامه های گردشگری و راهبردی استان است.

استاندار قم با اشاره به اهمیت پیشتازی قم در موضوع واکسیناسیون کرونا 
گفت: این امر را باید در عمل ببینیم و آیده آل و مطلوب ما نیز همین است، 
تکلیفی را برای دستگاه ها مشخص و ابلاغ می کنیم، تا این استان در بحث 

واکسیناسیون هم مانند سایر مباحث دیگر سرآمد و الگو باشد. 
و  پیشگیری  هماهنگی،  ستاد  جلسه  در  چهارشنبه  روز  سرمست  بهرام 
فرماندهی عملیات پاسخ به بحران قم در تالار کرامت استانداری اظهار داشت: 
با توجه به افزایش آمار مبتلایان و فوتی های کرونایی در استان، نظارت های 
بهداشتی بیشتر شود تا رعایت پروتکل ها از سوی شهروندان بیش از قبل مورد 

توجه قرار گیرد.
وی همچنین با تاکید بر اینکه دانشگاه علوم پزشکی استان توسعه مراکز 
تجمعی واکسیناسیون را به سرعت در دستور کار قرار بدهد گفت: سه 
مرکز تجمعی را در شهرک پردیسان، نیروگاه و همچنین برای فرهنگیان 

رانندگان  واکسیناسیون  به آغاز  اشاره  با  وی  کند.  ایجاد  حوزه  استادان  و 
تاکسی و اتوبوس در قم خاطرنشان کرد: واکسیناسیون افراد پرخطر و دارای 

بیماری های زمینه ای نیز گسترش یابد.
بسیج همگانی اجرای طرح واکسیناسیون مقابله با کرونا 

سرمست واکسیناسیون افراد بالای ۵۰ سال را نیز ضروری خواند و با اشاره 
تشکیلات  و  رسانی  خدمات  اجرایی،  مختلف  دستگاه  آمادگی ۲۰  به اعلام 
ترغیب  برای  کرد:  تصریح  واکسیناسیون  طرح  در  مشارکت  برای  قضایی 
مردم به تزریق واکسن باید یک فضای همکاری، هماهنگی و همدلی را بین 
دستگاه های اجرایی ایجاد کنیم و از نفوذ کلام بزرگان و هدایت ها و حمایت های 
مراجع، روحانیت، خیران و نیک اندیشان جامعه بهره بگیریم تا یک مبارزه همه 
جانبه را با این بیماری داشته باشیم. وی ادامه داد: خوشبختانه این فضا در 
استان وجود دارد و کافی است که دانشگاه علوم پزشکی نیازمندی های خود 
را اعلام کند، همه دستگاه ها حمایت می کنند، این ماموریت که در این مرحله 

برای دانشگاه تعریف شده با اولویت سراغ واکسیناسیون برود. 
سرمست همچنین با اشاره به اینکه در خصوص کسب سهمیه واکسن استان 
پیگیری های بییشتری داشته باشیم گفت: در جامعه مذهبی قم تقاضا برای 
واکسن کووبرکت بیشتر است، خودمان نیز پیگیری کردیم که بیشترین سهم 
را در بین استان ها کسبه کنیم که پاسخگوی تقاضاهای شهروندان باشیم. 
استاندار قم بیان کرد: پیشتازی قم در زمینه واکسیناسیون کرونا را باید در عمل 
ببینیم، ایده آل و مطلوب ما نیز همین است، تکلیفی را برای دستگاه ها مشخص 
و ابلاغ می کنیم تا این استان در واکسیناسیون نیز مانند مسائل دیگر سرآمد همه 

استان ها باشد.

استاندارقم:  

قم در واکسیناسیون کرونا سرآمد باشد

مشاور عالی اتحادیه مرغداران گوشتی درباره دلیل اختلاف 14 
هزار تومانی قیمت مرغ از تولید تا مصرف گفته که به نظر می رسد 
عده ای دلال و واسطه مرغها را از شبکه خارج، کشتار و با قیمت 

بالا عرضه می کنند.


